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przebiegu obrad Rady Miasta Wfocfawek

w dniu 28 listopada 2015r.

Vll kadencji

Miejsce posiedzenia: sala nr 4 Urzqdu Miasta Wloclawek

Zielony Rynek 11/13



W dniu 28 listopada 2016 roku o godzinie 9.00 w sali nr 4 Urzqdu Miasta Wloclawek przy ul.
Zielony Rynek 11/13 rozpoczqty siq obrady XXVI sesji Rady Miasta Wtoctawek Vll kadencji,
kt6rq zwolal i kt6rej przewodniczyt radny Jaroslaw Chmielewski Przewodniczqcy Rady Miasta
Wlocfawek wraz z Wiceprzewodniczqcym Rady Miasta radnym Januszem Dqbczydskim.

Ad. 1
Sprawy organizacyjne
- otwarcie sesji
Przewodniczacy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski otworzyl obrady XXVI sesji Rady

Miasta Wloclawek, witajac Zastqpc6w Prezydenta Miasta, Prezes6w Sp6tek Miejskich, a

takie dyrektor6w wydzial6w oraz pozostalych pracownik6w Urzqdu Miasta. Przewodniczqcy
Rady Miasta powital takze obecnych na sesji przedstawicieli wloclawskich medi6w,
mieszkaric6w miasta oraz radnych Rady Miasta uczestniczQcych w obradach.
- stwierdzenie quorum
Po oficjalnym otwarciu posiedzenia, Przewodniczacy Rady Miasta radny Jarostaw
Chmielewski stwierdzil, ii na stan 25 radnych na sali obrad zgromadzonych jest - zgodnie z

listq obecno5ci 23 radnych, a zatem obrady sesyjne w dniu 28 listopada br. sq prawomocne.
Lista obecno(ci radnych z XXVI sesji RadV Miasta stanowi zalqcznik do protokolu,
Lista os6b uczestniczacych w XXVI sesji Rady Miasta stanowi zalqcznik do protokolu.
- przyjqcie protokolu z obrad XXV sesji Rady Miasta
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosiaw Chmielewski poinformowal, ie w Biurze Rady

Miasta oraz w Biuletynie Informacji Publicznej Urzedu Miasta dostqpny byt do wglqdu
projekt protokotu Nr 25/2016 z obrad XXV sesji Rady Miasta Wloclawek Vll kadencji, kt6ra
odbyla siq w dniu 24 paidziernika 2016 roku, z kt6rym to protokofem radni mogli siq

zapoznai iwnieii ewentualne uwagi. Nie zgfoszono uwag i uzupelnieri.
- zmiany do porzqdku obrad
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski ppajqc czy sa ze strony radnych
propozycje zmian do zaproponowanego porzqdku obrad zlo2yl wniosek o rozszerzenie
porz4dku obrad o projekt uchwaly w sprawie rozpatrzenia skargi Pani

dziatalno6i Prezydenta Miasta Wloclawek. Przedmiotowy projekt uchwaty uzyskal opiniq
Komisji Gospodarki Miejskiej i Ochrony Srodowiska, spelnia wym6g 5 55 Statutu Miasta. A

zatem Przewodnicz4cy Rady Miasta zaproponowal, aby projekt uchwaty rozpatrzony zostat w
punkcie nr 5 porzqdku obrad.
Przewodniczqca Komisji Porzqdku Prawnego
wniosek formalny o zarzqdzenie przerwy
posiedzenia Komisji Porzqdku Prawnego
nastepujEcych projekt6w uchwal:
projektu uchwaly w sprawie odwolania Wiceprzewod n iczqcej Rady Miasta Wloclawek.
projektu uchwaly w sprawie wyboru Wiceprzewod niczqcego Rady Miasta Wloctawek.
projektu uchwaty w sprawie odwolania stalego sekretarza obrad Rady Miasta Wloclawek.
projektu uchwaly w sprawie wyboru statego sekretarza obrad Rady Miasta Wloclawek.
projektu uchwaiy w sprawie odwotania PrzewodniczEcej Komisji Porzqdku Prawnego i

Pu blicznego.
projektu uchwaty w sprawie wyboru Przewod niczqcego Komisji Porzqdku Prawnego i

Publicznego.
projektu uchwaty w sprawie odwolania Przewod niczEcego Komisji Kultury i Sportu.

L

i Publicznego radna Katarzyna Zarqbska ztoiyla
w obradach Radv Miasta w celu zwotania
i Publicznego w sprawie zaopiniowania



projektu uchwaly w sprawie wyboru Przewod niczqcego Komisji Kultury i Sportu.
Jak wyja5nila Pani radna powyisze projekty uchwat sE uwzglqdnione w proponowanym
porzqdku obrad obecnej sesji Rady Miasta. Posiedzenie Komisji Porzqdku Prawnego i

Publicznego, kt6re zaplanowane bylo na dzieri 23 listopada 2016r. nie odbyto siq ze wzglqdu
na brak quorum - na 6 czlonk6w Komisji obecnych byfo jedynie 2 cztonk6w. Jednocze6nie
Pani radna podkreSlila, 2e w przypadku braku zaopiniowania przedmiotowych projekt6w
uchwaf przez Komisjq Porzqdku Prawnego i Publicznego, Przewodniczqcy Rady Miasta
zgodnie z 5 53 Statutu Miasta Wloclawek zobligowany jest dokonad zmiany w projekcie
porzqdku obrad obecnej sesji i wycofai ww. projekty uchwal.
Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski odnoszqc siq do zlo2oneSo
wniosku zaproponowat, aby przerwa w obradach odbyla siq po zakofczeniu procedowania

nad punktem nr 3 tj. projektem uchwaly w sprawie zatwierdzenia ,,Taryf za zbiorowe
zaopatrzenie w wodq i zbiorowe odprowadzanie Sciek6w na terenie Gminy Miasto
Wfoclawek ". W6wczas Komisja odbqdzie posiedzenia, podczas kt6reBo Komisja Porzqdku
Prawnego bqdzie mogla wypracowai opinie do wskazanych projekt6w uchwat.
Wobec braku zgtosze6 innych propozycji zmian Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod
glosowanie rozszerzenie porzqdku obrad o projekt uchwaly w sprawie rozpatrzenia skargi
Pani na dziatalnoii Prezvdenta Miasta Wloclawek.
W wvniku dokonanego slosowania, w kt6rvm wzielo udzial 23 radnvch, za procedowaniem

wedluq rozszerzoneqo porzadku obrad o proiekt ww. uchwalv radni opowiedzieli sie

iednomvSlnie. Gtos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie stwierdzono.
A zatem obrady XXVI sesji Rady Miasta w dniu 28 listopada bgdq odbywad siq wedlug
zmienionego porzqdku obrad.

Ad.2
Informacja Prezydenta Miasta z dzialalnoici miasta w okresie miedzysesyjnym.

Informacjq z dzialalnoici w okresie miqdzysesyjnym, w imieniu Prezydenta Miasta
przedstawila Radzie Miasta Pani Barbara Moraczewska ZastQpca Prezydenta Miasta ds.
edukacji i spraw spolecznych. Informacja obejmuje okres od dnia 26 paidziernika do dnia 28
listopada br. iprzedstawia siq nastqpujqco:

W zakresie dziafaf Biura Zam6wieri Publicznych m.in.:

- zawarto 10 um6w dotyczqcych udzielenia zam6wienia publicznego, w tym m.in. umowq na

aktualizacjq mapy akustycznej iprogramu ochrony 6rodowiska przed hatasem dla miasta
Wloclawek, umowq na zagospodarowan ie terenu przy boisku Orlik przy ul. Moniuszki,
umowq na przebudowq ulicy Budowlanych w ramach ,,Przebudowy dr6g powiatowych",
umowQ na budowq pawilonu dla ps6w na terenie schroniska dla zwierzqt oraz umowq na
przebudowq ulicy Zachodniej wraz z budowq kolektora deszczowego do rzeki Lubieriki. W
toku sq kolejne postQpowania.

Wydziaf Inwestycji koordynuje obecnie okolo 60 zadari inwestycyjnych z r62nym stopniem
zaawansowania realizacji, w tym m.in. zadania wybrane przez mieszkadc6w do realizacji w
ramach Budietu Obywatelskiego.

W zakresie Wydziafu Polityki Spolecznej iZdrowia Publicznego m.in.:



- zrealizowano we wsp6lpracy z Centrum Kultury ,,Browar 8." projekt pn. ,,AktywnoEi
Wloclawskich Senior6w". Od 12 wrzelnia do 14 listopada tego roku seniorzy, czyli osoby w
wieku 60+, uczestniczyli w specjalnych zajqciach majqcych na celu pobudzanie ich

aktywno3ci. W ramach projektu prowadzone byty r62norodne zajqcia, w tym m.in.: zajqcia z

dziedziny kultury isztuki, zajqcia sportowo-rekreacyjne oraz promujqce dbanie o wlasne

zdrowie. W sumie w projekcie wziqlo udziaf okolo 90 senior6w z naszeSo miasta.

Podsumowaniem projektu byl ,,Przegl4d dziatalno6ci artystycznej wtoclawskich senior6w",
kt6ry odbyl siq 14 listopada w Centrum Kultury Browar B. W przeglqdzie wziqlo udziat okolo
400 os6b reprezentujEcych irodowiska senioralne.

W ramach swojej bieiqcej dziafalnoici Wydzial Kultury, Promocji iKomunikacji Spolecznej

m.in.: koordynowal przebieg uroczysto(ci z okazji 98. rocznicy odzyskania przez Polskq

niepodleglo6ci oraz wsp6lorganizowal 096lnopolski Festiwal Piosenki Ojczyinianej.

W zakresie dzialalnoSci Wydzialu Gospodarki Miejskiej m,in.:

- na bieiqco realizowane sE sprawy zwiqzane z porzqdkowaniem teren6w miejskich i

prywatnych. Regularnie w terenie odbywajq sie kontrole pracownik6w referatu Gospodarki

Komunalnej na podstawie wlasnych obserwacji, interwencji Stra2y Miejskiej jak r6wniei
mieszkadc6w. 30 teren6w do uporzqdkowania zlecono Miejskiemu ZarzEdowi Ustug

Komunalnych i Dr6g.

W zakresie dzialalnoici Wydzialu Edukacji m.in.:

- 8 listopada odbylo siq pierwsze posiedzenie Zespolu Konsultacyjnego do spraw

reorganizacji sieci szk6l i plac6wek, powotanego zarzqdzeniem Prezydenta Miasta Wloclawek
z dnia 7 listopada 2016r, Celem powotania zespofu konsultacyjnego jest nalezwe

wypracowanie projektu reorganizacji sieci szk6t i plac6wek oiwiatowo - wychowawczych

zgodnie z zalo:eniami nowego Prawa OSwiatowego.

- do Wojewody Kujawsko-Pomorskiego zlo2ony zostal wniosek o udzielenie wsparcia

finansowego w roku 2016, na zakup ksiq2ek do bibliotek szkolnych w ramach programu

rzqdowego,,Narodowy Program Rozwoju Czytelnictwa".

- podpisanie umowy o partnerstwie na rzecz realizacji projektu,,Trampolina" z Poddzialania

9.2.2. - Aktywne wlqczenie spoleczne mlodzie2y objqtej sqdowym irodkiem
wychowawczym.

W zakresie dzialalnoici Wydzialu Rozwoju m.in.:

- 8listopada podpisane zostaly umowy z Ministrem Sportu iTurystyki na dofinansowanie
nastqpujqcych projekt6w: ,,Budowa boiska wielofun kcyjnego ptzv Zespole Szk6t

Samochodowych we Wloclawku" w ramach Programu Rozwoju Regionalnej Infrastruktury
Sportowej - edycja 2016. Calkowita warto(i projektu wynosi 460 640,26 zf, wartoii
przyznanego dofinansowania: 127 000,00 zl oraz projektu ,,Przebudowa infrastruktury
sportowej przy Szkole Podstawowej nr 2 i Gimnazjum nr 2 we Wloclawku" w ramach
Programu Rozwoju Szkolnej Infrastruktury Sportowej - edycja 2016. Calkowita warto6d
projektu wynosi 1 756 2OO zt, wartoii przyznanego dofinansowania:353 200 zl.



W ramach swojej bie2qcej dzialalnoici Biuro Sportu iTurystyki m.in. uczestniczyfo w pracach

zwiqzanych z przygotowaniem projektu uchwaty w sprawie wysokoici oplat za korzystanie z

miejskich obiekt6w i urzqdzed sportowo - rekreacyjnych u2ytecznoSci publicznej,

pozostajacych w trwalym zarzqdzie O5rodka Sportu i Rekreacji. W ramach powyZszych

dzialari m.in. 10 listopada w Centrum Organizacji Pozarzqdowych iWolontariatu odbyto siq

spotkanie z przedstawicielami organizacji pozarzqdowych poiwiqcone przedstawieniu

proponowanej uchwaly.

W dvskusii na temat przedstawionei informacii udzial wzieli:
Przewodniczacv Radv Miasta radnv Jaroslaw Chmielewski zapytal czy stu2by miejskie

interweniowaty u wykonawcy uslugi w sprawie zimowego utrzymania ulic i d169 w zwiqzku z

opadami Sniegu, kt6re sparali2owaly miasto i byly przyczynq wielu problem6w. Optaty

ryczattowe w wysokojci ok. 2 mln. zl. ponoszone przez samorzqd w celu odpowiedniego
utrzymania ulic i d169 zobowiqzujq wykonawcq do petnej gotowo6ci w tym zakresie.

Radnv Damian Chelminiak zapytal o wizytq Prezydenta Miasta na Ukrainie, jaki byl cel

podr6iy i miasto, do kt6rego udal siq Prezydent. Odni6sl sie te2 do wybor6w wladz Lubrarica

informujqc, 2e 13 listopada br. Prezydent Miasta odbyl spotkanie z Panem Adamem

Aleksiiskim w Urzqdzie Miasta, o czym informowal portal internetowy na temat wybor6w w
Lubraricu i zapytal, jakie korzySci z promowania miasta wynikajq ze spotkania Prezydenta

Miasta czy jest to promocja kandydatury Pani Wojtkowskiej kandydujqcej w tych wyborach.

Radnv Krzvsztof Kukucki zapytal o stan wsp6lpracy z miastami partnerskimi, temat ten byl
poruszany jui wcze(niej przez Pana radnego, zapytat r6wnie2, do jakiego miasta udal siq z

wizytE partnerskq Pan Prezydent i na czym ma polegai wsp6lpraca, ponadto czy do tego celu

uiyty zostal samoch6d stuibowy Urzqdu Miasta. Pan radny poruszyt sprawq budowy Scieiki
rowerowej w Al. Kazimierza Wielkiego, kt6ra zdaniem Pana radnego powinna byi
usytuowana od strony zaklad6w pracy a nie przebiegai wedtug obecnej lokalizacji od strony
lasu, takie rozwiqzanie powoduje kolizyjny przejazd przez drogq nr 62 za wiaduktem iobniia
bezpieczeristwo ruchu drogowego w tym rejonie. W zwiqzku z tym Pan radny zapytai, kto

odpowiada za takq decyzjQ oraz jakie przeslanki zdecydowaly o takim rozwiqzaniu. Ponadto

Pan radny zapytal r6wniei o losy ptywalni Delfin, z jakich powod6w wynikajq op6inienia z

tytulu remontu skoro zostaty wydane stosowne pozwolenia na budowq. W zwiqzku z tym,
dlaczego basen Delfin zostal wyl4czony z u2ytkowania skoro nie prowadzi siq prac

remontowych na tym obiekcie, kto jest odpowiedzialny personalnie za takq decyzjq, takie
dzialania powodujq utrudnienia dla mieszkaric6w miasta, kt6rzy chcq korzystai z tego
basenu jak r6wniei powodujQ ograniczona dostqpnoii do basenu przy ul. Wysokiej ze

wzglqdu na brak miejsc. Pozwolenie na budowq dotyczqce termomodernizacji basenu Delfin

nie wykluczalo moiliwoici korzystania przez mieszkaic6w miasta z basenu przy ul. Chopina.

Pan radny zapytal r6wniei o warunki umowy obowiEzujqcej z projektantem tego obiektu, czy

wynikala ona z postepowania przetargowego, czy byfa ona poniiej prog6w unijnych, jak

przebiegal nadz6r nad jej realizacjq oraz w jakim terminie zostanie uruchomiony basen Delfin

dla mieszkaic6w miasta.
Radnv Dariusz Wesolowski poruszyf takZe sprawq dotyczqcq odinie2ania miasta i obowiazku

utrzymania w naleiytym stanie dr6g ichodnik6w, zdaniem Pana radnego sytuacja taka

utrzymuje siq od godzin wieczornych itrwa do chwili obecnej, na ulicach miasta nie pojawily

siq stuiby zobligowane do zajqcia siq tq sprawq. Odnoszqc siq do przedstawionej informacji z

dzialalno6ci Prezydenta Pan radny stwierdzil, 2e niewiele z niej wynika dla miasta ijej
mieszkaic6w. Ponadto Pan radny zapytat, w jakim celu remontowany byl basen Delfin skoro



teraz basen ten jest nieczynny gdyi planowany jest kapitalny remont catego obiektu. Na

wczeiniejsze zapwania Pana radnego w tej sprawie Pani Wiceprezydent nie potrafita udzielii
wiq2qcej odpowiedzi.
Radnv Stanislaw Wawrzonkoski odni6sl siq do interwencji mieszkaica Wloctawka
skierowanej w dniu 12 listopada br. do Prezydenta Miasta dotyczqcej niewta(ciwego
prowadzenia prac remontowych wiaduktu przy ul. Wroniej. Z uwagi na fakt, ii pismo

mieszkadca adresowane bylo r6wniei do radnych miasta Wtoctawka Pan radny zwr6cil siq o
informacje iwyjainienia na temat poruszanej sprawy do Zastqpcy Prezydenta Miasta Pani

Magdaleny Korpolak - Komorowskiej czy stawiane zarzuty majE swoje uzasadnienie.
Zastepca Prezvdenta Miasta ds. edukacii i spraw spolecznvch Pani Barbara Moraczewska
odnoszEc siq do zagadnieri poruszanych przez radnych poinformowala, ie Prezydent Miasta
udal siq z wizytE do powiatu chmielnickiego w celu podpisania nowego listu intencyjnego o

wsp6lpracy. Pan Prezydent wyjechal wsp6lnie z samorzqdem z Chocenia, a zatem nie
korzysta z samochodu sluibowego czy tei z innych Srodk6w transportu. Zdaniem Pani

Wiceprezydent niestosownym jest zamykanie siq we wsp6fpracy wylqcznie z jednym

miastem, naleiy byd otwartym i nawiqzywai wsp6tpracq takie z innymi miastami pielqgnujqc

wsp6lpracq partnerska ju2 nawiqzanq. Delegacja z miast partnerskich byla zaproszona na

Swiatowe Dni Mtodzieiy iw nich uczestniczyla, o czym radni byli uprzednio informowani,
dlatego dziwi ponowna dyskusja na ten temat. Odnoszqc siq do zagadnienia dotyczacego
plywalni Delfin Pani Wiceprezydent wyja6nita, ie nie rozumie stwierdzenia, i2 nie potrafila
udzielid odpowiedzi. Pani Wiceprezydent wyja6nila, ie udzielifa odpowiedzi, w kt6rej
poinformowal,2e byla przeprowadzona ekspertyza przeglqdu niecki basenu, nastqpnie zostal
wykonany remont, kt6ry nie bqdzie wchodzit w zakres remontowy calego obiektu, dlatego
tei zostaty wykonane drobne naprawy. Pani Wiceprezydent wyja(nita, 2e nie (ledzi

kalendarza spotkai Pana Prezydent stqd nie mo2e odnieii siq do spotkania, o kt6rym
wspominal Pan rad ny.

Zastepca Prezvdenta Miasta ds. rozwoiu i inwestvcii Pani Masdalena Korpolak -
Komorowska odnoszqc siq do zagadnienia zwi4zanego z zimowym utrzymaniem dr6g
wyja5nita, ie uzyskata informacjq, ii uslugi wykonywane sq zgodnie z umowE, w kt6rej
przewidziany jest 30 minutowy czas reakcji. Zgloszenie, jakie wpiynqlo do MZUK|D od
mieszkaric6w dotyczylo ulicy Lipnowskiej izostalo zrealizowane, innych interwencji nie byto.
Odnoszqc siq do sprawy 6cieiki rowerowej w ciEgu AL. Kazimierza Wielkiego Pani

Wiceprezydent poinformowala, 2e szczeg6lowych wyjaSniei udzieli w formie pisemnej,

niemniej jednak trwajq prace cyklist6w miejskich w MZUKiD, Scieikq rowerowq projektowat
uprawniony projektant zgodnie z sugestiq cyklist6w oraz specjalisty z zakresu budowy i

projektowania Scieiek rowerowych. Czynione sE starania tam gdzie jest to moiliwe
odseparowywania ruchu pieszych od ruchu rowerowego i przenoszenia w bezpieczne
miejsca. W sprawie basenu Delfin 31 maja br. wydano pozwolenie na budowq na podstawie
wykonanego projektu budowlanego, aby oglosii postQpowanie przetargowe wymagany jest
r6wnie2 projekt wykonawczy, przedmiary rob6t oraz specyfikacje techniczne wykonania i

odbioru rob6t. Umowa z projektantem obejmowala 2 terminy wykonania, pierwszy byl to
projekt budowlany, kt6ry pozwolil na uzyskanie pozwolenia na budowq, posiu2yt on do
zfoienia wniosku do Ministerstwa Sportu o uzyskanie dofinansowania, drugim terminem
byto wykonanie pozostatych dokument6w, w trakcie realizacji projektant zaproponowaf w
ramach umowy zawartej do kwoty 30 ty3. euro rozbudowq czqdci rekreacyjnej dla os6b
doroslych i dzieci, aneksowany zostal termin tych prac, uzyskano pozwolenie zamienne do



dnia 30 wrze6nia br. Po tym terminie pomimo wezwaf projektant nie skladal petnej

dokumentacji projektowej, projekt, kt6ry zostal zloiony poddano ocenie komisji oceny
projekt6w infrastru kturalnych, kt6ra stwierdzila, 2e jest on wykonany w spos6b, ktdry nie
pozwala dokonad jego oceny. W zwiqzku z tym odstapiono od umowy z wykonawcq

dokumentacji projektowej, trwaja rozmowy z pro.iektantem na temat praw autorskich,

zlecone zostanie wykonanie projektu wykonawczego na pierwotny remont basenu bez niecki

i termomodern izacjQ, oczekiwana jest szczeg6lowa inwentaryzacja ina najbli2szej sesji

zostanie przedstawiony termin realizacji projektu wykonawczego i rozpoczqcie procedury

wytaniania wykonawcy postepowania. W sprawie prac dotyczAcych remontu wiaduktu przy

ul. Wroniej pismo mieszkadca dotyczylo zaprojektowa nych balustrad wykonanych z tzw.
profili zimno - giqtych. Projekt budowalny obejmujqcy remont wiaduktu byt projektowany
przez projektanta braniy drogowo- mostowej izatwierdzony przez odpowiednie organy, a

zatem projektant posiada wiedzq na temat material6w, kt6re majE byi zastosowane na

obiekcie iniynieryjnym, mieszkaniec zglaszajEcy wQtpliwoici otrzymal stosowna odpowiedi.
Przewodniczacv Radv Miasta radnv Jaroslaw Chmielewski odnoszqc sie do wypowiedzi na

temat odinieiania miasta stwierdzil, ie warunki umowy dotyczqce reakcji firmy Swiadczqcej

uslugi w ciqgu 30 minut od zgloszenie nie odpowiadajq swuacji panujacej na terenie miasta,

ulice i drogi sq nieodSnie2one a zatem umowa nie jest realizowana w spos6b nalezyty i

naleiy egzekwowad warunki, na jakich zostala zawarta. Pan radny odni6st siq r6wniei do

sprawy remontu basenu i przedstawianych uprzednio termin6w realizacji prac

remontowych. Zaapelowal o powa2ne traktowanie mieszkarlc6w i radnych.

Radnv Krzvsztof Kukucki kontynuujqc sprawq dotyczqcQ odinieiania miasta zwr6cil uwagQ na

fakt, ie o ile siq nie myli w postqpowaniu przetargowym nie zapisano wymogu, aby baza

sprzQtu niezbQdnego do prac zwiqzanych z utrzymaniem zimowego utrzymania ulic idr6g
znajdowala siQ na terenie miasta, co jest niezbqdne i obowiqzywato w latach poprzednich. A

zatem Pan radny zapytal, kto i dlaczego podjal taka decyzjq i iakie przesfanki zdecydowaty o

tym, 2eby zrezygnowad z bazy na terenie miasta, taka lokalizacja spowodowalaby, 2e obecna

sytuacja na drogach i ulicach nie mialaby miejsca. Pan radny poruszyl takie sprawq 6cieiek

rowerowych iich niefortunnej lokalizacji w ciagu AL. K. Wielkiego, na co zwracaja uwagQ

wla6nie rowerzySci, kt6rzy z nich korzystajq, aby wymuszai przejazd przez drogq krajowE.

Odni6st siq r6wnie2 do tematu basenu gdy2 wok6t tego tematu powstato wiele nieicisloici i

byi mo2e Komisja Rewizyjna powinna zbadad to zagadnienie. Mija czas a z przekazywanych

wypowiedzi moina wysnud wniosek, ie slu2by Prezydenta sE nieprzygotowane do
przeprowadzenia tak nieskomplikowanej inwestycji.
Radnv Dariusz Wesolowski nawiqzujqc do tematu zwiqzanego z odsnieZaniem miasta

zauwaiyt, ie z uzyskanych informacji wynika,2e nic siq nie wydarzylo, w ciqgu 30 minut
wykonawca uslugi podejmuje dzialania a efekty tych dzialari widai na drogach i ulicach

miasta, na kt6rych zalega 6nieg ijest Slisko. Natomiast Pani Wiceprezydent twierdzi, ie sE

one odinieiane. Pan radny odnoszac sie do wypowiedzi na temat remontu basenu

stwierdzil, 2e nie uzyskal odpowiedzi na zadane pytania informujqc, ie bqdzie pytaf w trakcie
obrad sesyjnych. Pan radny zappal r6wniei ile wyni6sl koszt remontu niecki basenu, kt6ry

zostal jui wykonany.
Zastepca Prezvdenta Miasta ds. edukacii i spraw spofecznvch Pani Barbara Moraczewska
odnoszqc siq do wypowiedzi na temat niecki basenowej, kt6ra budzi wiele emocji wyjainila,
ie niecka basenowa remontowana byta zawsze w okresie wakacji, w roku bie2qcym nie

dokonano remontu w tym czasie z uwagi na plany zwiAzane z termomodernizacjE i
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remontem cafego obiektu. Remont niecki zostal przeprowadzony, a jego koszt wyni6sl 5 tys.

zl. Pani Wiceprezydent ponownie wyjadnila, ie niecka nie wchodzi w zakres remontu calego

obiektu, remont niecki zostal przeprowadzony, co r6wniei zostalo wyjaSnione z teSo

powodu, te uruchomienie basenu jest uzalelnione od przetargu dotyczAcego remontu
cafego obiektu.

Ad.3
Projekt uchwaly w sprawie zatwierdzenia ,,Taryt za zbiorowe zaopatrzenie w wode i

zbiorowe odprowadzanie Sciekriw na terenie Gminy Miasto Wloclawek ".

Wprowadzenia do pro.iektu uchwaly dokonala Dyrektor Biura Nadzoru Wla6cicielskiego i

Przeksztalceri Pani Kamila Slomczewska, kt6ry poinformowal, 2e realizujqc przepis art.24

ust.2 ustawy z dnia 7 czerwca 2001r. o zbiorowym zaopatrzeniu w wodq i zbiorowym
odprowadzaniu 6ciek6w Zarz4d Miejskiego Przedsiqbiorstwa Wodociqg6w i Kanalizacli

sp6tka z o.o. we Wtocfawku zio2yi w dniu 20 paidziernika 2016r. wniosek o zatwierdzenie

taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodq i zbiorowego odprowadzania 6ciek6w na terenie
Gminv Miasto Wloctawek na okres od dnia l stycznia 2017r. do dnia 31 grudnia 2017r.
Wniosek zostal opracowany przez Miejskie PrzedsiQbiorstwo Wodociqg6w i Kanalizacji

sp6fka z o.o. zgodnie z przepisami w/w ustawy oraz rozporzqdzenia Ministra Budownictwa z

dnia 28 czerwca 2006r. w sprawie okreSlania taryf, wzoru wniosku o zatwierdzenie taryf oraz

warunk6w rozliczefi za zbiorowe zaopatrzenie w wodq i zbiorowe odprowadzanie 5ciek6w.

Ceny i stawki optat zawarte w taryfach zostaly okreSlone na podstawie niezbqdnych
przychod6w dla prowadzenia dzialalno(ci w zakresie zaopatrzenia w wodq i odprowadzania
Sciek6w oraz zgodnie z wymogami, o kt6rych mowa w 5 6 Rozporzadzenia Ministra
Budownictwa z dnia 28 czerwca 2005r. w sprawie okreSlania taryf, wzoru wniosku o
zatwierdzenie tarvf oraz warunk6w rozliczed za zbiorowe zaopatrzenie w wodq i zbiorowe
odprowadzanie iciek6w. Pani Dyrektor poinformowala, 2e proponowany wzrost ceny za

dostarczenie wody dla wszystkich odbiorc6w wynosi 16 gr. netto za 1m3 natomiast za

odprowadzanie (ciek6w wynosi 34 gr. netto za 1m3 A zatem cena brutto za 1m3 wooy
wyniesie 2,94 zt/m3 natomiast za odprowadzanie Sciek6w 6,39 zl/m3

Opinie Komisii statvch Radv Miasta.
Projekt uchwafy rozpatrzyta oraz pozgywnie zaopiniowata Komisja Budietu, Rozwoju i

Promocji Miasta. Opiniq w tej sprawie przedstawit Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji

radny Andrzej Paiucki.

Ww. uchwala byta r6wnie2 przedmiotem obrad Komisji Gospodarki Miejskiej i Ochrony
Srodowiska, kt6ra nie wypracowata pozytywnej opinii o projekcie uchwaty. Opiniq
przedstawil Przewodniczqcy Komisji radny Dariusz Jaworski.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, 2e otwiera dyskusjq
nad ww. zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:
Radny Janusz Dqbczyriski poinformowal, ie Klub radnych PIS jest przeciwny proponowanej
podwy2ce cen wody i 5ciek6w, o czym zapewnial r6wniei Prezydent Miasta w kampanii
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wyborczej. Kwoty zaproponowanych podwyiek nie sa wysokie przy 18 gr. brutto za 1m3

wody i36 gr. brutto za !. m3'" odprowadzanie 5ciek6w, lecz przy braku inflacji nie sq

uzasadnione.
Radnv Krzvsztof Kukucki poinformowal,2e Klub radnych SLD jest przeciwny proponowanej
podwy2ce gdy2 brak jest merytorycznych przestanek takiej decyzji. Pan radny przypomniaf,

2e Prezydent Miasta w swoim programie wyborczym zapewnit,2e nie bqdzie podwyiek

iadnych oplat lokalnych. W zwiqzku z tym radni musza stai na straiy, aby Prezydent Miasta

wypelnit swoje zobowiqzania wobec mieszkaic6w miasta.

Radnv Stanislaw Wawrzonkoski odni6sl siq do uzasadnienia projektu uchwaty, kt6re zdaniem

Pana radnego jest lakoniczne i opiera siq jedynie na Rozporzqdzeniu Ministra Budownictwa

kierujqc merytorycznq odpowiedzialnoii na MPWIK. Przedsiqbiorstwo dobrze zanalizowalo
zagadnienie proponujqc powyisze rozwiqzanie analizujAc zjawiska gospodarcze

uwzglqdnione w przedstawionym materiale. Przyjqty do kalkulacji spadek zuiycia wody w
oparciu o lata ubiegte jest zbw optymistyczny, malejqca sprzeda2 wody o ok. 2% rocznie iest
wiqksza w stosunku do malejqcej liczby ludnoSci w mieScie, a zatem musza zachodzii
r6wniei inne przyczyny z powodu, kt6rych ten spadek wystqpuje. Niezbyt optymistyczny jest

takie wniosek, z kt6rego wynika, 2e zu2ycia wody na osobq wynosi przypada 2,9 m3. Dlatego
przedsiqbiorstwo posiadajqc tego rodzaju wskainiki powinno wdro2yi dziafania powodujqce

zahamowanie tendencji spadkowych. Proponowany wzrost o 60/0 przv zaloieniu, 2e w latach

ubiegtych takiego wzrostu nie byto fagodzi nieco wnioski wypracowane przez

przedsiqbiorstwo ije uzasadnia, poniewai wzrost bylby wyiszy przy zaloieniu corocznego
wzrostu cen. Lata wyborcze i powyborcze spowodowafy obecna propozycjq podwyiek a

najgorszym elementem jest prymat polityki nad zdrowym rozsqdkiem, co wiq2e siq

nieodlqcznie z gospodarkE. Dlatego te2 brak jest konsekwencji w dziafaniu Prezydenta Miasta
w stosunku do skladanych wcze5niej obietnic mieszkaricom miasta.
Przewodniczacv Radv Miasta radnv Jaroslaw Chmielewski stwierdzil, 2e radni bqdq czuwai
nad realizacjq programu wyborczego Pana Prezydenta zaproponowanego mieszkaricom
miasta. Ponadto odnoszqc siq do kwestii zwiqzanej z od(nieianiem Pan radny poinformowal,
2e w WORD ze wzglqdu na nieodinieione ulice itrudne warunki drogowe zostaty odwoiane
egzaminy, poniewa, egzaminatorzy nie sq w stanie realizowai zadai egza m inacyjnych.
Radna Olga Krut-Horonziak stwierdzila, Le zgadza siq z wypowiedziq poprzednika, lecz

brakuje jeszcze jednego elementu, kt6ry jest wynikiem nie tylko ostatnich dw6ch lat, lecz

takie poprzedniej kadencji. Dlatego te2 Pani radna zapytala, jakie przyczyny staiy na

przeszkodzie, aby podwy2szai corocznie w spos6b systematyczny i metodyczny stawki, kt6re
bylyby adekwatne do okoliczno6ci zwiqzanych ze zuiyciem wody dla mieszkaric6w i kondycji
finansowej sp6lki. A zatem czy dzisiejsza propozycja jest wynikiem ostatnich dw6ch lat czy
jest to skutek ubiegtych czteroletnich rzqd6w obecnego radnego Andrzeja, Teodora
Paluckiego i to jest sedno sprawy. Blqdem obecnego Prezydenta Pana Marka Wojtkowskiego
jest fakt, ie w przedlo2onych materialach Prezes Sp6lki nie opisat i nie odni6sl siq w spos6b

analityczny, dlaczego proponowany wzrost cen musi byi tak wysoki. Pani radna stwierdzila,
ie p rzedsiqbiorstwo powinno wykazai, w jaki spos6b poprzez organizacjq pracy,

zatrudnienie, udziat irodk6w unijnych czy tei nowymi projektami moie uzasadnii, 2e

wypelnia wszelkie normy, aby dziatalnoii sp6tki byfa przykladem dobrej organizacji
dzialalnoici podmiotu komunalnego. WystqpujQ ponadto problemy bqdqce poktosiem

ostatnich kilku lat, kt6re nie znalaziy siq w przedstawionym materiale jak r6wnie2 w trakcie
dyskusji, kt6ra odbyta siq podczas obrad Komisji pod przewodnictwem Przewod n iczqcego



Komisji Budietu Pana radnego Andrzeja Teodora Paluckiego iodniesienia siq do prezentacji i

informacji, kt6rq przedkladal Prezes Sp6lki MPWIK, gdy Pani radna pefnita funkcjq
Przewodniczqcej Komisji Bud2etu. W6wczas informacja byla szeroko analizowana izostaty
zgloszone przez radnych stosowne wnioski, a ponowna informacja miala byi zgloszona i

analizowana podczas obrad kolejnego posiedzenia Komisji Bud2etu, Rozwoju i Promocji

Miasta. zdaniem Pani radnej podobne prace merworyczne nie bqd4 miaty ju2 miejsca, czego

doSwiadczamy w dniu dzisiejszym. Przewodnictwo Komisji Budietu zakoiczylo siq pod

wzglqdem merytorycznym, pozostala jedynie fikcja i dieta.
Radnv Andrzei Patucki zabierajac glos w przedmiotowej sprawie wyja6nil, ie petniac przez

dwie kadencje funkcjq Prezydenta Miasta Wloclawek panowal nad cenami oraz kondycjq

finansowq wszystkich sp6fek miejskich. Na koniec ostatniej kadencji, kt6rE przywotuje Pani

radna Olga Krut-Horonziak w sp6lkach pozostaly znaczne kwoty nadwy2ki finansowej w
granicach 10 mln. zl. Byly to irodki, kt6re miaty zostai przeznaczone na dofinansowanie
proces6w inwestycyjnych zwiqzanych z absorbcjq 6rodk6w zewnqtrznych. Nie zaistniafa

potrzeba podnoszenia cen - jak w tym wypadku wody i iciek6w, poniewa2 Sp6lka

dysponowala rezerwami finansowymi, nie jest zadaniem sp6fek komunalnych powiQkszanie

kapitafu i lokat a iwiadczenie usfug na rzecz mieszkaric6w Wtoclawka. Pan radny stwierdzif,
2e gdyby Pani radna zechciafa przeanalizowai dokumenty w spos6b rzetelny a nie

emoc.jonalny dzisiaj Pani radna nie prezentowataby takiej wypowiedzi. Ponadto Pan radny

zapytal skoro tak merytorycznie byta prowadzona przez Paniq radnE Komisja Budietu,
Rozwoju i Promocji Miasta natomiast obecnie prowadzona jest w spos6b dyletancki to,
dlaczego w roku poprzednim, gdy stawal taki sam temat podczas obrad sesyjnych Pani radna

zajmowala diametralnie odmienne zdanie.
Wiceprzewod n iczacv Radv Miasta radnv Rafal Sobolewski zwracajac siq do Prezesa Sp6lki

MPWIK zapytaf czy nieprzyjqcie uchwaly przez Radq Miasta bqdzie skutkowalo
wprowadzeniem podwyiki optat, ponadto, jakie dziatania w najbli2szym czasie zamierza
podjai, aby nie wywolywai zaskoczenia tak znacznymi podwyikami w latach nastQpnych.

Radna Olga Krut-Horonziak poinformowala, ie w pelni podtrzymuje prezentowane przez

siebie stanowisko oraz wypowiedzi. Natomiast Pani radna wyjainila, ie nie skfadala

deklaracji, w jaki spos6b bqdzie glosowata nad procedowanq uchwalq, natomiast Pani radna

odnosi wra2enie, ie Pan radny Andrzej, Teodor Patucki jak zawsze wie lepiej nii inni.

Odnoszqc siq do sprawy zwiqzanej z kondycjq sp6tek komunalnych w okresie prezydentury
Pana Andrzeja Paluckiego, Pani radna przypomniata Panu radnemu, ie w roku 2011jedna ze

sp6lek miejskich tj. MPK zbankrutowala finansowo, co Pani radna mo2e udokumentowai
wbrew stwierdzeniom przekazanym przez Pana radnego oraz jakie zostaty podjqte przez

Pana radnego w6wczas Prezydenta Miasta dzialania, kt6re odbyty siq kosztem mieszkaric6w
Wloctawka, aby uratowad tq sp6lkq. W tej sprawie Pani radna wystqpila w6wczas z pismem

do Pana radnego, ale otrzymala malo znaczqca odpowiedi. Ponadto obecnoii Pana radnego,
jako Prezydenta podczas obrad sesyjnych byla znikoma itaka wiedza nie byla Panu

potrzebna. Pani radna wyja6nita, ie nie broni obecnego Prezydenta Miasta Pana Marka

Wojtkowskiego, ale sqdzi, ie jego obecnoii na sesjach Rady Miasta przez okres dw6ch lat
jest wielokrotnie liczniejsza nii Pana radnego Andrzeja Paluckiego 6wczesnego Prezydenta,
w6wczas tak2e radni kierowali zapytania gdzie jest Prezydent. Natomiast Pan radny pojawiaf

siq na ses.jach Rady Miasta dwa razy w roku, podczas sesji absolutoryjnej oraz sesji w trakcie,
kt6rej Rada Miasta obradowafa nad budietem roku nastqpnego.



Przewodniczacv Radv Miasta radnv Jaroslaw Chmielewski poprosit radnych o wypowiedzi
merforyczne dotyczqce omawianego zagadnienia kierowane do os6b reprezentujEcych
Pana Prezydenta gdyi prowadzona obecnie dyskusja prowadzi do wymiany zda6 pomiqdzy

radnymi.
Ponadto Pan Przewodniczacy skierowal zapwanie w kwestii pozyskania 6rodk6w
zewnqtrznych na inwestycje sieci wodociAgowych w mieScie, czy sp6fka aplikuje o Srodki, w
ramach, jakiego konkursu oraz na jakim etapie sq te dziafania.

Radnv Andrzei Patucki odnoszqc siq do wypowiedzi Pani radnej Olgi Krut-Horonziak

stwierdzil,2e system prowadzenia gospodarki w sp6lce MPK jest odmienny od pozostatych

sp6lek, sp6lka ta nigdy nie zbankrutowafa, a system finansowania komunikacji byt inny ijest
inny do dzisiaj nii w pozostatych sp6lkach. Pan radny stwierdzif, 2e wie, dlaczego na sesjach

Rady Miasta nie zawsze bywa Pan Prezydent Marek Wojtkowski, chodzi o to, aby nie sluchai
wypowiedzi Pani radnej Olgi Krut-Horonziak.
Zamykajqc dyskusjq nad ww. zagadnieniem PrzewodniczEcy Rady Miasta poprosit o

udzielenie odpowiedzi na poruszane kwestie obecnego podczas obrad Prezesa MPWIK.

Prezes MPWIK Pan Radoslaw Zacharek odpowiadajac na pytania poinformowal, 2e

niepodjgcie przez Radq Miasta Woclawek uchwaly o zatwierdzeniu taryfy badi odmowie
zatwierdzenia taryfy powoduje, ie wchodzq w 2ycie w wysokoSci zweryfikowanej przez Pana

Prezydenta. Przedsiqbiorstwo nie ma wptywu na spadek sprzeda2y, kt6ry spowodowany jest

gf6wnie zmniejszeniem liczebno6ci ludnoici miasta. Wplyw koszt6w na zaproponowanq
obecnie taryfq ma sytuacja, kt6ra wystqpifa na przelomie ostatnich 4lat, dynamika koszt6w
przedsiqbiorstwa w dostarczaniu wody wynosi 97,7o/o, natomiast w odbiorze Sciek6w wynosi

99,3%. Wynika z tego, 2e Przedsiqbiorstwo ogranicza koszty funkcjonowania i gdyby nie

spadek sprzeda2y wynikajqcy ze zmian liczebnoSci mieszkaric6w moina byfoby utrzymaa
ceny na obowiqzujqcym obecnie poziomie a nawet nieco obni2yi. Przedsiqbiorstwo zfoiylo
wniosek o dofinansowanie zewnetrzne z programu Infrastruktura iSrodowisko, projekt nosi

nazwq ,,Gospodarka wodno - iciekowa w aglomeracji Wloclawek lll etap" warto6i proiektu

wynosi ok. 61 mln. zl. natomiast dofinansowanie ze Srodk6w zewnqtrznych wynosii bQdzie

39 mln. zl. Przedsiqbiorstwo przeszlo pierwszy etap weryfikacji w spos6b pozytywny i

przeszfo o etapu drugiego.
Po zakoriczonej wypowiedzi Przewodniczqcy Rady Miasta pogratulowaf Prezesowi MPWIK
pozytywnej weryfikacji i mo2liwoici pozyskania z programu tak du2ych zewnqtrznych
irodk6w finansowych dla zgloszonego projektu.
Nastepnie poddat pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie zatwierdzenia

,,Faryt za zbiorowe zaopatrzenie w wodq i zbiorowe odprowadzanie Sciek6w na terenie
Gminy Miasto Woctawek".
W wvniku glosowania orzeorowadzonego z udziaiem 25 radnvch za przvieciem uchwalv
opowiedzialo sie 4 radnvch, przv 18 efosach przeciwnvch oraz 3 glosach wstrzvmuiacvch sie.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowai, 2e w rezultacie

dokonanego glosowania uchwala nie zostafa podjqta przez Radq Miasta.

Po zakoiczeniu procedowania nad ww. uchwalq Przewodniczqcy Rady Miasta ogfosit 15

minutowq przerwq w obradach sesyjnych, aby moglo siq odbyi posiedzenie Komisji Porzqdku

Prawnego i Publicznego.
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Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad po przerwie.

Glos zabrala Przewodniczaca Komisii Porzadku Prawnego i Publicznego radna Katarzvna

Zarebska. kt6ra poinformowala, ie przekazane zostaly projekty uchwal w sprawie odwolania
oraz wyboru radnych, Komisja w dniu dzisiejszym nie mogfa wydai opinii, o kt6rej mowa w !
53 ust. l statutu Miasta z powodu wad formalno-prawnych. Projekty uchwal sq niezgodne z

5 72 ust. 5 Statutu Miasta Wloctawek, gdy2 zgodnie z tym zapisem projekt uchwaly powinien

byi zaopiniowany przez biuro prawne Urzqdu Miasta lub inny uprawniony podmiot, co do

zgodnoSci z prawem. Przekazane projekty uchwal nie posiadaly opinii radcy prawnego. A

zatem zgodnie z $ 72 ust.8 Statutu Pani radna przekazata do Przewodn iczacego Rady Miasta

projekty uchwat w celu uzupelnienia brak6w formalno - prawnych przez wnioskodawcg.

Pani radna zacwowala brzmienie ww., $ kt6ry stanowi, ie w przypadku, kiedy projekt

uchwaly nie spelnia wymog6w okreSlonych w ust. 2-5, a projekty tych uchwal teSo wymogu
nie spelniajq, Przewodniczqcy Rady w terminie 21 dni przekazuje proiekt Prezydentowi

Miasta lub wnioskodawcy wystqpujEcemu z inicjatywQ uchwalodawczq celem jego

dopracowania zgodnie z obowiazujqcymi przepisami. A zatem przedmiotowe, wadliwe
projekty uchwat powinny zostai zdjqte z porzqdku dzisiejszych obrad zgodnie z I 53 Statutu
Miasta. Pani radna zwr6cita uwagq, ie gtosowany byl porzqdek obrad, w kt6rym
zamieszczone byfy wskazane projekty uchwat a taka sytuac.ia nie powinna miei miejsca,

poniewa2 uchwaty te nie posiadaly opinii wlaSciwej Komisji.

Przewodniczacv Radv Miasta radnv Jaroslaw Chmielewski wyjainit, ie z zapisu 5 72 ust., 5 na

kt6ry powolala siq Pani Radna wynika, 2e projekt uchwaty powinien byi zaopiniowany przez

Biuro Prawne, co nie oznacza,2e musi byi zaopiniowane. Zdaniem Pana Przewodniczqcy

Rady niedopuszczenie procedowania podczas obrad Komisji projektu uchwafy jest

przekroczeniem uprawniei przez Paniq Przewodniczqcq. Zgodnie, bowiem z 5 90 ust.2
Statutu Miasta PrzewodniczEcy Komisji obowiqzany jest zwolai posiedzenie komisji w celu

rozpatrzenia okre6lonej sprawy na wniosek Przewod niczqcego Rady lub czlonka komisji.

Przewodniczqcy Rady skierowat do Przewodniczqcej Komisji wniosek natomiast
Przewodniczqca Komisji jest obowiqzana zwolad posiedzenie, nie jest to jednoznaczne z tym,
ie moie zwolad posiedzenie. A zatem Pani Przewodniczqca raiqco naruszyta prawo. Ponadto

Przewodniczqcy Rady zwr6cil siq do Sekretarza Miasta o interpretacjq prawna.

Sekretarz Miasta Pani Wieslawa Konopczvriska wyjaSnila, ie uchwaly nie posiadajE opinil

Biura Prawnego jednak przepis m6wi o tym, ie uchwaly powinny miei opiniq prawnq, czyli

naleiy to interpretowai, jako dzialanie najbardziej wskazane do tego, aby uchwaly spelnialy

taki element. Nie jest to r6wnoznaczne z obligiem. Zdaniem Pani Sekretarz ustqp 8 $ 72

naleiy interpretowai, jako wyfqczne uprawnienie Przewod niczqcego Rady Miasta, kt6ry
mo2e zwr6cii uchwale.
Radnv Damian Chelminiak stwierdzil, ie Pani radna Zarqbska przedstawila niejako opiniq
Komisji, lecz Pan radny chcialby wyjainid, ie podczas obrad Pani Przewodniczqca nie
pozwolila radnym na zabranie glosu na temat zagadnien bqdqcych przedmiotem obrad gdy2

nie umo2liwila przeprowadzenia dyskusji, nie bylo r6wniei przep rowadzonego gfosowania

nad uchwafami. A zatem wypowiedzi Pani Przewodniczacej nie mo2na utoisamiad z opiniq
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Komisji. Jezeli istnieja wqtpliwoSci natury prawnej nic nie stoi na przeszkodzie, aby uchwaly

zostaty zaopiniowane przez Biuro Prawne w trakcie przerwy w obradach sesyjnych.

Przewodniczacv Radv Miasta radnv Jaroslaw Chmielewski ponowil proSbq o zwolanie Komisji

przez Przewodniczqcq Komisji i zastosowanie siq do zapis6w 5 90 ust. 2, podczas przerwy w

obradach wraz z przeprowadzeniem procedowania nad uchwalami.
Radnv Krzvsztof Kukucki stwierdzil, ie po zerwaniu koalicji PO z PlS powstala

nad rep rezentacja PO w podziale funkcji w Radzie Miasta wynikajqca z przestanek, kt6re
ustalv.
Przewodniczacv Radv Miasta poprosit Pana radnego o merytoryczna wypowiedi na temat
procedowanego punktu porzqdku obrad.
Radnv Krzvsztof Kukucki kontynuujqc wypowiedi zapytal Paniq Przewodniczqcq o istotne
przyczyny braku moiliwodci zwolania posiedzenia w ciEgu tygodnia i zaopiniowania
projekt6w uchwat, a takie, dlaczego Pani Przewodniczlca wypowiada siq w imieniu calej

Komisji nie posiadajqc opinii Komisji, a zatem wypowiedl Pani radnej nale2y traktowad, jako

zdanie odrqbne w 6wietle tego, co powiedzial radny Damian Chetminiak.
Radnv Dariusz Wesolowski stwierdzit, i2 niezrozumiate jest postqpowanie Pani

Przewodniczqcej, kt6ra sama zadeklarowala koniecznoii zwolania posiedzenia, nastqpnie

negujqc potrzebq obrad. Dlatego Pan radny poprosil, aby Pani radna okreSlila swoje dzialania

i pozwolila pracowai Komisji.
Przewodniczaca Komisii Porzadku Prawneeo iPubliczneRo Pani radna Katarzvna Zarebska

odnoszqc siq do wypowiedzi radnego Damiana Chelminiaka, kt6ry stwierdzil, 2e podczas

obrad czlonkowie Komisji nie mogli odnie(i siq do projekt6w uchwat wy.iaSnila, 2e Komisja

Porzqdku Prawnego byta zwoiana r6wnie2 na dziei 23 listopada br. o god2.8.30, na

posiedzenie opr6cz Pani Przewodniczqcej przybyl tylko jeden radny, pozostali nie zaszczycili

swoja obecnoiciq obrad. Nastqpne posiedzenie Komisji zaplanowane zostalo na dzied 30

listopada br. a zatem bezpodstawne jest stwierdzenie, 2e Pani radna uchyla siq od

zwolywania posiedzeri Komisji. Przedloione projekty uchwal nie spelniajq wymog6w
formalno-prawnych gdyi brak jest opinii radcy prawnego. Pani radna odniosta siq do $ 72

ust.8 Statutu Miasta stwierdzajac, 2e w przypadku, gdy projekt uchwaly nie spefnia

wymog6w okre(lonych w ust. 2-5 czyli braku m.in. opinii, o kt6rej mowa, Przewodniczqcy
przekazuje w terminie 21 dni projekt uchwaty do wnioskodawcy.
Przewodniczacv Radv Miasta przypomnial, ie sprawa interpretacji przepis6w, na kt6re
powotuje siq Pani radna zostal wyja5niona przez Pana Przewodn iczqce go oraz przez

Sekretarza Miasta. Projekt uchwaty spetnia wszystkie wymagania a zatem nie doszlo do

zlamania prawa.
Wiceprzewodn iczacv Radv Miasta radnv Janusz Debczvtiski stwierdzil, 2e jest za2enowany
argumentacjq Przewodniczqcej Komisji PorzEdku Prawnego i postqpowanie Pani

Przewodniczqcej traktuje, jako obawq przed weryfikacjq przez Radq Miasta. Procedowane

uchwaly nie wplywajq na dzialalnoid samorzadu w zakresie finans6w, inwestycji, WPF czy

innych nie wptywajQ r6wniei na skutki prawne dla miasta. Zdaniem Pana radnego

interpretacja prawna w tym zakresie jest jednoznaczna w zwiqzku z powyiszym Pan radny

zlo2yt wniosek o zamkniqcie dyskusji, ponowne przeprowadzenie posiedzenia Komisji oraz
z dyscyp linowa n ie Pan i Przewodn iczqcej.
Przewodniczacv Radv Miasta radnv Jarosfaw Chmielewski poinformowal, ie zgodnie z $ 90

ust. 2 Statutu Miasta Przewodniczqcy Komisji zobowiqzany jest do zwofania posiedzenie

Komisji na wniosek Przewod n iczqcego Rady Miasta, w zwiqzku z tym poprosil, aby po raz
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kolejny zebrata siq Komisja Porzqdku Prawnego iodbyla posiedzenie celem wypracowania

opinii do projekt6w uchwal w tym celu Przewodnicz4cy RadV Miasta oglosit 10 minutowE

przerwQ w obradach sesyjnych.

Przerwa w obradach

Wznowienie obrad po przerwie.

Ad.4
Projekt uchwaty w sprawie odwolania WiceprzewodniczEcej Rady Miasta Wloclawek'

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, ie zgodnie z

postanowieniami ustawy o samorzqdzie gminnym, odwolanie wicep rzewod n iczEcego rady

moie nastqpii na wniosek % ustawowego skladu rady w gfosowaniu tajnym. Odwolania

wiceprzewodniczEcego dokonuje Rada bezwzglqdnq wiqkszo6ciq gfos6w w obecnoici, co

najmniej polowy ustawowego skladu Rady. Wniosek o odwolanie Radnej Ewy Szczepariskiej z

funkcji Wiceprzewodniczqce.j Rady Miasta ztoiylo siedmiu radnych. Proces odwolania z

funkcji Wiceprzewod niczqcego Rady przebiega dwuetapowo. Pierwszy z nich realizuje siq w
glosowaniu tajnym, i ogtoszeniu wynik6w przez komisjq skrutacyjnq. Jest to akt podstawowy

i decydujqcy o odwotaniu. Natomiast jego uzewnqtrznienie nastqpuje w formie uchwaly rady

gminy stwierdzajqcej odwolanie wiceprzewodn iczqcego rady, majqcej charakter wyfqcznie

deklaratoryjny.
Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowaf, 2e oglasza 5 minutowE przerwQ w

obradach niezbqdnq do dostarczenie przez Biuro Rady Miasta dla Przewod niczqce.i Komisji

Porzqdku Prawnego i Publicznego opinii podjqtej podczas obrad Komisji.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad po przerwie.

Opinia Komisii stalei Radv Miasta.
Komisja PorzEdku Prawnego i Publicznego po rozpatrzeniu ww. projektu uchwaiy nie

wyrazita pozytywnej opinii do projektu uchwaly w sprawie odwolania Wiceprzewod niczqcej

Rady Miasta Wloclawek. OpiniQ w tej sprawie przedstawila Radzie Miasta Przewodniczqca

Komisji radna Katarzyn a Zarqbska.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny.laroslaw Chmielewski poinformowat, ii otwiera dyskusjq

na temat procedowanego zagad nien ia.

W dvskusii udzial wzieli:
Wiceprzewodn iczaca Radv Miasta radna Ewa Szczepariska stwierdzita, le Klub radnych SLD

ztoiyi do Przewodn iczEcego Rady Miasta 4 wnioski w sprawie odwolania osoby Pani radnej z



funkcji Wiceprzewodn iczqcej Rady Miasta, odwolania Przewodniczqcej Komisji Porzqdku

Prawnego i Publicznego Pani radnej Katarzyny Zargbskiej, odwotania Przewodn iczqcego

Komisji Kultury i Sportu Pana radnego Krystiana tuczaka oraz odwotania stalego sekretarza

obrad Rady Miasta Pani radnej Agnieszki Chmielewskiej. Oficjalnym argumentem
wnioskodawcy, czyli Klubu radnych SLD jest zbudowanie parytetu politycznego opierajEcego

siq na r6wnym podziale funkcji, ta poprawno6i sprowadza siq jedynie do dziala6

politycznych i podyktowana jest odwetem za nieutworzona koalicjq z PO, a nie konsekwencjq

rozpadu koalicji PO i PiS. Zaproponowany przez Klub radnych SLD parytet polityczny jest

hipokryzj4, to podszyta troska o proporcjonalne zarzqdzanie miastem majqca w tle przejqcie

stanowisko. Dla przypomnienia Pani radna poinformowala, ie w poprzedniej kadencji Rady

Miasta radni SLD nie stosowali iadnych regul parytetowych, przewodniczAc wszystkim

statym komisjom Rady Miasta i Prezydium, nie stosowali siq do uszanowania woli wyraionej
przez mieszkaic6w w wyborach samorzqdowych. W politykq ta daje siq wmanewrowad PlS.

W odniesieniu do wypowiedzi Wiceprzewod niczqcego Rady Miasta radnego Janusza

Dqbczyriskiego, kt6ry stwierdzit, ie nie bqdzie izolowania SLD w spos6b, w jaki SLD izolowafa

w latach poprzednich opozycjq Pani radna stwierdzita, ie mozna to odczytai, jako gest

poparcia dla SLD. Pani radna zarzucila Panu Wiceprzewodn iczEcem u Rady, ie zmienia

stanowisko zapominajEc, 2e wsp6lnie z PO bral udziat w referendum odwolujacym
Prezydenta Miasta obecnego radnego Pana Andrzeja Paluckiego. Skoro nie ma koalicji PO-

PiS, nie ma takie koalicji PiS - SLD to Pani radna poprosila o racjonalne wytfumaczenie

mieszkaricom, co przemawia za zmianq zdania Pana radnego oraz zajqtego stanowiska, w

kt6rym wykazuje siQ Pan radny daleko idqcym liberalizmem w zachowaniu proporc.ii w
podziale funkcji w Radzie Miasta dla SLD. Dla Pani radnej Vl i obecnie Vll kadencji to
odwolanie jest swoistym deja vu. W roku 2012 Pani radna byla odwotywana z funkcji radnej

przez SLD ipomimo wygranych spraw sqdowych oraz skardze kasacyjnej zlozonej przez SLD

takie wygranej przez Paniq radnq w Sqdzie Ad m in istracyjnym w Warszawie nie ustyszala Pani

radna slowa przepraszam od radnych SLD, kt6rzy w wiqkszoici zasiadajq w Radzie Miasta

obecnej kadencji. Podsumowujqc swojq wypowiedi Pani radna, jako Przewodniczqca Klubu

PO skierowala do mieszkaic6w miasta Wloctawka oiwiadczenie, ie odwotuje siq bez

uzasadnienia z powy2szych funkcji osoby odpowiedzialne, merytoryczne, niebqdEce w

iadnym u kladzie.
Radnv Krzvsztof Kukucki w swojej wypowiedzi wyrazil zaskoczenie aktywno5ciq PO, kt6ra w

sprawach mer$orycznych wainych dla mieszkaric6w Wloclawka podczas obrad sesyjnych

nie zabiera glosu, broniqc jedynie mniej lub bardziej udolnie Prezydenta Miasta. Zdaniem

Pana radnego radni PO sq aktywni jedynie w sprawach o wlasne funkcje. Dlatego Pan radny

wyrazil nadziejq, 2e w kolejnych punktach obrad radni PO wykaiq tak samo du2q aktywno5d

decydujqc o wa2nych dla mieszkaric6w zagadnieniach.
Wiceorzewod niczacv Radv Miasta radnv Janusz Debczvriski poprosit o zapoznanie opinii
publicznej, kt6rzy radni wvstApili z wnioskiem o odwotanie Pani Wiceprzewod niczacej z

piastowanej funkcji, cytowane przez Panie radnE wypowiedzi Pana radnego mialy miejsce

natomiast Pan radny nie odnosil siq w 2adnych wypowiedziach publicznych na temat
zaistnialej obecnie sytuacji po tym, jak PO nie porozumialo siq z SLD. Ponadto Pan radny

zwr6cif uwagq, aby Pani radna zwracata wiqkszq uwagq na to jak gtosuje Pan radny chocia2by
przy wyborze radnego SLD na funkcje Przewodniczqcego Bud2etu, gdy2 jej wypowiedzi sq

d alece n ie(cisle.
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Radna Katarzvna Zarebska stwierdzila, ie radni SLD chc4 odwolywai innych radnych a sami

nie potrafiq przygotowai prostych projekt6w uchwaf, wystarczy przeczytai ze zrozumieniem

Statut Miasta Wloctawek. Komisja Porzqdku Prawnego iPublicznego musiata spotykai siq

kilka razy w tej samej sprawie, co byfo powodem przerw w obradach dzisiejszej sesji. Pani

radna wyrazila ubolewanie i wstyd za takie zachowanie radnych, stwierdzajEc, ie w czasie, w

kt6rym radni powinni pracowai dla dobra mieszkaric6w i miasta zmuszani sq do zajmowania

siq brudnq grq polityczna prowadzonq przez SLD. Pani radna przywolala sytuacje, kt6re miafy

miejsce w poprzedniej kadencji, w kt6rej funkcje w Radzie Miasta pelnili wytacznie radni

Klubu SLD. Takim zachowaniem radni SLD udowadniaja, ie potrafiq wylqcznie przeszkadzai

gdyi w tym sq najlepsi, a brudna gra polityczna jest ewidentnym przykladem jak nie powinno

siq postqpowai, gdy pelni siq funkcjq radnego wybranego przez mieszkaric6w. W

uzasadnieniu do projekt6w uchwal o odwolanie radnych PO z petnionych funkcji brak jest

merytorycznych zarzut6w dotyczqcych ich pracy, to pokazuje nieszczere intencje, jakimi

kierowafo siq SLD. Jeieli siq tak stanie, ie radni dadz4 siq wciqgnqi w tq brudnq grq o
stanowiska, to Pani radna stanowczo protestuje wobec takiego postqpowania. Ponadto Pani

radna zloiyla oiwiadczenie, i2 w przypadku odwolania radnej Ewy Szczepariskiej z funkcji

Wiceprzewodniczqcej Rady Miasta Pani radna w ramach protestu zrezygnuje z funkcji

Przewodniczqcej Komisji Porzqdku Prawnego i Publicznego. Pani radna zaapelowala do

polityk6w PIS gdyi postawa w glosowaniu pokaie, jakimi wartosciami moralnymi siq kierujq.

Na zakoriczenie swojej wypowiedzi Pani radna przytoczyfa slowa prof. Wladyslawa

Ba rtoszewskiego: ,,Warto byi uczciwym, chod nie zawsze siq oplaca, optaca siq bye

nieuczciwym, ale nie warto ".
Radna Olga Krut-Horonziak zwr6cila siq z zapytaniem do Przewod niczacego Rady Miasta

radnego Jarosiawa Chmielewskiego oraz Sekretarza Miasta w oparciu, o jakq podstawe

prawna przedstawiana jest uchwata w sprawie odwotania Wiceprzewodn iczqcej Rady

Miasta, kt6rej nie towarzyszy niezbqdny dokument, jakim jest wniosek o odwolanie z funkcji,
Pani radna stwierdzila, 2e nie interesuje jej odczytanie przez Przewod n iczqcego Rady Miasta

treici wniosku. Ponadto w uzupelnieniu wypowiedzi Pani radnej Katarzyny Zarqbskiej, Pani

radna przypomniala radnemu Januszowi Dgbczyriskiemu okolicznoici towarzyszace

odwotaniu Pani radnej z funkcji Przewodniczqcej Komisji Budietu, Rozwoju i Promocji

Miasta, gdzie podczas konferencji, w kt6rej udzial wziql Pan radny o6wiadczajqc, ie funkcjq w
Komisji przejmuje lewica, poniewai jest to dla niej sprawdzian. Pani radna wyjafnita,2e jej

zdaniem Pan radny biorqc udzial w referendum o odwolaniu Pana Paluckiego z funkcji
Prezydenta Miasta dokonal zwrotu w poglqdach zawiqzujqc koalicjq radnych PiS z radnymi

SLD. Takie postqpowanie.jest dowodem ideologicznej degrengolady tych radnych, kt6rzy

uwaiajq, ie wyraiajq idee, poglqdy i potrzeby miasta w imig prawa i sp rawiedliwosci.

Zdaniem Pani radnej chyba zalalo radnym m6zgi, aby mieszkaricom zaproponowad taki zwrot

dla dorainych korzyici na dwa lata przed wyborami samorzqdowymi, z pewno5ciA

mieszkaricy miasta wtaiciwie oceniE takie postqpowanie. Swego rodzaju sojusz radnych PIS z

SLD nie wplynie pozytywnie na ocenq radnych prawicy a wyborcy w spos6b jednoznaczny

przekonajq siq do ludzi, kt6rzy swoj4 merytoryczne pracq bez 2adnych uktad6w i powiqzari

bqdq stu2yi celom publicznym. Radni prawicy zostanq ograni tak iak przez ostatnie 25 lat
natomiast hasla, z kt6rymi radni prawicy szli do wybor6w jak np. radny Jaroslaw Chmielewski
kandydujqc na Prezydenta Miasta przywolujec te fakty sq nic nie warte gdy2 mo2na siq za nie

sprzedai jak za przysfowiowe srebrniki jak to zrobit PrzewodniczEcy Rady Miasta.
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Przewodniczacv Radv Miasta radnv Jaroslaw Chmielewski odnoszqc siq do wypowiedzi Pani

radnej stwierdzil, ie ubolewa nad tym, ie poziom emocji jest tak wysoki, ale obserwujqc

dyskusjq w powyiszej sprawie inie merytoryczne wypowiedzi Pani radnej nie bqdzie siq do

tego odnosii, gdy2 u Pani radnej zawsze dominowala polityka a nie merytoryka.
Wiceprzewod niczacv Radv Miasta radnv Janusz Debczvriski stwierdzil, 2e przedm6wczyni

popelnifa nadu2ycie obraiajAc radnych z Klubu Prawa i Sprawiedliwo5ci, ponadto Pani radna

nie ma prawa wystqpowai i zabierai glosu w imieniu Klubu radnych PlS. Pan

Wiceprzewod niczqcy Rady Miasta wyja6nii, ie nie ma iadnej formalnej czy tei nieformalnej
koalicji PiS z SLD. Za powstafa sytuacjq to radni PO powinni miei pretensjq do Prezydenta

Miasta, kt6ry nie potrafil wsp6fpracowai z radnymi PiS ita ocena wspdtpracy skutkuje do

dzisiaj pewnymi reperkusjami. PIS nie wchodzi w iadne sojusze z SLD w tym r6wniei z Panem

Andrzejem Pafuckim byiym Prezydentem Miasta Wloclawek odwrotnie do Pani radnej, kt6ra
w takiej koalicji uczestniczyla i bylo to bardzo wygodne dla Pani radnej.
W zwiqzku z tym, 2e wywiqzala siq dyskusja pomigdzy Pania radnE OlgE Krut-Horonziak,

kt6ra wypowiadala siq poza mikrofonem, a radnym Januszem Dqbczyriskim, Przewodniczqcy
Rady Miasta przywolal Paniq radnq do godnego zachowania, ostudzenia emocji inie
zakl6cala mo2liwo6ci wypowiedzi radnemu Januszowi Dqbczyriskiemu, tym bardziej, ie Pani

radna miala mo2liwo6i wypowiedzi, kt6rej nikt nie zakl6cal. Przewodniczqcy Rady Miasta
przypomniaf, ie nie udzieli gtosu Pani radnej.
Kontvnuuiac swoia wvpowiedl radnv Janusz Debczvtiski zaapelowal do Pani radnej o dobrq
pamiqi stwierdzaiEc,2e zakoriczy na tym swojq wypowiedi, aby nie podsycad dalszych

emocji.
Radnv Dariusz Wesofowski odnoszqc siq do dyskusji stwierdzil,2e buta, jaka emanuje z

niekt6rych wypowiedzi nasuwa wnioski, ie niekt6rzy nie potrafiQ odej(i z honorem. Pan

radny wyjadnil, ie nie chodzi o 2adne funkcje, lecz o dzialania na rzecz miasta i jeSo

mieszkaric6w. Ubliianie innym radnym, kt6rzy posqdzani sa o skoki na funkcjq w Radzie

Miasta jest niewla6ciwe i krzywdzqce. Dla przypomnienia Pan radny przytoczyl pewne fakty,
kt6re mialy miejsce w przeszloSci dotyczqce referendum o odwolanie Prezydenta Miasta

Andrzeja Paluckiego oraz udzialu Pani radna Olgi Krut-Horonziak w tym przedsiqwzigciu jak

r6wniei zarzutu Pani radnej w sprawie obsady stanowisk w poprzedniej kadencji Rady

Miasta przez SLD. Pan radny odni6sl sie r6wnie2 do koalicji SLD, kt6ra tak bardzo przeszkadza

we Wloclawku a nie przeszkadza podczas wybor6w w Lubraicu. Pan radny zaapelowal o
odejScie z godno6ciq i zaprzestanie uprawniania demagogii i kabaretu podczas obrad
sesyjnych. Zamieszanie, kt6re zostalo wywotane, rezygnacja z funkcji, niezwotywanie komisji,
powolywanie siq na braki formalne w uchwalach niczemu nie sluiy. Pan radny przypomnial

Pani radnej Oldze Krut-Hozonizak jej dzialalnoSi, kiedy wygrala wybory do Rady Miasta z listy
SLD a ma2 Pani radnej pelnit funkcjg Wiceprezydenta Miasta podczas rzqd6w SLD, dlatego

dziwi obecna krytyka tego ugrupowania przez Paniq radnq.
Poniewai Pani radna Olga Krut-Horonziak zabierala gfos poza mikrofonem, Przewodniczqcy

Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowat, 2e nie udzielil glosu Pani radnej i

poprosil o nie zakl6canie wypowiedzi radnego Dariusz Wesotowskiego.
Kontvnuuiac swoia wvpowiedi radnv Dariusz Wesolowski odpowiadaiac na zarzutu, kt6re
padty podczas dyskusji wyjajnil, ie nie moina sie zachowywad w ten spos6b, a obecna
dyskusja do niczego nie prowadzi, dlatego tei Pan radny zglosil wniosek formalny o

zamkniQcie dyskusji.
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Wicep rzewodn iczaca Radv Miasta radna Ewa Szczepaiska odnoszqc siq ad vocem do
wypowiedzi radnego Dariusza Wesotowskiego oraz radnego Krzysztofa Kukuckiego

stwierdzila, ie nie bqdzie sie wpisywai w retorykq wypowiedzi Pan6w radnych, poniewaz

reprezentuje inny poziom, zdaniem Pani radnej godnodi i honor to cechy, kt6re sa

przypisane Pani radnej natomiast ocene jej pracy i dzialalhoici na rzecz mieszkaric6w mogq
czynid jedynie mieszkaricy miasta natomiast Pani radna nie ma sobie nic do zarzucenia gdyi
jak do tej pory jej dzialania i zaangaiowanie sq wysoko oceniane przez Wloclawian. Pani

radna przytoczyla stowa prof. Bartoszewskiego, ie warto byi przyzwoitym.

Po zakoriczone wypowiedzi Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarostaw Chmielewski poddal
pod gfosowanie wniosek zlo2ony przez radnego Dariusza Wesolowskiego o zamkniqcie
dyskusji nad procedowanym zagadnieniem.
W wvniku orzeorowadzonego glosowania, w kt6rvm udzial wzieto 24 radnvch, za wnioskiem
o zamkniecie dvskusii radni opowiedzieli sie iednomv6lnie Atos6w przeciwnvch oraz
wstrzvmuiacvch sie nie stwierdzono. W rezultacie slosowania dvskusia zostafa zamknieta.
Ponadto Przewodniczacy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowat Radq

Miasta, ie pod wnioskiem o odwotanie z funkcji Wiceprzewodniczqcej Rady Miasta radnej
Ewy Szczepariskiej podpisali sie radny Henryk Mielczarczyk, radny Krzysztof Kukucki, radny
Damian Chelminiak, radny Andrzej Patucki, radny Dariusz Wesotowski, radny Stanislaw
Wawrzonkoski oraz radnv Jaroslaw Hupalo.
Przechodzqc do dalszej procedury obrad Przewodniczqcy Rady Miasta wyjainil, 2e odwolanie
z funkcji wiceprzewod niczqcej Rady Miasta odbywa siq w glosowaniu tajnym, dlatego naleiy
przystqpii do wyboru komisji skrutacyjnej. A zatem poprosil o zglaszanie kandydat6w do
pracy w tej komisji., kt6rzy powinni wyrazii zgodq na kandydowanie.
Wiceprzewod niczacv Radv Miasta radnv Janusz Debczvriski w imieniu Klubu radnych PiS

zglosil do udzialu w pracy w komisji skrutacyjnej radnego Krzysztofa Kowalskiego, radny
wyrazil zgodq na kandydowanie.
Wiceprzewodn iczaca Radv Miasta radna Ewa Szczepadska w imieniu Klubu radnych PO

zgtosila do pracy w komisji skrutacy.jnej kandydaturq radnej Agnieszki Chmielewskiej. Radna

wyrazifa zgodq na kandydowanie.
Radnv Krzvsztof Kukucki w imieniu Klubu radnvch SLD do prac w komisji skrutacyjnej zgtosif

kandydaturq radnego Dariusza Wesolowskiego. Radny wyrazit zgodQ na kandydowanie.
Wobec braku zgloszeri innych kandydatur PrzewodniczAcy Rady Miasta radny Jaroslaw
Chmielewski poddat pod glosowanie sklad komisji skrutacyjnej, kt6ra dziafai bqdzie w
nastepujEcym skladzie: radna Agnieszka Chmielewska, radny Krzysztof Kowalski oraz radny
Dariusz Wesofowski.
W wvniku glosowania orzeprowadzonego z udzialem 25 radnvch za zaproponowanvm
skladem komisii skrutacvinei opowiedzialo sie 24 radnvch, przv braku slos6w orzeciwnvch
oraz 1 elosie wstrzvmuiacvm sie.

Nastqpnie Przewodniczqcy Rady Miasta poprosif czlonk6w Komisji skrutacyjnej o
przygotowanie kart do glosowania oraz regulaminu glosowania ogtaszajqc w tym celu 10

minutowE przerwq w obradach.

Przerwa w obradach sesyjnych.
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Wznowienie obrad po przerwie.

WznawiajAc obrady po przerwie PrzewodniczEcy Rady Miasta poprosil Przewodn iczqcego

Komisji Skrutacyjnej o przedstawienie Regulaminu glosowania.

Przewodniczacv Komisii Skrutacvinei radnv Krzvsztof Kowalski odczytal regulamin

glosowania dla odwotania Wiceprzewod n iczqcej Rady Miasta Wloclawek. Regulamin stanowi

zafqcznik do protokolu.

Wobec braku poprawek oraz uwag ze strony radnych do przedstawionego Regulaminu,

Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod gtosowanie przyjqcie Regulaminu gfosowania dla

odwolania Wiceprzewod niczqcej Rady Miasta Wlociawek przedstawionego radnym przez

Przewodniczqcego Komisji Skrutacyjnej.

W wvniku przeprowadzonego glosowania. w kt6rvm uczestniczvlo 25 radnvch za orzvieciem
ww. Regulaminu glosowania radni opowiedzieli sie iednomv6lnie. glos6w przeciwnvch oraz

wstrzvmuiacvch sie nie stwierdzono.

W rezultacie dokonanego gtosowania Regulamin glosowania dla odwolania
Wiceprzewod nicz4cej Rady Miasta Wloclawek zostal przyjety przez Radq Miasta.

NastQpnie przekazane zostaly radnym karty do giosowania w celu dokonania glosowania, a
PrzewodniczEcy Komisji Skrutacyjnej kolejno zgodnie z listq obecnoici odczytywal nazwiska

radnych, kt6rzy oddawali swoje glosy do urny wyborczej.
Po zakoriczeniu aktu glosowania Komisja Skrutacyjna opuScila salq obrady w celu
przeprowadzenia obliczenia glos6w oraz sporzqdzenia protokolu z przeprowadzonego
glosowania. Natomiast Rada Miasta podjqla procedowanie nad kolejnym punktem porzqdku

obrad.

Wznawiajac procedowanie nad punktem 4 porzqdku obrad Przewodnicz4cy Rady Miasta
radny Jaroslaw Chmielewski zw16cil siq do Przewod niczAcego Komisji Skrutacyjnej o
przedstawienie protokolu Komisji Skrutacyjnej oraz wynik6w glosowania.

Przewodniczacv Komisii Skrutacvinei radnv Krzvsztof Kowalski odczytal protok6l Komisji

Skrutacyjnej powotanej w trakcie XXVI Sesji Rady Miasta Wloclawek dla odwolania
Wiceprzewodniczqcej Rady Miasta Wtoclawek. W protokole stwierdzono, ie za odwolaniem
radnej Ewy Szczepariskiej oddano 14 glos6w, przy 9 glosach przeciwnych oraz 2 glosach bez

dokonania wyboru. W glosowaniu udzial wziqlo 25 radnych.
Protok6l Komisji Skrutacyjnej stanowi zafqcznik do niniejszego protokolu.

Po ogfoszeniu wynik6w glosowania Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski
poddat pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaty w sprawie odwolania
Wiceprzewodn iczqcej Rady Miasta Wloclawek, dla przypomnienia PrzewodniczEcy Rady

Miasta wyja6nil, ie jest to stwierdzenie faktu wyboru i nie jest to glosowania ,,2a" lub

,,przeciw" .



W wvniku elosowania przeprowadzoneAo przv udziale 23 radnvch za przvieciem proiektu

uchwalv opowiedzialo sie 17 radnvch, przv 4 glosach przeciwnvch oraz 2 glosach

wstrzvmuiacvch sie.

Wobec powyiszego Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarostaw Chmielewski poinformowal,

2e w rezultacie dokonanego gfosowania uchwala zostata podjqta.

Glos zabrala Przewodniczaca Komisii Porzadku Prawnego i Publicznego radna Katarzvna

Zarebska, kt6ra oiwiadczyia, ie na znak protestu przeciw brudnej grze politycznej

prowadzonej przez polityk6w 5LD sklada rezygnacjq z funkcji Przewodniczqcej Komisji

Porzqdku Prawnego iPublicznego. Pani radna podziqkowata takie wszystkim osobom, z

kt6rymi miafa przyjemnoii pracowai, jako PrzewodniczEca Komisji. Pani radna szczeg6lnie

wy16inita i podziqkowafa za wsp6tpracg Komendantowi Policji, Komendantowi Straiy
Miejskiej, Komendantowi Straiy Poiarnei, Dyrektorowi Wydziafu Zarzqdzania Kryzysowego,

gdyi wsp6lnie udalo siq wypracowai wiele pozytywnych rozwiqzai dotyczqcych

bezpieczefistwa w mieicie. Ponadto Pani radna podziqkowala wszystkim za go5cinnoSi

podczas licznych wyjazdowych posiedzeri Komisji, dziqkujqc takie za wsp6lpracq wszystkim

cztonkom Komisji, Pani radna poinformowala, 2e podczas kierowania pracami Komisji

wykonywala swoje obowiqzki w spos6b sumienny i uczciwy, a posiedzenia Komisji odbywaly

siq na plaszczyinie dialogu opartego o przeslanki merytoryczne a nie polityczne. Pani radna

zawsze wsluchiwala siq w zgtaszane pro6by, wnioski i sugestie dotyczqce spraw zapewnienia

bezpieczeristwa mieszkaricom Wioclawka. Zawsze tei starata siq uwzglqdniai pro3by w
sprawach organizacyjnych dotyczacych m.in. trybu i terminu posiedzefi Komisji' Przez

ostatnie 2lata kierowania pracami Komisji nie pojawily siq iadne negatywne uwagi ani

zastrzeienia wobec pracy Komisji Porzqdku Prawnego iPublicznego, wrqcz przeciwnie Pani

radna spotykala siq z wieloma pozytywnymi opiniami. Na zakodczenie swojej wypowiedzi
Pani radna zapewnifa, ie jako czlonek m.in. Komisji Porzqdku Prawnego i Publicznego nadal

bedzie rzetelnie i uczciwie pracowala dla dobra mieszkaric6w i rozwoju naszego miasta, a do

wszystkich swoich obowiqzk6w bgdzie podchodzila w spos6b merytoryczny a nie polityczny'

Radna Ewa Szczepariska podziqkowata za dotychczasowE wsp6tpracq Przewod n iczqcem u

Rady Miasta majqc nadziejq i 2yczEc, aby wybrany nowy wiceprzewod n iczqcy Rady Miasta

r6wnie wzorowo jak Pani radna wypetniat swoje obowiqzki.
Przewodniczqcy Rady Miasta w imieniu Rady Miasta Wfoclawek podziqkowat za

dotychczasowq wsp6fpracq Pani radnej Ewie Szczepariskiej oraz Pani radnej Katarzynie

Zarqbskiej.

Uchwala - zalqcznik do protokolu.

Po zakoriczeniu procedowania nad tym
Miasta ogtosit 5 minutowa przerwe w
punktem 6 porzqdku obrad.

Przerwa w obradach.

Wznowienie ob rad po przerwie.

punktem porzqdku obrad Przewodniczacy Rady

obradach, po kt6rej nastqpi procedowanie nad
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Ad.5
Projekt uchwaly w sprawie rozpatrzenia skargi
Prezydenta Miasta Wloclawek.

na dzialalno5d

Zagadnienie bqdqce przedmiotem uchwaly przedstawil Przewodniczqcy Komisji Gospodarki
Miejskiej i Ochrony Srodowiska radny Dariusz Jaworski, kt6ry poinformowal, 2e w oparciu o $
86 ust l pkt 3 Statutu Miasta Wtoclawek, Komisja Gospodarki Miejskiej i Ochrony
Srodowiska podczas posiedzenia w dniu 24 listopada 2016 roku rozpatrywala skargq zlo2onq
przez Paniq I z dnia 6 paidziernika 2016r. na dziatalnoii Prezydenta Miasta
Wloclawek w zakresie bezfodstawnego cofniqcia zgody na zbycie lokalu nr I ptry ul. Szkolnej

I we Wtoctawku. W wyniku przeprowadzon ego postQpowania wyja6niajqcego w
przedmiotowej sprawie, Komisja Gospodarki Miejskiej i Ochrony Srodowiska stwierdza, co
nastepuje: Na wstQpie Komisja nadmienia, ii sprawy dot. sprzeda2y lokali mieszkalnych
prowadzone sq ka2dorazowo na wniosek najemcy. W dniu 18 sierpnia 2015 r. do Urzqdu
Miasta Wloclawek Pan i zloiyla wypelniony druk wniosku wraz z

zalqcznikami o sprzeda2 lokalu mieszkalnego na rzecz najemcy. Po zloieniu wymaganych
dokument6w zostala wszczQta procedura przygotowania lokalu nr I przy ul. Szkolnej I do
sprzeda2y. Prezydent Miasta Wfoclawek Zarzqdzeniem nr 62/2O76 z dnia 15 marca 2016r. w
sprawie ogloszenia wykazu, obejmujqcego 16 lokali mieszkalnych stanowiacych wlasnoid
Gminy Miasto Wloclawek, przeznaczonych do sprzedaiy w trybie bezprzetargowym,
przeznaczyl do sprzedaiy miqdzy innymi lokal mieszkalny n, I prry ul. Szkolnej I. Jednak:e
na podstawie opinii dot. stanu technicznego stropu nad parterem ipiQtrem budynku przy ul.

Szkolnej I we Wlociawku, kt6ra zostala wykonana przez mgr ini. Tomasza Ostrowskiego w
marcu 2016r. iwyrainie wskazuje, ii,,w drewnianych belkach stropowych w poziomie nad
parterem ipiqtrem moie wyst4pii przekroczenie naprq2ei od dopuszczalnych normowych
obciqieri, czego nastqpstwem moie byi awaria stropu", co mo2e wiqzai z koniecznodciq
przeznaczenia 6rodk6w finansowych na przeprowadzenie remontu w budynku przy ul.
Szkolnej l. W zwiqzku z tym opierajqc sig na w/w opinii podjqto decyzjq o zmianie funkcji
uiytkowej budynku z funkcji mieszkalnej na cel publiczny, jakim bqdzie prowadzenie

dzialalnoici przez Miejski O6rodek Pomocy Rodzinie. Zgodnie z art. 6 pkt 6 ustawy z dnia 21

sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomoiciami celem publicznym w rozumieniu ustawy:
jest budowa i utrzymywanie pomieszcze6 dla urzqd6w organ6w wladzy, administracji, sqd6w
i prokuratur, pa6stwowych szk6l wyiszych, szk6t publicznych, paristwowych lub
samorzqdowych instytucji kultury w rozumieniu przepis6w o organizowaniu i prowadzeniu
dzialalnoici kulturalnej, a takie publicznych: obiekt6w ochrony zdrowia, przedszkoli, domow
opieki spofecznej, plac6wek opieku riczo-wychowawczych, obiekt6w sportowych. W wyniku
zmiany sposobu uiytkowania budynku przy ul. Szkolnej l, moiliwe jest dofinansowanie
modernizacji przedmiotowej nieruchomo6ci ze irodk6w pozabudietowych Gminy Miasto
Wtoctawek, przeznaczonych na realizacjq zadari w tym zakresie. Wobec powy2szego,

dziatajqc na podstawie art. 25 ust.1 przedmiotowej ustawy, kt6ry stanowi, i2 gminnym
zasobem nieruchomoici gospodaruje w6jt, burmistrz, albo prezydent miasta, zarzqdzeniem
nr 246/2016 z dnia 12 sierpnia 2016 r. Prezydent Miasta Wlocfawek cofnqi zgodq na

sprzedai lokalu przy ul. Szkolnej l. Niezwlocznie po zmianie funkcji uiytkowej nieruchomoSci
przy ul. Szkolnej I najemcom budynku zostaly przedstawione propozycje lokali zamiennycn.
CzteroosobowejrodzinieRanifzaproponowano|oka|poto2onywe
Wloclawku przy ul. Wiejskiej ! lednakie w/w propozycja nie uzyskata aprobaty najemcy.

20



Kolejnq przedstawiona propozycjq byl lokal nr I usytuowany przy ul. Ptasiej l.
Przedmiotowy lokal sklada siq z trzech pokoi i kuchni o pow. uiytkowej 55.50 m2 i

powierzchni mieszkalnej 35.30 m'z. W tym miejscu nale2y zaznaczy(, i2 do chwili obecnej Pani

I nie przedstawiia swojego stanowiska, co do ewentualnego przyjqcra

zaproponowanego lokalu. Odnoszqc siq do zarzutu nienaleiytego traktowania os6b
n iepelnosprawnych Prezydent Miasta poinformowat, i2 w Urzqdzie brak.iest dokument6w
potwierdzajqcych n iepelnosp rawnoii Pani 

- 

oraz czlonk6w jej rodziny. W
przypadku posiadania takiej wiedzy, przy przedstawianiu propozycji lokali zamiennych
kaidorazowo uwzglqdnia siq potrzeby os6b niepelnosprawnych. Wobec powyiszego Komisja

Gospodarki Miejskiej iOchrony Srodowiska analizujqc przedmiot skargi zloionej przez PaniE

Itj. dotyczqcE bezpodstawnego cofniqcia przez Prezydenta Miasta wtoclawek
zgody na zbycie lokalu nr. I przy ul. Szkolnej I we Wloclawku stwierdzila, i2 skargq naleiy
uznai za bezzasadnq. BiorEc pod uwagq przwoczone stanowisko, proszq Wysok4 Radq o
podjqcie uchwafy w przedtoionym brzmieniu. Dodatkowo wskazujq, i2 na podstawie
przepisu aft.229 pkt 3 ustawy Kodeks postqpowania adm in istracyjnego skargi m. in. na

w6jta (burmistrza, prezydenta miasta) dotyczqce ich zadai lub dzialalnoici, rozpatruje rada
gminy, jeieli przepisy szczeg6lne nie okre(lajq innych organ6w wiadciwych do rozpatrywania
skarg. Naczelny Sqd Administracyjny szczeg6towo wyja6nit w wyroku z dnia l grudnia 1998r.
(Sygn. akt lll SA 1636/97), ii ,,Skarga, o kt6rej mowa w art.227 kpa,... jest odformalizowanym
Srodkiem obrony i ochrony r6inych interes6w jednostki, kt6re nie dajq podstaw do 2qdania
wszczqcia postqpowania ad ministracyjnego albo tei nie moga stanowii podstawy
pow6dztwa lub wniosku zmierzajqcego do wszczqcia postqpowania s4dowego." Oznacza to,
2e postQpowanie skargowe w tym trybie jest postQpowaniem jednoinstancyjnym i od
niniejszej uchwaly nie sluiy skarga do sEdu administracyjnego. Wniesiona skarga uruchamia
jed noinstancyjne postqpowanie administracyjne o charakterze uproszczonym, koiczqce siq

czynnoSciq materialno-technicznq zawiadomienia ska12Ecego o sposobie zalatwienia skargi.

Opinia komisii stalei Radv Miasta.
Projekt uchwafy w sprawie przedmiotowej skargi rozpatrzyla oraz jednomyjlnie pozytywnie
zaopiniowafa Komisja Gospodarki Miejskiej i Ochrony Srodowiska. Opiniq w tej sprawie
przedstawil Radzie Miasta PrzewodniczEcy Komisji radny Dariusz Jaworski.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, 2e otwiera dyskusjq
nad ww. zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:
Radna Olsa Krut-Horonziak zapytaia, iaka dziatalnoii przewidywana jest w budynku przy ul.
Szkolnej przez MOPR, z informacji uzyskanych podczas obrad komisji ma byi to cel zwiqzany
z szeroko rozumianq opiekq spolecznq, ponadto Pani radna zapytala o koszty remontu
budvnku.
Zastepca Prezvdenta ds. edukacii i spraw spolecznvch Pani Barbara Moraczewska
odpowiadajqc na pytanie wyja(nifa Pani radnej wyja(nila, 2e w budynku planowane jest
uruchomienie plac6wki opieku fczo-wychowawczej tzw. ,,74", w chwili obecnej nie moina
podai koszt6w remontu obiektu gdy2 przedsiqwziqcie jest na etapie planowania.
Radnv Zbisniew Lewandowski poruszyl sprawe sprzedaiy lokali gminnych w niewielkich
budynkach i stwierdzit, ie powinien zostai stworzony regulamin dotyczqcy wykupu tego typu
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lokali, aby nie dochodzilo do podobnych sytuacji, w kt6rych nastqpuje rozbie2no(i interes6w
pomiqdzy gmin4 a lokatorem.

Po zakoiczonej dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddaf pod glosowanie przyjqcie
projektu uchwafy w sprawie rozpatrzenia skargi na dzialalno6d Prezydenta Miasta

Wloclawek.
W wvniku qlosowania orzeprowadzonego przv udziale 25 radnvch za podieciem uchwatv

opowiedziato sie 24 radnvch przv braku gtos6w przeciwnvch oraz l plosie wstrzvmuiacvm
g-s
W zwiqzku z powy2szym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, ie uchwala zostala

podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu

Ad.5
Projekt uchwaly zmieniajqcej uchwafe w sprawie podzialu Srodk6w Pafistwowego
Funduszu Rehabilitacji Os6b Niepefnosprawnych przyznanych Gminie Miasto Wloclawek
na realizacje w 2016 roku zadari na rzecz os6b niepelnosprawnych.

Przedmiotowy projekt uchwaly przedstawil Dyrektor MOPR Pan Piotr Grudzitiski informujqc,
2e w celu zabezpieczenia w jak najwiqkszym stopniu potrzeb zglaszanych przez osoby

niepelnosprawne w zakresie dofinansowania zaopatrzenia w sprzQt reh abilitacyjny,
przedmioty ortopedyczne i 6rodki pomocnicze niniejszA uchwatq wnosi siQ o dokonanie
przesuniqi na to zadanie irodk6w Pa6stwowego Funduszu Rehabilitacji Os6b

Niepelnosprawnych pozostajqcych z bieiqcych rozliczeri ni2ej wymienionych zada6:

finansowanie wydatk6w na instrumenty lub uslugi rynku pracy okreSlone w ustawie o
promocji zatrudnienia i instytucjach rynku pracy w odniesieniu do os6b niepetnosp rawnych

zarejestrowanych, jako poszukujEce pracy niepozostajace w zatrudnieniu, finansowanie
koszt6w szkolenia i p rzekwalifikowan ia zawodowego os6b n iepetnosprawnych,
dofinansowanie uczestnictwa os6b n iepetnosprawnych iich opiekun6w w turnusach
rehabilitacyjnych, dofinansowanie sportu, kultury, rekreacji i turystyki os6b

n iepefnosprawnych, dofinansowanie likwidacji barier architekton icznych, w komunikowaniu
siq i technicznych w zwiqzku z indywidualnymi potrzebami os6b niepelnosprawnych. Zmiana

uchwaly w wyiej wymienionym zakresie umo2liwi wykorzystanie przyznanych przez Tarzqd

Paristwowego Funduszu Rehabilitacji Os6b N iepelnosprawnych Gminie Miasto Wtoclawek
6rodk6w na realizacjq w 2016 roku zadari na rzecz os6b niepelnosprawnych. Wobec
powy2szego proponuje siq nastepujEcy podzial 5rodk6w: na finansowanie wydatk6w na

instrumenty lub uslugi rynku pracy okreSlone w ustawie o promocii zatrudnienia i

instytucjach rynku pracy w odniesieniu do os6b n iepelnosprawnych zarejestrowanych, jako

poszukujqce pracy niepozostajQce w zatrudnieniu przeznaczyi kwotq 22 867,59 zl, na

finansowanie koszt6w szkolenia i przekwa lifikowania zawodowego os6b n iepelnosprawnych
przeznaczyd kwotq 7 487,46 zl, na dofinansowanie uczestnictwa os6b niepefnosprawnych i

ich opiekun6w w turnusach rehabilitacyjnych przeznaczyi irodki w wysokodci 199 855,90 zl,

na dofinansowanie sportu, kultury, rekreacji iturystyki os6b niepelnosprawnych przeznaczy(,

kwote 28 600,35 zl, na dofinansowanie zaopatrzenia w sprzQt rehabilitacyjny, przedmioty
ortopedyczne i Srodki pomocnicze przyznane osobom niepefnosp rawnym na podstawie
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odrqbnych przepis6w przeznaczyi kwotq 473 O26,96 zl, natomiast na dofinansowanie
likwidacji barier architektonicznych, w komunikowaniu siq i technicznych w zwiqzku z

indywidualnymi potrzebami os6b niepelnosprawnych przeznaczyt kwotq 172 345,7 4 zl.

Opinia komisii stalei Radv Miasta

Przedmiotowy projekt uchwaly rozpatrzyia oraz pozytywnie zaopiniowala podczas obrad

Komisja Zdrowia, Rodziny i Opieki Spolecznej, Opiniq w powyiszej sprawie przedstawif

Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Tomasz Nagala.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowaf, ie otwiera dyskusjq

nad ww. zagadnieniem.

Wobec braku zgtoszei ze strony radnych do zabrania gfosu w dyskusji, Przewodniczacy Rady

Miasta poddal pod glosowanie przy.iqcie projekt uchwaly zmieniajacej uchwalq w sprawie
podzialu Srodk6w Parlstwowego Funduszu Rehabilitacji Os6b N iepelnosprawnych
przyznanych Gminie Miasto Wloclawek na realizacjq w 2016 roku zadah na rzecz osob

niepelnosprawnych.
W wvniku przeprowadzoneqo giosowania, w kt6rvm uczestniczvlo 24 radnvch za przvieciem

przedstawionei uchwatv radni opowiedzieli sie iednomvSlnie, glos6w wstrzvmuiacvch oraz
przeciwnvch nie stwierdzono.

W zwiqzku z powy2szym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e uchwala zostata
podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwafa - zatqcznik do protokolu.

Ad.7
Projekt uchwaty w sprawie uchwalenia Rocznego Programu wsptilpracy Gminy Miasto
Wloclawek z organizacjami pozarzqdowymi oraz podmiotami, o kt6rych mowa w art.3 ust
3 ustewy z dnia 24 kwietnia 2003r. o dzialalnoici poiytku publicznego i o wolontariacie, na

rok 2OL7 .

Wprowadzenia do projektu uchwaly dokonal Dyrektor Wydziafu Polityki Spolecznej i Zdrowia
Publicznego Pan Piotr Bielicki informujqc, 2e Roczny Program wsp6lpracy Gminy Miasto
Wloctawek z organizacjami pozarzadowymi oraz podmiotami, o kt6rych mowa w art. 3 ust. 3

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o dzialalnoici po2ytku publicznego io wolontariacie na rok

2017 okreSla cele, zasady, wysokoii irodk6w finansowych przeznaczonych na realizacjq
zadari publicznych, zakres oraz formy wsp6lpracy Gminy Miasto Wloctawek z organizacjami
pozarzqdowymi. Stanowi r6wniei podstawe do powotywania komisji konkursowych. Zgodnie

z art. 5a ust 2a ww. ustawy Miejska Rada Dzialalnoici Poiytku Publicznego wydata opiniq do
Programu. Gl6wnym celem Programu jest zwiqkszenie skuteczno(ci i efektywno6ci dziala6

zwiqzanych z realizacjq zadan oraz jak najwiqksze wykorzystanie potencjafu organizacji
pozarzqdowych oraz podmiot6w wymienionych w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia
2003r. o dziatalnoici po2ytku publicznego io wolontariacie. Konsultacje spoleczne z

organizacjami pozarzqdowymi zostaly przeprowadzone zgodnie z uchwatq Nr XLVI/227 /7O
Rady Miasta Wloclawek z dnia 27 wrzeinia 2010r. w sprawie okreSlenia szczeg6lowego



sposobu konsultowania z organizacjami pozarzqdowymi ipodmiotami, o kt6rych mowa w
art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o dzialalno(ci poiytku publicznego io
wolontariacie proiekt6w akt6w prawa miejscowego w dziedzinach dotyczqcych dzialalnoici
statutowej tych organ izacji

Opinia komisii stalei Radv Miasta
Projekt uchwaly rozpatrzyta oraz jednomy6lnie pozytywnie zaopiniowala Komisja Zdrowia,
Rodziny i Opieki Spolecznej. Opiniq w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy

Komisji radny Tomasz Nagala.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, ie otwiera dyskusjq

nad ww. zagadnieniem.

W dvskusii udzial wzieli:
Radnv Janusz Debczvriski poinformowal, ie w dniu 17 listopada br. odbylo posiedzenie

Miejskiej Rady DziafalnoSci Poipku Publicznego, na kt6rym jeden z czlonk6w zloiyl zdanie

odrqbne do przyjqtych ustale6, o czym zostali powiadomieni tak2e radni. W zwiqzku z tym
Pan radny zwr6cif siq z zapytaniem o kwotq, kt6ra zostala wpisana do projektu i kt6ra
obejmuje 6rodki, na kt6re umowy zostaty jui zawarte, z dostarczonych dokument6w wynika,

ie ponad polowa tych Srodk6w jest juz rozdysponowana, pomimo, i2 uchwala jeszcze nie

obowiqzuje. Umowy sq wieloletnie tymczasem Gmina Miasto Wloclawek nie posiada

uchwalonego programu wsp6tpracy na kilka lat, a takq uchwatq przyjmuje siq w naszym

mieicie raz w roku. A zatem w zwiqzku z wniesionq uwagq nale2y zastanowid siq nad trybem
uchwalania program6w, tzn. wieloletni program uchwalai w ramach zawartych um6w poza

rokiem bud2etowym natomiast pozostaie sprawy uchwalai w ramach uchwal bie2qcych.

Radnv Stanislaw Wawrzonkoski stwierdzil, ie przygotowany program na rok 2017 nie budzi

zastrzeiei, jest dobrze przemyslany natomiast Pan radny poruszyl kwestiq jego realizacji
przez podmioty do tego zobowiqzane wskazane w rozdziale lX 5 9. Pan radny zwr6cif uwagq,

ii Klub Krwiodawc6w od ponad roku wnosi starania do organu, czyli Prezydenta Miasta o

lokal dla siedziby Klubu w budynku przy ul. Bulwary lub wskazanie innej lokalizacji np. w
budynku PCK lub w budynku Wloclawskiego Centrum Organizacji Pozarzqdowych. Pan radny

stwierdzif, i2 taka pomoc nale2y sie tej zastuionej organizacji i nale2y ten problem rozwiEzai.

Radna Ewa Szczepariska odnoszqc siq do wypowiedzi radnego Stanislawa Wawrzonkoskiego
poinformowala, 2e PrzewodniczEcy Klubu Honorowych Krwiodawc6w byl um6wiony miesiqc

temu w tej sprawie na spotkanie z udzialem Pani radnej jak r6wniei z dyrektorami Panem

Bielickim iPanem Stawisifskim, na kt6re nie przybyl. A zatem Pani radna nie widzi w chwili

obecnej zasadnosci rozpatrywania podczas obrad sesyjnych tego tematu.
Zastepca Prezvdenta Miasta ds. edukacii i soraw spolecznvch Pani Barbara Moraczewska

wyjainila, ie po rozmowach przeprowadzonych podczas obrad Komisji Zdrowia, Rodziny i

Opieki Spolecznej jak r6wniei Gospodarki Miejskiej i Ochrony Srodowiska Pan

Przewodnicz4cy Klubu Krwiodawc6w nie wyrazil .lednoznacznie zainteresowania lokalem
przy ul. Bulwary z r6inych powod6w w zwiqzku z tym rozwa2ana jest propozycja bezplatnego

umieszczenia Klubu w Centrum Organizacji Pozarzqdowych. Pani Wiceprezydent zapewnifa,
ie sprawa zostanie pozytywnie zatatwiona gdyi jest to organizacja niezwykle zasluiona dla
miasta.
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Dvrektor Wvdziaiu Politvki Spolecznei i Zdrowia Publicznego Pan Piotr Bielicki odni6sl siq do
kwestii poruszonej przez radnego Janusza Dqbczyfskiego iwyja6nil, 2e Program o wsp6lpracy
i wolontariacie jest przyjmowany raz w roku przez Radq Miasta i w zwiqzku z tym brak jest
moiliwoSci przyjmowania Programu wieloletniego, irodki finansowe, kt6re otrzymuia
organizacje pozarzqdowe od samorzqdu miasta sE udzielane na podstawie rozstrzygniqi
otwartych konkurs6w, przy czym zadania realizowane przez organizacje pozarzqdowe w
imieniu spolecznodci lokalnej sq r6ine iwynikajq wprost z ustaw, jako obligatoryjne dla

samorzqdu, jest takie szereg zadafi publicznych, kt6re nie posiadajq charakteru
obligatoryjnego np. z obszaru kultury, profilaktyki, ochrony zdrowia itp. Wszystkie zadania

bgdqce zadaniami obligatoryjnymi w duiej czqici realizowane sE z powod6w czysto
praktycznych poprzez zlecanie w formule wieloletniej. Srodki zapisane na realizacjq zadad w
wysoko6ci, co najmniej 10 mln. zl. sq 6rodkami wynikajqcymi z projektu budietu na rok2OI7,
z kalkulacji koszt6w dokonanej w oparciu o lata wczeiniejsze oraz wieloletniej prognozy
finansowej. Dlatego nie ma powodu, aby wprowadzai inne sposoby oraz dodatkowe
dokumenty m6wiqce, w jaki spos6b, w jakim zakresie oraz na jakich zasadach organizacje
pozarzqdowe majA otrzymywai wsparcie finansowe na realizacjq zadari publicznych. Tak2e

Rada Miasta poprzez swoich przedstawicieli w Miejskiej Radzie Dzialalno(ci Poiytku
Publicznego ma moiliwo6i wplywu na dokumenty, jakie sq przyjmowane i tylko jedno

stanowisko bylo odmienne.

Po zakoiczonej dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie przyjqcie
projektu uchwaly w sprawie uchwalenia Rocznego Programu wsp6tpracy Gminy Miasto
Wloclawek z organizacjami pozarz4dowymi oraz podmiotami, o kt6rych mowa w art. 3 ust 3
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o dziafalnoici poiytku publicznego io wolontariacie, na rok
20L7.
W wvniku qlosowania przeprowadzonego z udzialem 24 radnvch za podieciem uchwatv radni
opowiedzieli sie iednomv(lnie. glos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie
stwierdzono.
W zwiqzku z powyiszym Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e uchwala zostala
podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu.

Ad.8
Projekt uchwaty w sprawie wysokoSci oplat za korzystanie z miejskich obiekt6w i urzqdzei
sportowo-rekreacyjnych uiytecznoSci publicznej pozostajecych w trwatym zarzqdzie
O5rodka Sportu i Rekreacji we Wloclawku wraz z autopoprawkQ.

Przedmiotowy projekt uchwaty przedstawila Pani Anetta Konopczyriska z Biura Sportu i

Turystyki informujqc, ie Oirodek Sportu i Rekreacji we Wloclawku funkcjonuje, jako
jednostka budietowa. W zwiqzku z powyiszym ustalenie wysoko5ci oplat za korzystanie z

miejskich obiekt6w i urzqdzeri sportowo-rekreacyjnych u2ytecznodci publicznej
pozostajacych w trwalym zarzqdzie Oirodka Sportu i Rekreacji we Wloclawku podlega
przepisom ustawy o gospodarce komunalnej oraz ustawy o samorzqdzie gminnym. Podjqcie
uchwaly w przedlo2onym brzmieniu jest warunkiem niezbqdnym do wlaiciwego i petnego
wykorzystania mienia pozostajacego w zarzqdzie Oirodka Sportu i Rekreacji we Wtoclawku.



Proponowane wysoko5ci oplat znajdujE uzasadnienie finansowe, a jednoczeSnie

uwzglqdniajq realia m ikroekonom iczne mieszkarlc6w Wloclawka ijednostek kultury fizycznej
dzialajqcych w naszym mieicie. Niniejsza uchwata stanowi odpowiedi na zmieniajqce siq

potrzeby wloclawian w zakresie aktywnoSci fizycznej i w mySl Ustawy o sporcie z dnia 25

czerwca 2010 roku wplywa na tworzenie warunk6w, w tym organ izacyjnych, sprzyjajEcych
rozwojowi sportu. DzialajEc na rzecz dalszej poprawy bilansu finansowego opracowane
zostaly rozwiEzania sprzyjajqce pozyskiwaniu irodk6w od podmiot6w prowadzqcych dot4d
dzialalnoii poza Wloclawkiem. Zaproponowane zmiany prowadzq zar6wno do usprawnienia
dzialalnoici Oirodka Sportu iRekreacji we Wloclawku jak r6wniei stanowiq odpowiedi na

postulaty zglaszane m.in. przez organizacje pozarzqdowe. Uchwala w przedfotonym
brzmieniu uwzglqdnia wszystkie czynnoici wykonywane na rzecz korzystajEcych z obiekt6w i

uzupelnia dotychczasowe unormowania. Jej podjqcie jest potrzebne z uwagi na iywotne
interesy spoleczno6ci Woclawka. Uchwala uwzglqdnia optaty obowiQzujqce na lodowiskach,
kt6re od grudnia br. obslugiwane bqdq przez O6rodek Sportu i Rekreacji. Art.5 ustawy z dnia
20 lipca 2000 r. o ogtaszaniu akt6w normatywnych iniekt6rych innych akt6w prawnych

stanowi,2e przepisy nie wytqczajq mo2liwoici nadania aktowi normatywnemu wstecznej
mocy obowiqzujqcej, jeieli zasady demokratycznego pa6stwa prawnego nie stojq temu na
przeszkodzie. W zwiqzku z tym uzasadnione jest wej6cie w2ycie uchwaty z dniem 1 grudnia

br. w celu umoiliwienia korzystania mieszka6com z lodowisk. Podjecie uchwafy wynika z

faktu, ii regulacje prawne w tym zakresie leia w gestii organu stanowiacego, w zwiAzku z

powyiszym zasadne jest podjqcie niniejszej uchwaly. Wysoko6ci oplat za korzystanie z

miejskich obiekt6w i urzqdzeri sportowo-rekreacyjnych uiyteczno6ci publicznej
pozostajacych w trwalym zarzqdzie Oirodka Sportu i Rekreac.ji we Wtoclawku, okre5lone
zostaiy w zalqcznikach nr 1-5 do niniejszej uchwaly. Ponadto Organizacje poiytku
publicznego majace status Organizacji Poiytku Publicznego z siedzibq we Wloclawku,
korzystajace z obiekt6w iurzqdzeri sportowo-rekreacyjnych w zwiqzku z realizacjE zadai
publicznych wnoszq opfaty w wysoko(ci 1% oplat ustalonych w zafqcznikach nr 2 i 4. Polski

Zwiqzek Towarzystw WioSlarskich korzystajacy z obiekt6w i urzqdzeri sportowo-
rekreacyjnych na Przystani wodnej na rzece Wiile u ujScia rzeki Zglowiqczki im. J. Bojaiczyka,
wnosi oplaty ustalone jak w zalEczniku nr 1. Uczestnicy Programu ,,Wloclawska Karta DuZej

Rodziny", korzystajqcy z obiekt6w iurzqdzeri sportowo-rekreacyjnych w zwiqzku z realizacjq
Programu wnoszq optaty w wysoko6ciach ustalonych w zaiqczniku Nr 5. Miejski Szkolny
ZwiEzek Sportowy korzystajac z obiekt6w iurzqdzeri sportowo-rekreacyjnych w zwiqzku z

realizacjq zadarl publicznych tj. organizacjq zawod6w sportowych na szczeblu szk6l
podstawowych, gimnazjalnych i ponadgim nazjalnych, w ramach programu wychowania
fizycznego wnosi optaty w wysokodci 1% oplat ustalonych w zatqczniku nr 2. Podmioty
realizujqce zadania publiczne, organizujqce obozy sportowe, kolonie lub zimowiska,
trwajace, co najmniej 7 dni na obiektach OS|R wnoszE oplatq w wysoko6ci 50% optat
ustalonych w zalqczniku nr 2. Na wniosek Komisji Budietu, Rozwoju i Promocji Miasta zostala
wprowadzona autopoprawka do projektu uchwaty polegajqca na dodaniu w zalEczniku nr 2
w punkcie 4 - Miejski Basen MiQdzyosiedlowy przy ul. Wysokiej 12 podpunkt6w dotyczqcych
zakupu karnet6w r6inicujqcych zakres minutowy, czasowy oraz cenowy bilet6w normalnych
oraz ulgowych.
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opinia komisii stalei Radv Miasta
Projekt uchwaly rozpatrzyla oraz jednomySlnie pozytywnie zaopiniowala Komisja Bud2etu,

Rozwoju i Promocji Miasta. Jednoczednie Komisja wnioskowala o wprowadzenie zmian do

uchwaty dotyczqcych zakupu karnet6w, kt6re to zmiany zostaly uwzglqdnione w
przedstawionej autopoprawce do uchwaty. Opinie w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta

Przewodniczqcy Komisji radny Andrzej Palucki.
Projekt uchwaly byt przedmiotem obrad Komisji Kultury i Sportu, kt6ra rozpatrzyfa i

pozytywnie zaopiniowata przedstawiona uchwalq. Opinig w tej sprawie przedstawil Radzie

Miasta PrzewodniczEcy Komisji radny Krystian Luczak.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowaf, ie otwiera dyskusjq

nad ww. zagadnieniem.

Wobec braku zgtoszeri do udziafu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarostaw

Chmielewski poddal pod gtosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie wysoko5ci opfat
za korzystanie z miejskich obiekt6w i urzqdzef sportowo-rekreacyjnych uiytecznoSci
publicznej pozostajQcych w trwatym zarzEdzie Oirodka Sportu i Rekreacji we Wlocfawku
wraz z autopoprawkq.
W wvniku glosowania przeprowadzonego orzv udziale 24 radnvch. za przvieciem ww.
proiektu uchwalv radni opowiedzieli sie iednomvilnie, gtos6w przeciwnvch oraz
wstrzvmuiacvch sie nie stwierdzono.

NastQpnie Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, 2e w
rezultacie dokonanego gfosowania Rada Miasta przyjqla uchwalq wraz z autopoprawkE w
zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala - stanowi zalqcznik do protokolu.

Ad.9
Projekt uchwaty w sprawie wyboru Wiceprzewodniczecego Rady Miasta Wloclawek.

Przewodniczacy Rady Miasta radny Jarostaw Chmielewski wyja(nil, 2e Ustawa o samorzqdzie
gminnym w art. 19 ust. 1 wskazuje, ii Rada gminy wybiera ze swego grona przewodniczqcego

i od jednego do trzech wiceprzewod niczqcych bezwzglgdnq wiqkszo6ci4 glos6w w obecno6ci,

co najmniej polowy ustawowego skladu rady, w glosowaniu tajnym. Uchwalq Nr l/2/L4 z

dnia l grudnia 2014 r. Rady Miasta Wloclawek okreSlila liczbq trzech Wiceprzewod n iczqcych

Rady Miasta z powodu odwotania przez Radq Miasta jednego Wiceprzewodn iczqcego,

zachodzi potrzeba dokonania wyboru trzeciego Wiceprzewod n iczQcego Rady Miasta.

Opinia Komisii stafei Radv Miasta
Projekt uchwaly w powy2szej sprawie byl przedmiotem obrad Komisji Porzqdku Prawnego i

Publicznego, kt6ra pozytywnie zaopiniowala uchwalq. Opiniq w tej sprawie przedstawila

Radzie Miasta PrzewodniczEca Komisji radna Katarzyna Zarebska.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, 2e otwiera dyskusjq
nad ww, zagadnieniem oraz poprosil o zglaszanie kandydatur radnych na funkcjg
Wiceprzewodniczqcego Rady Miasta.



W dvskusii udziat wzieli:
Radnv Krzvsztof Grzadziel w imieniu Klubu radnych SLD na funkcjq Wiceprzewod niczqcego

Rady Miasta zglosil kandydaturq radnego Krzysztofa Kukuckiego, kt6ry wyrazil zgodq na

kandvdowanie.

Wobec braku zgloszeri innych kandydatur Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarosfaw

Chmielewski poddal pod gtosowanie zamkniqcie listy kandydat6w na tq funkcjq.
W wvniku glosowania orzeorowadzoneso w obecnoSci 22 radnvch za zamknieciem listv

kandvdat6w na funkcie Wiceprzewod niczacego Radv Miasta radni ooowiedzieli sie

iednomv6lnie, gios6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie stwierdzono.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie wyb6r Wiceprzewod niczEcego Rady Miasta

odbywa siq w gfosowaniu tajnym w zwiqzku z tym zaproponowaf, aby czynnoici te
przeprowadzila Komisja Skrutacyjna w poprzednim skladzie tj. radny Krzysztof Kowalski,

radna Agnieszka Chmielewska oraz radny Dariusz Wesolowski. Radni wyrazili zgodq.

Wobec powyiszego Przewodniczqcy Rady Miasta poddal pod gtosowanie powotanie Komisji

Skrutacyjnej w skladzie: radny Krzysztof Kowalski, radna Agnieszka Chmielewska, radny

Dariusz Wesolowski.
W wvniku dokonaneeo glosowania, w kt6rvm udzial wzielo 22 radnvch, za zaproponowanvm
skladem Komisii Skrutacvinei radni opowiedzieli sie iednomv6lnie, glos6w przeciwnvch oraz

wstrzvmuiacvch sie nie stwierdzono.

Przewodniczqcy Rady Miasta zwr6cit sig do czlonk6w Komisji Skrutacyjnej o przygotowanie

regulaminu giosowania oraz kart do gtosowania, a nastqpnie ogtosil 10 minutowE przerwQ w
obradach.

Przerwa w obradach sesyjnych.

Wznowienie obrad po przerwie.

Wznawiajqc obrady po przerwie Przewodniczqcy Rady Miasta zwr6cil siq do
Przewod niczqcego Komisji Skrutacyjnej o przedstawienie Regulaminu glosowania dla wyboru
Wiceprzewod niczqcego Rady Miasta Wloclawek.

Przewodniczacv Komisii Skrutacvinei radnv Krzvsztof Kowalski odczytat regulamin
gtosowania wyboru radnego na funkcjq Wiceprzewodniczqcego Rady Miasta Wloctawek.
Regulamin stanowi zafEcznik do protokofu.

Wobec braku zgloszed ze strony radnych w sprawie poprawek do przedstawionego
Regulaminu, Przewodniczqcy Rady Miasta poddat pod gtosowanie przyjecie Regulaminu
glosowania przedstawionego radnym przez Przewod niczAceBo Komisji Skrutacyjnej.
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W wvniku przeprowadzonego glosowania, w kt6rym uczestniczvlo 24 radnvch za przvieciem

wstrzvmuiacvch sie nie stwierdzono.

w rezultacie dokonanego glosowania Regulamin glosowania dla

Wicep rzewod niczqcego Rady Miasta Wloclawek zostal przyjQty przez Radq Miasta'
wyboru

Nastqpnie przekazane zostaty radnym karty do glosowania w celu dokonania wyboru, a

Przewodniczqcy Komisji skrutacyjnej kolejno zgodnie z listq obecnoSci odczytywal nazwiska

radnych, kt6rzy oddawali swoje gfosy do urny wyborczej'
Po zakoriczeniu aktu gtosowania Komisja Skrutacyjna opuScila salq obrady w celu

przeprowadzenia obliczenia glos6w oraz sporzqdzenia protokotu z przeprowadzonego

gfosowania.

W celu dokonania ww. czynno6ci przez

oglosil 20 minutowa przerwq w obradach

Przerwa w obradach sesyjnych.

Wznowienie obrad po przerwie.

Komisjq Skrutacyjna Przewodniczacy Rady Miasta

sesyjnych.

wznawiajqc obrady po przerwie Przewodniczacy Rady Miasta radny Jaroslaw chmielewski

zwr6cil siq do Przewodn iczEcego Komisji Skrutacyjnej o przedstawienie protokolu Komisji

Skrutacyjnej oraz podanie wynik6w glosowania.

Przewodniczacv Komisii Skrutacvinei radnv Krzvsztof Kowalski odczytal protok6l Komisji

Skrutacyjnej powolanej w trakcie XXVI Sesji Rady Miasta Wloclawek dla wyboru

Wiceprzewodn iczqcego Rady Miasta Wloclawek informujqc,2e Pan radny Krzysztof Kukucki

wybrany zostal wiceprzewod nicz4cym Rady Miasta wloclawek. w protokole stwierdzono, ze

za wyborem radnego Krzysztofa Kukuckiego oddano 14 glos6w, przy 5 glosach przeciwnvch

oraz 5 gtosach bez dokonania wyboru. W gfosowaniu udzial wzigfo 24 radnych.

Protok6t Komisji Skrutacyjnej stanowi zalqcznik do niniejszego protokofu.

Po ogloszeniu wynik6w gtosowania Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski

poddal pod gtosowanie przyjqcie projektu uchwafy w sprawie wyboru

Wiceprzewod niczQcego Rady Miasta Wloclawek, kt6ry w 5 1 otrzymuje brzmienie:

wiceprzewod n iczacym Rady Miasta wloclawek w glosowaniu tajnym wybrany zostal radny

Krzvsztof Ku kucki.

uchwafv opowiedzialo sie 15 radnvch' orzv 2 efosach przeciwnvch oraz 3 glosach

wstrzvmuiacvch sie.
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Wobec powyiszego Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal,

ie w rezultacie dokonanego glosowania Rada Miasta przyjqta uchwalq w zaproponowanym

brzmieniu.

Uchwala - zalqcznik do protokolu.

Ad. 10
Informacja o stanie realizacji zadafi oiwiatowych w mie5cie Wfocfawek za rok szkolny

2OL5l2OL6.

Obszernego wprowadzenia do zagadnienia dokonala Dyrektor Wydzialu Edukacji Pani

Agnieszka Bialopiotrowicz, kt6ra poinformowala, 2e zgodnie z zapisem Ustawy o systemie

oSwiaty organ wykonawczy, w terminie do 31 paidziernika kaidego roku kalendarzowego,
przedstawia organowi stanowiqcemu jednostki samorzqdu terytorialnego informacjq o
stanie realizacji zadari odwiatowych jednostki za poprzedni rok szkolny. Przedstawiona

informacja oiwiatowa dotyczy roku szkolnego 20L5/2076. Przedto2ony materiaf zawiera

kluczowe, dla jako6ci i efektywno6ci wioclawskiej oEwiaty dane w doniesieniu do sieci szk6l i

plac6wek z uwzglednieniem:
D liczby uczni6w oraz informacji o ich promocji,
F organizacji pracy szk6l i plac6wek oiwiatowych z uwzglqdnieniem liczby oddzial6w i

strukturV zatrudnienia
! ksztalcenia uczni6w o specjalnych potrzebach edukacyjnych,
) wydatk6w zapewniajqcych warunki do dzialalnoici z uwzglqdnieniem Srodk6w z

fu nd uszy UE,

F wynik6w egzamin6w zewnqtrznych
F osiqgniqi uczni6w wtoclawskich szk6l zar6wno tych w nauce jak i innych np. w

zakresie osiqgn iqi sportowych,
) wykorzystania obiekt6w sportowych,
> inicjatyw profila ktycznych.

W roku szkolnym 1015/2016 Gmina miasto Wloctawek byla organem prowadzEcYm dla 53

jednostek organizacyjnych, kt6re obejmowaly wszystkie etapy ksztalcenia. W roku szkolnym

2OL5/2OLG edukacjq na wszystkich etapach ksztalcenia ob.iqtych bylo 17 046 uczni6w i

sluchaczy. W stosunku do roku szkolnego 2OI4|2O75 ubylo 423 uczni6w. ( na przestrzeni

dw6ch ostatnich lat to 997, co niewEtpliwie potwierdza nii demograficzny) Niestety r6wnie2

w tym roku szkolny, kt6rego dotyczy przedktadana informacja podobnie jak w roku

poprzednim widai wyrainie tendencjq malejqca, jeieli chodzi o liczebnoii dzieci i mlodzieiy

objqtych edukacja szkolnq. Jest to sp6jne z przedstawionE w metryczce Gminy Miasto

Wloclawek malejqcq kolejny rok z rzqdu liczbtr mieszkaric6w. W przedstawionei informacji

zawarta zostala r6wniei Srednia liczba uczni6w w oddziafach z uwzglqdnieniem
poszczeg6lnych typ6w szk6f oraz promocja do klas programowo wyiszych. Biorqc pod

uwagq fakt, 2e do liceum o96lnoksztalcqcego trafiajq najczq6cie.i uczniowie osiEgajacy

wysokie wyniki na poprzednim etapie edukacyjnym nie dziwi, ze to wlasnie w tym typie

szkoly jest najwiqkszy procent os6b promowanych z wyr6inieniem i najmniejszy

niepromowanych. Z przeprowadzonej analizy wynika, 2e w roku szkolnym 2OL5/2O76

wvrainie zmalata liczba uczni6w niepromowanych w zasadniczej szkole zawodowej i byla

najniisza od trzech ostatnich lat. Biorqc pod uwagg wszystkie typy szk6t liczba uczniow
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promowanych z wyr6inieniem byla znaczqco wyisza ni2 w latach ubieglych a og6lna liczba

uczni6w niepromowanych byla najniisza od trzech lat. Realizacja zadari wynikajqcych z

ustawy o systemie ojwiaty oraz ramowych plan6w nauczania w plac6wkach o6wiatowych

wspomagana jest przez dzialalno56 PPP, kt6ra diagnozuje potrzeby edukacyjne dzieci i

mfodzie2y oraz wspiera ich rodzic6w. Prowadzi r6wniei doradztwo edukacyino - zawodowe,

zajqcia profilaktyczne oraz wspiera rozwijanie zdolnoici dzieci imlodzie2y. Bardzo wa2nym

zadaniem realizowanym przez PPP jest kompleksowe wspieranie szk6t we wsp6tpracy z

plac6wkami doskonalenia nauczycieli. W roku szkolnym 1015/2016 na wniosek szk6l

kompleksowym wspomaganiem objqte bylo gimnazjum 2 oraz SP 10 i 14' W przedtoionym

materiale uwzglqdniono nie tylko liczbowq statystykq obrazujqcq wielko6i i zakres

udzielanego wsparcia, ale r6wnie2 analizq realizacji obowiqzku szkolnego inauki przez

uczni6w o specjalnych potrzebach edukacyjnych, kt6re najcze5ciej diagnozowane sq w
poradni. W roku szkolny 2015/2016 698 uczni6w posiadalo orzeczenie o potrzebie

ksztatcenia specjalnego, 80 o potrzebie nauczania indywidualnego. 136 uczni6w to uczniowie

z r62nego typu n iepetnosprawno(ciq, kt6rzy korzystali z bezptatnego transportu w drodze do

i ze szkofy. 120 objqtych byto wczesnym wspomaganiem rozwoju dziecka ( o 1L mniej ni2 w
poprzednim roku). Na podstawie opinii PPP o specyficznych trudnoiciach w uczeniu

dostosowano kryteria oceniania uwzgledniajqce moiliwo(ci i ograniczenia uczniow z

dysgrafiq, dysleksjq, dysortografiq idyskalkuliq. Dysleksjq zdiagnozowano u 621 uczni6w,

dyskalkuliq o 25, dysortografiq u 682 i dysgrafiq u 389. Niejednokrotnie w wyniku
przeprowadzonej diagnozy u tego samego ucznia zdiagnozowano kilka specyficznych

trudnoici w uczeniu siq OczywiScie naleiy pamiQtai,2e uczef o specjalnych potrzebach

edukacyjnych to r6wnie2 uczei szczeg6lnie uzdolniony, z ktorym praca wyma8a od

nauczyciela zastosowania czesto indywidualnych metod pracy. Ze zbiorczego zestawienia

wynika, ie liczba uczni6w, kt6rzy chcq rozwijai swoie uzdolnienia i pasje jest najmniejsza w
gimnazjach podobnie jak w ubiegtym roku szkolnym. Najchqtniej dzieci rozwiiaiQ swoje

uzdolnienia w szkole podstawowej. Powy2sze informacje dotyczq plac6wek, dla kt6rych

organem prowadzqcym jest Gmina miasto Wtoclawek. Naleiy jednak pamietad, ie na terenie
miasta Wloclawek funkcjonowato w roku szkolnym 2Ot5/I6 48 plac6wek prowadzonych

przez inne podmioty ni2 JST. W punkcie 6 przedtoionej informacji znajdujq siq nie tylko dane

liczbowe dotyczqce 6redniej miesiqcznej liczby uczni6w w poszczeg6lnych typach plac6wek,

ale r6wnie2 kwotq dotacji przekazanA na ich dzialalno6i, kt6ra jest mniejsza od kwoty
przekazanej w roku poprzednim o 2 186 491 zlotych. Warto zauwa2yi, ie og6lna liczba dzieci

i mtodzie2y uczqszczajqcych do plac6wek, dla kt6rych organem prowadzqcym nie jest JST to
ai,4247 co stanowi liczbq bardzo zbliiona do roku poprzednie8o - a mimo tego kwota
przekazanej dotacji ulegla zmniejszeniu, co przede wszystkim mialo swoje odzwiercied lenie

w szkolach prowadzqcych edukacjq doroslych. W roku szkolnym, kt6reSo dotyczy

przedstawiana informacja nauczyciele zatrudnieni w petnym iniepelnym wymiarze godzin

byli lqcznie na 1970,36 etatach a pracownicy niepedaSogiczni na 884,64 etatach' W6r6d

nauczycieli podobnie jak w latach ubieglych dominowali Ci, kt6rzy posiadajA stopief awansu

zawodowego nauczyciela dyplomowanego. Kolejne punkty przedstawionej informacji

dotyczq niezbqdnych dla prawidlowego dzialania szk6l i plac6wek o(wiatowych irodk6w
finansowych. Srodki te pochodzq z subwencji o96lnej, dotacji celowych, budietu Miasta

Wloclawek, ale r6wniei z dodatkowych 6rodk6w finansowych pozyskiwanych z funduszy UE.

Wydatki na ojwiatq w 2015 roku wyniosly 203 050 205 zlotych, z czego subwencja

oiwiatowa wynosila L42 654 LL3 zl. Biorac pod uwagq te dwie wartoici, wiemy, 2e wklad
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wtasny pochodzacy z budietu miasta Wloclawek wyni6sl 60 396 093 zlotych, co stanowi

29,75 % caiej kwoty wydatkowanej na o6wiatq. Byl on wyiszy w stosunku do roku 2014 o

5 694 113 i w zwiqzku z tym wzr6sl r6wniei procentowy wklad JST w finansowaniu zadah

zwiqzanych z edukacjq. Dane za rok 2016 zostaty przedstawione na planie wydatk6w,
poniewai rok budietowy ciqgle trwa i dopiero po jego zakoficzeniu bqdzie moina okre6lii
caloSd wydatk6w zwiqzanych z oiwiata. Opr6cz przedstawionego powyiej finansowania

oiwiaty dodatkowe Srodki pozyskiwane sq z UE poprzez udziat w projektach. W pkt 9
informacji przekazano dane dotyczqce projekt6w zako6czonych w 2015 z poprzedniej

perspektywy oraz projekt6w edukacyjnych zgtoszonych do Strategii OSI w ramach nowej
perspektywy finansowe.j. Ksztatcenie uczni6w w zawodach, kt6re dotyczy mtodocianych
pracownik6w dofinansowywane jest przez udzielanie pomocy de minimis w zakresie

dofinansowania koszt6w ksztalcenia poniesionych przez pracodawc6w. W 2015 roku
prezydent miasta Wloclawek wydal 77 decyzji w zakresie dofinansowania na lqcznq kwotq
329 7 49zl 82 gr. Uczniowie wloclawskich szk6l otrzymujq r62nego rodzaju pomoc socjalna, co

zostato szczeg6lowo przedstawione w 11 pkt przekazanej informacji oSwiatowej. W ramach

szeroko pojqtej pomocy socjalnej:

. stypendia i zasilki szkolne zostaty wyptacone w kwocie 1 154 650 zl, z czego 23O

930,00 zlotych to wktad wlasny JST. ( 80%dotacja celowa Wojewody +20% wklad

miasta). Pomocq tq objqtych bylo 2 393 uczni6w w ramach stypendium i 19 w ramach

zasilku szkolnego.
. wyprawka szkolnq, czyli dofinansowaniem na zakup podrqcznik6w obiqtych bylo 498

uczni6w na kwotq 73L !39 zt 77 gr, z czego 285 uczni6w z orzeczeniami o potrzebie

ksztatcenia specjalnego i 213 uczni6w bez orzeczefi,
. programem Owoce w szkole" objetych byl 3562 uczni6w - otrzymwali darmowe

porcle owocowo warzywne,
. programem,, Szklanka mleka" objqtych bylo 6342 uczni6w - otrzymywal codziennie

250 ml mleka w kartoniku,
. programem ,,Sniadanie daje moc" - skierowany do 1926 uczni6w klas 0 - 3 w ramach,

kt6rego w powstatych,, klubach 6niadaniowych" uczniowie przygotowywali posilki w

ramach 12 zasad zdrowego iywienia.
Miarq sukcesu, jaki w kolejnych etapach edukacyjnych osiqgajq uczniowie sq wyniki
egzamin6w zewnqtrznych, co dokladnie zostalo przedstawione w pkt 12 przedloionej

informacji oSwiatowej.
Kr6tko odniosq siq do poszczeg6lnych egzamin6w i ich wynik6w.

. Wyniki sprawdzianu po klasie Vl
W przedstawianym roku szkolnym odbywal siq w dw6ch czq6ciach. Czq5d lsprawdzafa
wiadomoici z jqzyka polskiego i matematyki oraz umiejetnodci ich wykorzystania w
zadaniach osadzonych w kontekicie przyrodniczym lub historycznym. CzqSi druga dotyczyta

wiadomoici i umiejqtnoici z jezyka obcego nowo2wnego. W czq6ci I i ll wyniki uzyskane

przez uczni6w SP sq niisze od 6rednich wynik6w uzyskanych w wojew6dztwie kujawsko -
pomorskim. Sredni wynik wyiszy nii w wojew6dztwie w czqSci pierwszej uzyskaty SP 22,23
oraz ZSM, a w czq6ci drugiej SP 23 oraz ZSM. Niestety sa to wyniki stabsze ni2 w roku
2OL4/15. W zwiqzku z powyiszym zobligowano dyrektor6w SP do wnikliwej analizy przyczyn

pogorszenia wynik6w egzaminu i wprowadzeniu zmian majqcych na celu lepsze

przygotowanie uczni6w w kolejnych latach
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. Wyniki egzaminu gimnazjalnego

egzamin odbywat siq w trzech czqiciach: czg5t pierwsza humanistyczna z zakresu jqzyka

polskiego, historii i wiedzy o spoteczefstwie, czq6i druga matematyczno - przyrodnicza i

czq(i trzecia dotyczqca jqzyka obcego nowoiytnego zdawanego na poziomie podstawowym i

rozszerzonym. Srednie wyniki uzyskane na egzaminie przez wloclawskich gimnazjalist6w sq

zbli2one do Srednich wynik6w uzyskanych przez gimnazjalist6w w kujawsko - pomorskim.

Naleiy zauwaiyi, ie wyiszy wynik od 6redniej gimnazjaliSci uzyskali z matematyki ijQzyka

angielskiego na poziomie podstawowym i rozszerzonym oraz z.iqzyka niemieckieSo na

poziomie rozszerzonym. W5r6d Gimnazj6w prowadzonych przez JST Srednie wyniki wy2sze

ni2 w kujawsko - pomorskim uzyskali gimnazjaliSci nastqpujqcych gimnazjow:
j.polski - 3,4,7,8,
historia - 3,4,8,
matematyka - 3,4,8,
przyroda -3,4,8,12
j.angielski podstawowy - 3 ,4,7,8,72,L4
j. angielski rozszerzony - 3,4,7 ,8,
j. niemiecki podstawowy - 2,3,4,7,8,
j. niemiecki rozszerzony - prawie wszystkie gimn

Najbardziej miarodajnq analiza efekt6w ksztalcenia w6r6d gimnazjalist6w jest Edukacyjna

Wartoii Dodana opracowana przez CKE, kt6rej wyniki macie paristwo przedstawione w

rozdziale 13 powyiszej informacji oiwiatowej.
. Wyniki egzaminu maturalnego - szcze86lowe dane zostaly zawarte w pkt 12.3

Egzamin maturalny w roku szkolny 2OL5/2OI6 zar6wno w5r6d abiturient6w liceum .iak i

technikum odbywal siq na tych samych zasadach w ramach tzw. nowej formuiy egzaminu

maturalnego.
W czqici obowiqzkowej na poziomie podstawowym opr6cz j.polskiego ( czq6i ustna i

pisemna), matematyki (czqii pisemna) ijqzyka obcego (czeii ustna ipisemna) maturzyici

zdawali jeden dowolnie wybrany przedmiot na poziomie rozszerzonym. Opr6cz tego w
zaleino(ci od potrzeb w zwiEzku z rekrutacjE na uczelnie wyisze, przede wszystkim

abiturienci LO wybierali przedmioty dodatkowe zdawane w zakresie rozszerzonym.

NajchQtniej zdawanymi przedmiotami w zakresie rozszerzonym byl jezyk angielski, biologia,

matematyka i geografia.
78% abiturient6w zdalo egzamin maturalny, co jest wynikiem prawie identycznym iak w
kujawsko - pomorskim i niiszym nii % zdawalno6i egzaminu maturalneSo w kraju.

Maturzylci I Liceum 096lnoksztalcqcego im. Ziemi Kujawskiej w Z5O, jako jedyni zdali

egzamin maturalny w 100% ju2 w sesji majowej, Wir6d technik6w najwyisza zdawalno5i

byta w Zespole Szk6l Elektrycznych - 93,75 % w sesji majowej, co zostaio podwyiszone po

sesji poprawkowej w sierpniu do 95,83%..
Podobnie jak w latach ubiegtych najnizsza zdawalnoii byla z matematyki - w LO to 84,2%o a

w technikach 73.16%.

Efektywnoii nauczania w szkolach ponadpodstawowych potwierdzona wynikami egzaminu

maturalnego na podstawie opracowania CKE moiecie Paristwo przesledzii na wykresach

EWD w pkt 13 przedstawionej informacji.
. Wyniki egzaminu potwierdzaiQcego kwalifikacje zawodowe - szczeg6iowe wyniki

w okt 12.4
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egzamin potwierdzajacy kwalifikacje zawodowe zdawany byl w szkolnictwie zawodowym. W

zale2no6ci od zawodu, w kt6rym odbywa siq ksztafcenie zar6wno w technikach jak i

zasadniczej szkole zawodowej wyodrqbniono kwalifikacje na podstawie podstawy

programowej ksztatcenia w danym zawodzie. Skfadal siq on z dw6ch czqsci - etapu

pisemnego ietapu praktycznego. Wyniki zdawalnoici egzaminu zawodowego ksztattujA siQ z

bardzo duia rozpiqto6ciq. Najwyisza zdawalnoSi w szkolach ksztalcqcych w zawodzie byla w

nastqpujqcych kwalifikacjach:
> ZSCH - T11 - Planowanie i realizacja uslug w recepcji -95,7%,
> ZSB - 818 - Wykonywanie rob6t murarskich i tynkarskich - 100%,

> ZSEk - A18 - Prowadzenie sprzeda2v - 9Q,5o/o,

> ZSS - E13 - Projektowanie lokalnych sieci komputerowych i administrowanie sieciami

-94,1%,
> ZST - E18 - Eksploatacja urzadzen i system6w mechatronicznych - 960/o,

> ZSEI - E12 - Montarz i eksploatacja komputer6w osobistych oraz urzqdzeri

peryferyjnych - 96,3%
Naleiy podkre6lii, ie dziatalnoii szk6l to nie tylko realizacja podstawy programowej podczas

zajqi lekcyjnych, ale r6wnie2 r6inego rodzaju konferencje, debaty, konkursy, olimpiady i

zawody sportowe. Uczniowie wloclawskich szk6l biorE udzial w szeregu ciekawych

inicjatywach, co przedstawione zostalo w pkt 14 niniejszej informacji. W rankingu Szk6l

Ponadgim nazjalnych Perspektywy 2016 w kategorii Lice6w Og6lnoksztalcEcych na 500

klasyfikowanych szk6f LZK zajqlo 111 w Polsce (przesunqlo siq do g6ry w stosunku do

ubieglego roku o 22 miejsca), 4 w wojew6dztwie (w roku ubieglym 7) i 1w mie6cie oraz w

rankingu maturalnym 136 miejsce w Polsce oraz 36 miejsce w rankingu szk6l olimpijskich (w
zeszlym roku bylo to miejsce 81). Biorqc pod uwagq powy2sze osiqgniqcia I Liceum

Og6lnoksztatcqcemu im. Ziemi Kujawskiej uzyskalo tytul srebrnej szkoly. W Rankingu Szk6l

Ponadgim nazjalnych Perspektywy 2016 w kategorii technikum na 300 kwalifikowanych
technikum, Technikum w ZSEL zajqlo 4 miejsce w wolew6dztwie kujawsko-pomorskim i 41 w

Polsce. W pod - rankingu maturalnym technikum w Zespole 5zk6l Elektrycznych zajQlo 22

miejsce w Polsce i 2 w wojew6dztwie. Doceniajqc szczeg6lne osiEgniqcia uczniow Prezydent

miasta Wloclawek uhonorowaf 23 uczni6w szczeg6lnie uzdolnionych, osiEgajacych wybitne

wyniki w og6lnopolskich olimpiadach i konkursach zawodowych. Stypendium Marszafa

Wojew6dztwa Kujawsko - Pomorskiego otrzymat 1 uczeri. Naleiy r6wnie2 pamiqtad,2e
szkola nie tylko uczy, ale r6wniei wychowuje a szeroko pojQta profilaktyka od wielu lat jest

dziedzin4 bardzo rozwiniqtE na terenie wloclawskich plac6wek o5wiatowych. W dziataniach
profila ktycznych wloclawskie plac6wki wsp6lpracuja z wieloma instytuciami iorganizacjami
pozarzqdowymi. Przyklady dzialari profilaktycznych przedstawione zostaly w pkt 15

Dziatania te majq wymierny efekt, jeieli towarzyszy im krzewienie kultury fizyczne.i

jednoznacznie wptywajqcej na zdrowie mfodego pokolenia - stqd w pkt 16 przedstawione

zostalo wykorzystanie obiekt6w sportowych w edukacji.

Opinia Komisii stafei Radv Miasta
Informacjq rozpatrzyla oraz pozwywnie zaopiniowala Komisja Edukacji. Opiniq w tej sprawie
przedstawila Radzie Miasta Przewodnicz4ca Komisji radna Mariola Gawtowska.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowaf, ie otwiera dyskusjq

nad ww. zagadnieniem.



W dvskusii udzial wzieli:
Radnv Jaroslaw Hupato stwierdzit, ie przedstawiona Informacja Swiadczy o wysokim
poziomie wtoctawskiej o5wiaty. Niemniej jednak Pan radny przy tej okazji poruszyi kwestie

zwiqzane z ojwiatq i bud2etem miasta na rok nastqpny. Zwr6cil uwagq na zwiqkszenie
wydatk6w na organizacjQ wypoczynku dzieci i mtodzieiy w okresie letnim i zimowym, czy

tego rodzaju dzialania zglaszane podczas obrad Komisji Edukacji znalazty swoje
odzwiercied len ie w budiecie miasta. Pan radny zapytaf izy wzrosty wydatki na o6wiatq o

wskainik, kt6ry wzrasta corocznie, poniewai procedowana jest reforma oiwiaty a zatem

wzrosnA r6wnie2 ikoszty. Pan radny poruszyl r6wniei problem dotyczqcy du2ej liczby dzieci

o specjalnych oraz o specyficznych potrzebach edukacyjnych dotycz4cy dowozu tych dzieci

do szk6l. Cieszy zwiqkszona do wysokoSci 1% pula irodkdw na doskonalenie nauczycieli
pozyskana z odpis6w od wynagrodzeri nauczycieli jak r6wnie2 kwota 2 mln. zl. oszczqdnoSci

pozyskana z tytulu funkcjonowania plac6wek niepublicznych. Ponadto Pan radny poprosil o

informacjq na temat prognozy uirednienia wynagrodzenia nauczycieli za rok,20t6 co wiEie
siq wypracowaniem 6redniego wynagrodzenia na poszczeg6lnych stopniach awansu

nauczycieli. Pan radny po raz kolejny poruszyl problem wynagrodzenia pracownik6w

administracji, kt6rzy od dfuiszego czasu nie mieli podwy2ki wynagrodzenia, co powoduje
splaszczenie wynagrodzenia pomiqdzy pracownikami administracji a pracownikami obslugi
szk6l. Na zakoiczenie wypowiedzi Pan radny stwierdzil, ie Klub radnych SLD pozytywnie

zaopiniuje przedstawionQ Informacjq.
Dvrektor Wvdziatu Edukacii Pani Agnieszka Biaiooiotrowicz odnoszqc siq do wypowiedzi Pana

radnego poinformowala, ie w przypadku irodk6w finansowych przeznaczonych na

wypoczynek dzieci i mlodzieiy sE one stopniowo zwiqkszane, w roku ubiegtym byla to kwota
w wysoko(ci 35 ty5. zl, na kolejny rok kalendarzowy zaplanowano 40 ty5. zt. Nie sq do duie
kwoty, lecz zwiqkszane corocznie przyniosq okre6lone rezultaty. W roku bie2qcym wszystkie
gl6wne szkoly na osiedlach zobligowane zostaty do organizacji wypoczynku zimowego dla

dzieci i mlodzie2y w swoich plac6wkach natomiast w roku przysziym akcjq zostanq tak2e

objQte plac6wki oiwiatowe na osiedlu Michelin.

Wobec braku dalszych zgtoszef do zabrania glos6w w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta
radny Jarosfaw Chmielewski poddal pod glosowanie przyjqcie lnformacji o stanie realizacji
zadari oiwiatowych w mie5cie Wloctawek za rok szkolny 2OL5/2016.
w wvniku glosowania przep rowadzoneAo z udzialem 1.9 radnvch. za przvieciem ww.
Informacii radni opowiedzieli sie iednomv6lnie, slos6w wstrzvmuiacvch sie oraz przeciwnvch

nie stwierdzono.

A zatem Przewodniczqcy Rady Miasta radny jaroslaw Chmielewski poinformowaf, 2e w
rezultacie dokonanego gfosowania Rada Miasta przyjqia zaprezentowana Informacjq o stanie
realizacji zadari oiwiatowych w mieicie Wtoclawek za rok szkolny 2Ot5/2OL6.

Powy2sza Informacja stanowi zalacznik do protokolu

Ad. 11
Projekt uchwaly w sprawie wyraienia zgody na przystqpienie Gminy Miasto Wlocfawek do
projektu wsp6lfinansowanego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego
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Wojew6dztwa Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014 - 2020, Oi, priorytetowa 10

Innowacyjna Edukacja, Dzialanie 10.2. Ksztafcenie og6lne i zawodowe, Poddziafanie -
10.2.2 Ksztalcenie og6lne, w partnerstwie z Panaceum - Omega Maria Jolanta Wyborska -

partnerem wiodqcym pn.:, ,,Czym skorupka za mlodu - uczniowie z 13 szk6l ksztalcenia
podstawowego Wloclawka podnosze swoje kompetencje", w ramach konkursu Nr
RPKP.10.0202.-r2.00-04-03s/16.

Wprowadzenia do projektu uchwaty dokonala Pani Agnieszka Bialopiotrowicz Dyrektor
Wydzialu Edukacji, kt6ra wyjaSnita,2e projekt pn.,,,Czym skorupka za mlodu - uczniowie z

13 szk6f ksztalcenia podstawowego Wloclawka podnoszA swoje kompetencje" realizowany
bqdzie w partnerstwie zawartym pomiqdzy Firmq Panaceum - Omega Maria Jolanta
Wyborska a Gminq Miasto Wloclawek, w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego
Wojew6dztwa Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014 - 2020, Od priorytetowa 10 Innowacyjna
Edukacja, Dzialanie 10.2. Ksztalcenie o96lne i zawodowe, Poddzialanie - 70.2.2 Ksztafcenie

o96lne. Projekt skierowany bqdzie do uczni6w szk6l podstawowych. Beneficjentami projektu
bqdq uczniowie 13 szk6t podstawowych, dla kt6rych organem prowadzqcym jest Gmina
Miasto Wioctawek oraz uczniowie ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi. Projekt zaklada
realizacjq zajqi stymulujqcych rozw6j psychologiczno-spoleczny, zaklada dziatania
ukierunkowane na podniesienie kompetencji kluczowych ze szczeg6lnym uwzglqdnieniem
jqzyk6w obcych, przyrody, edukacji wczesnoszkolnej, TIK oraz lCT. Bqdq odbywafy siq zajqcia
rozwijajEce umiejqtnosci techniczne majace na celu wzrost poziomu ,,kultury technicznej"
wir6d uczni6w (robotyka iautomatyka), zajecia rozwijajace umiejqtnosci matematyczne,
zajqcia logopedyczne, specjalistyczne zajecia terapeutyczne oraz zalqcia rozwijaj4ce
zainteresowania i uzdolnienia uczni6w. W projekcie przewidziano r6wniei utworzenie 4
miqdzyszkolnych pracowni przyrodniczych do nauki na zasadzie eksperymentu. Szacunkowa
wartosd calego projektu wynosi 1.800.000 zl. WysokoS6 dofinansowania to kwota 1.710.000
zt, co stanowi 95%. Pozostale 5% tj. 90.000 zl, stanowi wklad wlasny niepieniq2ny -
nieodptatne u2yczenie sal. Projekt realizowany bqdzie w latach 2017 - 2018. Majqc na

uwadze korzy6ci wynikajqce z realizacji projektu oraz grupy docelowe, kt6re zostana objqte
wsparciem, zasadne jest przyjqcie przedmiotowej uchwaty.

Opinia Komisii stalei Radv Miasta
Projekt uchwafy rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja Edukacji. Opinie w tej
sprawie przedstawila Radzie Miasta Przewodniczqca Komisji radna Mariola Gawlowska.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarostaw Chmielewski poinformowal, 2e otwiera dyskusjq
nad ww. zagadnieniem.

Wobec braku zgtoszeri do zabrania glosu w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta radny
Jaroslaw Chmielewski poddat pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie
wyra2enia zgody na przystapienie Gminy Miasto Wloclawek do projektu
wsp6lfinansowanego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Wojew6dztwa
Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014 - 2O2O, Oi priorytetowa 10 Innowacyjna Edukacja,
Dzialanie 10.2. Ksztalcenie og6lne i zawodowe, Poddzialanie - 70.2.2 Ksztalcenie og6lne, w
partnerstwie z Panaceum - Omega Maria Jolanta Wyborska - partnerem wiodqcym pn.:,
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,,Czym skorupka za mlodu - uczniowie z 13 szk6l ksztalcenia podstawowego Wfociawka

podnoszq swoje kompetencje", w ramach konkursu Nr RP KP.10.0202.-12.00-04-035/16.

W wvniku elosowania przeprowadzonego w obecnoici 23 radnvch, za przvieciem uchwalv
radni opowiedzieli sie iednomv6lnie. gios6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie

stwierdzono.

PrzewodniczEcy Rady Miasta radny Jarostaw Chmielewski poinformowaf, ie w rezultacie

dokonanego glosowania Rada Miasta przyjqta uchwalq w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala stanowi zalacznik do protokolu.

Ad.12
Projekt uchwaly w sprawie zamiaru utworzenia Technikum Poligraficznego we Wfoclawku.

Wprowadzenia do projektu uchwaly w imieniu Klubu radnych SLD dokonal Przewodniczqcy

Klubu radny Krzysztof Kukucki, kt6ry wyjaSnif, ie majac na wzglqdzie podniesienie, jako6ci

ksztalcenia izapewnienie optymalnego dostosowania oferty edukacyjnej miasta Wloclawek
do potrzeb lokalnego rynku pracy zasadne jest utworzenie Technikum Poligraficznego we

Wlocfawku. Utworzenie szkoty spelni oczekiwania spoteczne i umo2liwi mlodym
mieszkaricom Wfoclawka na przygotowanie siq do sto.iacych przed nimi wyzwa6 zwiqzanych

z odnalezieniem siq na rynku pracy. Z przeprowadzonego na przefomie lll ilV kwartalu 2015 r

badania: ,,Barometr zawod6w 2016", kt6re zlecone zostato przez Ministerstwo Pracy i

Polityki Spotecznej wynika, ie wir6d zawod6w deficytowych wymieniani sq m.in.: graficy

komputerowi. R6wnie2 lokalni pracodawcy zwracajq uwage na niedob6r os6b posiadajqcych

wyksztalcenie w zawodzie drukarz. Utworzenie Technikum Poligraficznego i ksztalcenie w
nim uczni6w wy2ej wymienionych kierunkach zawodowych, niewqtpliwie pozytywnie
wplynie na konkurencyjnoSi gospodarczq Miasta Wloclawek, a przede wszystkim ulatwi
absolwentom znalezienie pracy zgodnego z ich wyksztalceniem. Koszty utworzenia Techniku
poligraficznego bqdq niewielkie. Do uruchomienia takiej szkoly potrzebny jest zakup przede

wszystkim komputer6w z odpowiednim oprogramowaniem. Naleialoby r6wniei nawiazai
wsp6lpracq z zakladami na terenie Wloclawka, w kt6rych uczniowie mogq odbywad praktyki.

Kadrq nauczycieli w wiqkszo5ci mogq stanowid nauczyciele w chwili obecnej zatrudnieni w
Zespole Szk6f Nr 4. Naleialoby zatrudnii nauczyciela informatyki znajqceSo programy

dotyczqce projektowania. Z wielu zajqi teoretycznych nauczyciele ZS Nr 4 deklarujq

moiliwodi doksztatcenia. Przy rozwoju takiej szkoty byi moie znajdq siq te2 miejsca pracy dla

innych os6b, co mo2e zmniejszyi problem nauczycieli z gimnazj6w, kt6re bgdq wygaszane.

Uczniowie w trakcie nauki w szkole zdajE egzaminy z trzech kwalifikacji, co daje im tytul
technika cyfrowych proces6w graficznych. W ramach Technikum poligraficznego przewiduie

siq r6wniei moiliwoii ksztalcenia uczni6w w kierunkach: technik proces6w drukowania,
technik proces6w introligatorskich, technik papiernictwa.

Opinia komisii stalei Radv Miasta
Przedmiotowa uchwala procedowana byta podczas obrad Komisji Edukacji. Czlonkowie
Komisji dokonujac analizy projektu uchwaly pozytywnie zaopiniowala przedfoionq
propozycjq. Opiniq w powyiszej sprawie przedstawila Radzie Miasta PrzewodniczEca Komisji

rad na Mariola Gawlowska.
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Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, ie otwiera dyskusjq

nad ww. zagadnieniem.

W dvskusii udziaf wzieli:
Radna Ewa Szczeoariska stwierdzila, ie w jej ocenie przedstawiony projekt uchwaly moina
nazwai bublem, kt6ry zostal stworzony przez osoby niezwiqzane z edukacjq. Jak wyjasnita

Pani radna drukarzy nie szkoli siq na poziomie technikum, lecz na poziomie zasadniczej szkoty

zawodowej. Pani radna przypomniala, 2e Zesp6l Szk6l Technicznych dwukrotnie pr6bowal

otworzyi tego typu kierunek, lecz nie bylo zainteresowania ze strony mtodzieiy. Pani radna

zakwestionowala 16wniei poglqd, ii utworzeniu takiej plac6wki nie bqdq towarzyszyi
wysokie koszty, poniewai niezbqdne bqdq odpowiednio wyposa2one pracownie. Ponadto

Pani radna podniosla problem praktyk uczniowskich pytajqc, w kt6rych zakladach na terenie
miasta uczniowie bqdq mogli je odbywai gdy2 jest to wainy element ksztalcenia

zawodowego. Jak r6wniei problem kadry zawodowe.i pracujAcej obecnie w ZS nr 4, kt6ra

deklaruje moiliwoii doksztalcania w kierunkach przewidzianych do utworzenia w tej
plac6wce, jest to niezgodne z rozporzqdzeniem Ministra Nauki iSzkolnictwa Wy2szego, kt6re

okre5la kwalifikacje nauczyciela niezbqdne do nauczania przedmiot6w nauki zawodu.

Radnv Jaroslaw Huoalo odpierajEc zarzuty stawiane przez Paniq radna wyjajnit, ie
przedstawiona propozycia wpisuje siq w ideQ tworzenia szkolnictwa zawodowego, a

zaproponowane rozwiqzanie krytykowane przez Paniq radnq nie zostalo przyjqte z tzw.

sufitu, fecz zostato opracowane przez Radq Pedagogicznq ZS nr 4 gdy| od roku planuje sig

wprowadzenie zmian w tej plac6wce, co niewatpliwie wpfywa na pracQ nauczycieli i

atmosferq w szkole. Koszy, o kt6rych Pani radna wspominafa bqdq takie przy wprowadzeniu

w te.j plac6wce innych profili ksztafcenia jak np. szkoly muzycznei, takie rozwiqzanie r6wniei
generuje koszty. Proponowana reforma o6wiaty wymusi w szkolach pewne dziatania, dlatego

nie moina nie podejmowai iadnych dzialai tym bardziej,2e szkofa posiada du2y potencjal i

jest wspierana r6wniei przez Radq Rodzic6w te, plac6wki.

Radnv Krzvsztof Grzadziel w swojej wypowiedzi zwr6cit uwagq m.in. na fakt, ie panuje

glqboka niewiedza, jak wyglqda kwestia zapotrzebowania na drukarzy w naszym mieicie.

lstnieje zapotrzebowanie na tego rodzaju fachowc6w w kilku firmach na terenie miasta np.

w firmie PoliFarb, Expol czy RPC superfos w Lubieniu Kujawskim. Pan radny tak2e i w swojej

firmie potrzebuje tego rodzaju fachowc6w. Zdaniem Pana radnego dziedzina ta bqdzie sie

caty czas rozwijad, natomiast dzisiaj ludzi, kt6rych zatrudnia Pan radny musi przez cafe lata

szkolii, poniewai na rynku pracy nie ma odpowiednio wykwalifikowa nych ludzi w tym

zawodzie. Jak poinformowal Pan radny Wloclawek stal siq wainym o(rodkiem drukarstwa na

mapie Polski. Poligrafia arkuszowa i boczna jest najwiqkszq poligrafiq na Swiecie, jakq

posiada DGS. A zatem naleiy jak najszybciej podjqd dzialania, aby ponownie przywr6cii

szkolnictwo zawodowe, choi nie bqdzie to latwy proces, kt6ry jest wynikiem wieloletnich

zaniedbari w tej kwestii. Odnoszqc siq to sprawy praktyk zawodowych Pan radny

zadeklarowat, ie tego rodzaju praktyki uczniowie bqdq mogli odbywai w przedsiqbiorstwie

Pana radnego. Ponadto zaapelowal, aby edukacjq przeksztalcai po potrzeby rynku pracy, co

gwarantuje sukces i miejsca pracy dla mlodych ludzi.

Radnv Jaroslaw Hupato w imieniu Klubu radnych SLD zlo2yl autopoprawkq do projektu

uchwaty polegajqca na wykreSleniu stowa ,, poligraficznego" zar6wno z tytulu jak i tresci

uchwaty. Po poprawce 5l uchwaly otrzymalby brzmienie: Wyra2a siq zamiar utworzenia

Technikum wchodzqcego w sktad Zespotu Szk6t nr 4 we Wloclawku, ul. Kaliska 108.
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Pozostate zapisy uchwaty nie ulegajq zmianie. Wprowadzona poprawka odbywa siq w
ramach konsensusu oraz przyszlych zmian w prawie o6wiatowym wynikajqcych z reformy
o6wiatowej, kt6ra wiq2e siq r6wnie2 ze zmiana klasyfikacji zawod6w ityp6w szk6t.

Wiceprzewodn iczacv Radv Miasta radnv Rafal Sobolewski stwierdzit, 2e podziela zdanie

radnego Krzysztofa Grzqdziela w sprawie przyw16cenia ksztafcenia zawodowego, lecz

zdaniem Pana radnego droga do tego rodzaju dziatalnoici bylaby bardziej odpowiednia
poprzez utworzenie w ZS nr 4 Techniku Poligraficzn ego. Naleiy wziqi pod uwagq utworzenie
nowych kierunk6w ksztalcenia w obecnie istniejEcych szkolach jak np. w Zespole Szk6l

Technicznvch.
Radna Ewa Szczepariska stwierdzila, 2e doii jasno radny przedm6wca okreilil cel, jakiemu

ma slu2yi utworzenie tego rodzaju plac6wki, dlatego tei Pani radna poprosifa, aby Klub

radnych SLD wskazal ir6dla sfinansowania proponowanej jednostki pn. Technikum

Poligraficzne.
Radnv Jaroslaw Hupalo w zwiEzku z uwagami zgloszonymi przez radnych z PO, Klub radnych

SLD wycofuje uprzednio zgloszonq autopoprawkq do projektu uchwaty pozostajqc przy

pierwotnej wersji uchwaty ijej uzasadnieniu.
Radnv Andrzei Palucki stwierdzil, 2e dziwi dyskusja wok6l przedtoionego zagadnienia gdyi
intencjq wnioskodawcy jest pr6ba pomocy w rozwiqzaniu problemu wtoclawskiej oSwiaty, w
kwestii znalezienia dobrego zawodu dla ucznia iw kwestii rozwiqzania problem6w

kadrowych nauczycieli. Pan radny zakwestionowal zEdanie Pani radnej, aby to radni SLD

przeprowadzili symulacjq ekonomicznq dotyczqcq utworzenia plac6wki, jest to zadanie

organu wykonawczego, kt6ry po przyjgciu uchwaly dokona odpowiedniej analizy isymulacji
koszt6w, a wyniki tych dziafai przedstawi do dalszej konsultacji Radzie Miasta.

Przewodniczacv Radv Miasta radnv Jarosiaw Chmielewski zwr6cit uwagq na fakt, ii
procedowana uchwala stanowi o zamiarze a nie o utworzeniu plac6wki w zwiazku z tym
istnieje czas na dokonanie stosownych analiz przez organ wykonawczy i przedto2enie Radzie

Miasta wynik6w tych prac.

Radna Ewa Szczepariska odnoszac siq ad vocem do wypowiedzi radnego Andrzeja Paluckiego

stwierdzita, ie w poprzednie.i kadencji, gdy Pan radny byl Prezydentem Miasta, kiedy Pani

radna zglaszala propozycjq zmiany do budietu Pan radny ka2dorazowo iqdaf wskazania

ir6dla finansowania zmian. Natomiast obecnie zachodzi odmienna sWuac.ia stqd zapytanie

zgloszone przez PaniE radna do Klubu radnych SLD w tej kwestii.

Radnv Andrzei Patucki odpowiadajqc Pani radnej stwierdzit, ie takie pytania byly zadawane
przy pr6bach zmian do bud2etu, w obecnej sytuacji nie sq zgfaszane zmiany do bud2etu, a

zatem sE to dwie r6ine kwestie. Przy propozycjach zmian budietowych zglaszanych przez

radnych pytanie o lr6dta ich finansowania jest niezbqdne natomiast obecna sytuacja stanowi
p16bq rozwiqzania problemu w miejskiej plac6wce o6wiatowej.

Wobec wyczerpania glos6w w dyskusji Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw

Chmielewski poddat pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaty w sprawie zamiaru

utworzenia Technikum Poligraficznego we Wloclawku.
W wvniku gtosowania przeprowadzonego przv udziale 24 radnvch, za orzvieciem uchwatv

opowiedzialo sie 19 radnvch, przv braku glos6w przeciwnvch oraz 5 Alosach wstrzvmuiacvch

sis
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Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, ie w rezultacie

dokonanego glosowania uchwala nie zostala podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym

brzm ien iu.

Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu.

Ad. 13

Projekt uchwafy w sprawie zamiaru utworzenia szkoty sportowej we Wloclawku'

Wprowadzenia do projektu uchwaty dokonal radny Janusz Dqbczyriski, kt6ry w imieniu Klubu

radnych PIS poinformowal, ie majac na wzglqdzie podniesienie, jakoici ksztafcenia i

zapewnienie optymalnego rozwoju uzdolnionej i utalentowanej sportowo mlodzie2y z terenu

miasta Wloclawek i gmin oiciennych zasadne jest utworzenie Szkoty Sportowej przy Zespole

Szk6f Nr 4 Wloclawku. Utworzenie szkoly speini oczekiwania spofeczne i umoiliwi mlodzie2y

uzdolnionej sportowo ich dalszy rozw6j niezaleinie od statusu materialneSo rodzic6w, a

poszerzenie oferty edukacyjnej pozwoli na dalszy rozw6j naszego miasta. Z inicjatywa

utworzenia szkoly sportowej wystEpii Klub Radnych Prawa i Sprawiedliwoici w porozumieniu

z nauczvcielami i uczniami Zespolu Szk6l nr 4 we Wlocfawku w sktad, kt6rego wchodzi

gimnazjum i liceum o96lnoksztalcqce. W szkole sportowej przy Zespole Szk6t na 4
powstalyby specjalizacje: Pilka rqczna dziewczqt i chlopc6w, Pitka siatkowa dziewczqt i

chlopc6w. Zesp6l Szk6f nr 4 im. Krzysztofa Kamila Baczyriskiego we Wloctawku jest szkofE z

30 - letniq tradycja. Szkola jest poloZona w bardzo dobrej lokalizacji. Zesp6t Szk6l nr 4 ma

du2e tradycje sportowe, co roku jest w czof6wce szk6t zdobywajqcych trofea. Zaplecze dla

szkoty sportowej jest bardzo duie, nie trzeba duiych naklad6w finansowych. Jest duia sala

gimnastyczna, dobrze wyposa2ona sitownia, orlik. Strzelnica, wok6l duio teren6w zielonych.

Szkofa jest bardzo dobrze wyposa2ona w sprzqt sportowy do tych dw6ch dyscyplin.

Ponadto Pan radny poinformowal, ie w dniu 24 listopada br. uczestniczyl w panelu z

udzialem Pani Minister Edukacji Anny Zaleskiej, kt6ry odbyl siq podczas krajowego zjazdu

delegat6w Solidarno6ci i ze strony ministerstwa nie ma Zadnych przeszk6d do tworzenia tego
typu plac6wek, strony zainteresowane bqdq mogty siq do tego odnie(i, poniewa2 dnia 8
grudnia Pani Minister bqdzie goicii we Wloclawku i bqdzie moina w trakcie spotkania

zadawad pytania w tych sprawach. Pan radny poprosil stuiby Pana Prezydenta, aby

powstrzymafy siq z wczeiniej proponowanymi rozwiqzaniami dotyczacymi teSo Zespofu

Szk6l czy to w zakresie szkoly plastycznej czy tei muzycznej gdyi takie dzialania nie wpisuja

siq w oczekiwania spoteczne a podejmowane dzialania powinny doprowadzii do uratowania

szkoty ije.i funkcjonowania dla wtoclawskiej mlodzie2y.

Opinia Komisii statei RadV Miasta
Projekt uchwafy rozpatrzyta oraz udzielifa pozytywnej opinii Komisja Edukacji. Opiniq w tej
sprawie przedstawila Radzie Miasta Przewodniczqca Komisji radna Mariola Gawlowska.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, ii otwiera dyskusiq

na temat procedowanego zagad nien ia.
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W dvskusii udzial wzieli:
Radna Mariola Gawlowska poinformowata, 2e w obradach Komisji Edukacji udzial wziqli

Dyrektor ZS nr 4 oraz przedstawiciele Rady Rodzic6w, ponadto przed posiedzeniem Komisji

czfonkowie Komisji otrzymali uchwaty Rady Rodzic6w oraz Rady Pedagogicznej dotyczqce

zamiaru utworzenia szkoly sportowej w ZS nr 4 .iak r6wnie2 zamiaru utworzenia
procedowanej wczeiniej uchwaly zamiaru utworzenia technikum poligraficznego. IntencjE

rodzic6w i nauczycielijest rozw6j plac6wki oraz poszukiwanie nowych i ciekawych sposob6w

rozwojowych dla dzieci i mfodzieiy z Wloclawka i okolic. Wychowanie przez sport jest

znakomitym sposobem wychowawczym i wszechstronnym rozwojem mlodego pokolenia,

dlatego pomysl utworzenia specjalizacji pifki rqcznej dziewczQt i chtopc6w oraz pilki

siatkowej dziewczEt ichlopc6w w ZS nr 4 wyposaionym w bazq sportowq i dogodnq
lokalizacjq jest dobrym rozwiazaniem dla mtodzie2y, nauczycieli i pozostalych pracownik6w

olac6wki.
Wiceprzewodn iczacv Radv Miasta radnv Rafaf Sobolewski poinformowal, ie wsp6lnie z Paniq

radnq Agnieszkq Chmielewskq duio wcze6niej zglosili inicjatywq powolania szkofy sportowej,
kt6ra wstqpnie spotkala siq z aprobata Prezydenta w zwiqzku z tym Pan radny zapytaf, jakie

sq dalsze kroki Prezydenta Miasta zwiEzane z te inicjatywe Sdyi jest to zwiazane z dalszym

procedowaniem nad obecnq uchwatQ.

Po wyczerpaniu zgtoszeri ze strony radnych do zabrania Slosu w dyskusji PrzewodniczEcy

Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poddal pod gtosowanie przyjqcie projektu uchwaly

w sprawie zamiaru utworzenia szkoly sportowej we WJocfawku.

W wvniku p rzeprowadzonego glosowania, w kt6rvm udziat wzielo 22 radnvch. za przvieciem

uchwatv opowiedzialo sie 18 radnvch. przv braku elos6w przeciwnvch oraz 4 glosach

wstrzvmuiacvch sie.

W rezultacie dokonanego glosowania Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e Rada

Miasta podjqfa uchwafq w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu.

Ad. 14
Projekt uchwaty w sprawie wyraienia zgody na objecie PomorskQ Specjalne Strefq

Ekonomicznq teren6w inwestycyjnych w obszarze Wsch6d Przemyslowy poloionych przy

ulicy Papieika we Wloclawku,

Wprowadzenia do zagadnienia dokonaf Kierownik Centrum Obslugi Inwestora Pan Robert

Zarqba wyjadniajqc, ie Pomorska Specjalna Strefa Ekonomiczna dziala na podstawie

rozporzEdzenia Rady Ministr6w z dnia 15-12-2008r w sprawie Pomorskiej specjalnej strefy

Ekonomicznej. Dziatalno6i Pomorskiej Specjalnej Strefy realizowana jest poprzez

stymulowanie rozwoju przedsiqbiorczoSci iprowadzenie zada6 zmierzajqcych do aktywizacji

zawodowej mieszkaric6w, tworzenia nowych miejsc pracy poprzez zachQcanie

przedsiqbiorc6w do lokowania nowych przedsiqwziqi inwestycyjnych na terenie objqtym

strefa. Inwestorzy w strefie korzystai bqda z systemu zwolniei podatkowvch, z pomocy

publicznej na wspieranie nowych przedsiqwziec itworzenie nowych mieisc pracy. Wlqczenie

teren6w inwestycyjnych polo2onych przy ul. Papieika do obszaru Pomorskiej Specjalnej
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Strefy Ekonomicznej wptynie korzystnie na naplyw nowego kapitalu i nowoczesnych

technologii oraz zaktywizuje gospodarczo ten obszar miasta Wloclawka, jednocze5nie

przyczyniajqc siq do podniesienia standardu iycia mieszka6c6w.

Opinia Komisii stalei Radv Miasta
Przedfo2ony projekt uchwaly byl przedmiotem obrad Komisji Budietu, Rozwoju iPromocji
Miasta, kt6ra po jego rozpatrzeniu jednomyslnie poz$ywnie zaopiniowala ww. uchwalq.

Opiniq w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Andrzej

Palucki.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jarostaw chmielewski poinformowal, ie otwiera dyskusjq

nad projektem procedowanej uchwaly.

W dvskusii udziat wzieli:
Przewodniczacv RadV Miasta radnV Jaroslaw Chmielewski wyrazil zadowolenie, ie wskazane

tereny inwestycyjne przy ul. Papie2ka w obszarze wsch6d Przemyslowy zostaly objete

specjalna strefE ekonomicznq gdy| potrzeb jest wiele, a wskazane tereny stanowii bqdq

element konku rencyjno6ci na rynku.

Radnv Stanislaw Wawrzonkoski stwierdzil, ie przyiqta strateSia objgcia nowych teren6w

inwestycyjnych specjalna strefE ekonomiczna jest poiadana. Pan radny wni6sf jednak uwagi

do zatqcznika graficznego stanowiQcego o polo2eniu i granicach obszaru Papie2ka oraz

wykazu dzialek, w kt6rym brakuje legendy, skali, opis6w ulic oraz numer6w dzialek

naniesionvch we wskazanych obszarach ewidencyjnych, brak tych danych powoduie, 2e

wskazany teren jest przedstawiony nieprecyzyjnie i moie budzii watpliwo6ci lokalizacyjne.

Po wyczerpaniu dyskusji na temat przedstawionego zagadnienia Przewodniczqcy Rady

Miasta radnv Jaroslaw chmielewski poddal pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaty w

sprawie wyra2enia zgody na objqcie Pomorskq specjalnq strefq Ekonomiczna teren6w

inwestycyjnych w obszarze Wsch6d Przemyslowy polo2onych przy ulicy Papie2ka we

Wloclawku.

A zatem przewodniczqcy Rady Miasta poinformowat, ie uchwala zostala podjqta przez Radq

Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwafa stanowi zalEcznik do protokofu.

Po zakoficzeniu procedowania nad ww. uchwalE Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw

Chmielewski oglosil 5 minutowq przerwq w obradach sesyjnych.

Przerwa w obradach

Wznowienie obrad po przerwie.

stwierdzono.



Po przerwie dalszei czeici obrad XXVI sesii Radv Miasta w dniu 28 listopada br.
przewodniczvt Wiceprzewod niczacv Radv Miasta radnv Janusz Debczvfiski.

Ad. 15
Projekt uchwaiy zmieniajqcej uchwalq w sprawie zagospodarowania energii geotermalnej.

Jak poinformowala Dyrektor Wydzialu Srodowiska Pani Monika Szudzikowska w dniu 20

paidziernika 2016 r. zgodnie z I 72 ust. 7 Statutu Miasta Wloclawek Pan Jaroslaw

Chmielewski Radny Rady Miasta Wloclawek ztoiyt w formie inicjatywy uchwalodawczej
projekt uchwaty w sprawie zagospodarowa nia energii Seotermalnej. W dniu 24 paidziernika

2016 r. uchwala zostala przyjqta na Sesji Rady Miasta przez Wysokq Radq. AnalizujEc treji
uchwaly Prezydent Miasta Wlocfawek zostaf upowainiony do wystEpienia w imieniu Gminy

Miasto Wloctawek do zlo2enia w terminie do dnia 30.11.2015 r. wniosku w Narodowym

Funduszu Ochrony Srodowiska i Gospodarki Wodnej, deklaruj4cego zamiar wykonania

otworu badawczego dla rozpoznania, poszukiwania iokreSlenia mo2liwoici wykorzystania

w6d geotermalnych do budowy cieplowni geotermalnej we Wloclawku lub wykorzystania

z16i do cel6w rekreacyjnych.
Z informacji zaczerpniqtych ze strony Narodowego Funduszu Ochrony Srodowiska i

Gospodarki Wodnej oraz rozmowy z Koordynatorem programu, ustalono, cW ,,zalEczniki

obowiqzkowe w zale2no(ci od rodzaju przedsiqwziqi, dotyczy przedsiqwziqi:

1) rozpoznawanie mo2liwoici wykorzystania zasob6w Seotermalnych, tj. zf6i w6d

termalnych oraz energii cieplnej suchych skal

- mapa lokalizacyjna przedsiqwziqcia;

- kosztorys inwestorski;

- projekt rob6t geologicznych

- decyzja Marszalka zatwierdzajaca projekt rob6t geologicznych lub zgloszenie

p rojektu rob6t staroScie

- dokument potwierdzajqcy tytul prawny do gruntu

- analiza uwarunkowai wykorzystania zasob6w geotermalnych."

Gmina Miasto wtoclawek nie posiada iadnych analiz i dokumentacji dotyczqcych

wystepowania w6d geotermalnych na terenie Miasta, wobec tego nie jest w stanie

zgromadzii zalqcznik6w niezbqdnych do zloienia wniosku do 30.11.2016 r. Katalog koszt6w

kwalifikowanych - dotacja z NFOS|GW nie obejmuje wykonywania projekt6w rob6t

geologicznych, dla beneficjent6w realizujqcych przedsiqwziqcia, o kt6rych mowa w ust. 7.5

pkt 2 (programu priorytetowego GEOLOGIA I GORNICTWO ,,Rozpoznawanie moiliwoici
wykorzystania zasob6w geotermalnych, tj. zl6i w6d termalnych oraz energii cieplej suchych

skal") dokumentacji geologicznych, map, atlas6w, opracowa6 (patrz: Szczeg6lowy katalog

koszt6w kwalifikowanych dla czqici 1. Poznanie budowy geologicznej kraju oraz Sospodarka

zasobami z162 kopalin i w6d podziemnych pkt. 9). Jest to koszt jaki beneficjent musi poniesi

ze 6rodk6w wlasnych. W budiecie miasta na rok 2016 nie ma zadania inwestycyjnego pn.:

,,Rozpoznawanie mo2liwoici wykorzystania zasob6w geotermalnych". Zatem nie mo2na

wydatkowai (rodk6w na ten cel. RozpoznajEc czynnoSci niezbqdne do zloienia w/w wniosku

w przyszloSci zasiqgniqto informacji w firmach zajmujqcych siQ tego typu opracowaniami
(m.in. GEOKRAK Sp. z o.o. Krak6w - realizujqcy podobny projekt dla MPEC Konin.) W
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pierwszym etapie niezbqdne byloby przySotowanie Studium oceny moiliwoici
wystqpowania w6d termalnych w obszarze Miasta Wtoctawek - koszt takiego opracowania

ok. 10 000 zl. O ile wyniki I etapu bqdq korzystne bqdzie mo2na przej5i do kolejnych etap6w.

Jest to podyktowane konieczno(ciq wykonania analizy archiwalnych danych geologicznych w

celu przedstawienia realnych perspektyw wystapienia w6d, okreilenia moiliwoSci ich

wykorzystania i oszacowania ryzyka geologicznego przy tego typu poszukiwaniach dla

konkretnej lokalizacji- ll etap Studium wykonalno5ci - koszt opracowania ok 30 000 zl. Majqc

taki dokument oraz pozytywne wnioski analiz moina dopiero przystQpii do opracowania
projektu rob6t geologicznych na wykonanie otworu wiertniczego w celu ujgcia w6d - koszt

dokumentacji ok. 20 000 zl. Nastqpnie naleiy opracowai ,,Plan ruchu Zaktadu G6rniczego"

tEcznie przygotowanie wszystkich analiz, map i dokumentacji niezbQdnych do zto2enia

wniosku do NFOSiGW wyceniono na ok. 100 000 zf lqcznie. Nale2y uwzglqdnid

czasochlonno6i sporzqdzenia kolejnych opracowai i procedurq zatwierdzenia projektu rob6t
geologicznych przez Marszalka. ReasumujAc wykonanie w/w Uchwaty nie jest moiliwe.
Rozwa2ajEc moiliwoid zloienia wniosku w kolejnej edycji naboru programu priorytetowego

nafeialoby w bud2ecie miasta na rok 2OL1 zabezpieczyi kwotq 100 000 zt na zadanie:

,,Rozpoznawanie moiliwoici wykorzystania zasob6w geotermalnych na terenie miasta

Wtoctawek".

Opinia Komisii stalei Radv Miasta
Przedtoiony projekt uchwaly byt przedmiotem obrad Komisji Gospodarki Miejskiej i Ochrony

Srodowiska, kt6ra po jego rozpatrzeniu pozytywnie jednoglo3nie zaopiniowafa ww. uchwafq.

opiniq w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta PrzewodniczEcy Komisji radny Dariusz

Jaworski.

wiceprzewodn iczqcy Rady Miasta radny Janusz Dqbczyr6ski poinformowal, ie otwiera

dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaty.

W dvskusii udziat wzieli:
Radnv Krzvsztof Kowalski zapytai czy wykre6lenie terminu moie oznaczai, ie uchwala nie

zostanie zrealizowana, a sugestia, i2 naleialoby zabezpieczyd odpowiedniq kwoty w bud2ecie

miasta nie oznacza,2e z pewnoSciE bqdq zabezpieczone Srodki na wskazany cel. zatem

uzasadnienie uchwaly nie zobowiqzuje Prezydenta Miasta do podjQcia stosownych krok6w w

tej sprawie.
Wiceorzewodn iczacv Radv Miasta radnv Janusz Debczvtiski wyjaSnil, i2 uchwata zobowiqzuje

Prezydenta Miasta do podjQcia odpowiednich krok6w niezaleinie od tego, jakie sa intencje

Zdaniem Pana radnego uchwala bqdzie procedowana i Srodki na ten cel r6wnie2 zostanE

za bezpieczone w budiecie miasta

Po wyczerpaniu zgloszeri do zabrania glosu w dyskusji temat przedstawionego zagadnienia

wiceprzewodn iczqcy Rady Miasta radny Janusz Dqbczyriski poddaf pod gfosowanie przyjqcie

projektu uchwaly zmieniajqcej uchwalq w sprawie zagospodarowa nia energii geotermalnej.
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Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal,
zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu.

Ad. 16

ie uchwafa zostala podjqta przez Radq Miasta w

Projekt uchwaty w sprawie ustalenia cen urzedowych za uslugi przewozowe w publicznym

transporcie zbiorowym w zakresie zadania o charakterze uiytecznoici publicznej w
gminnych przewozach pasaierskich oraz ustalenia wysokoici oplat dodatkowych i oplaty
manipulacyjnej.

Wprowadzenia do zagadnienia dokona] Dyrektor Wydzialu Gospodarki Miejskiej Pan Roman

Stawisifiski informujqc, ie aktualnie w zakresie uregulowaf dotyczEcych oplat za przewozy

autobusami operatora, tj. Miejskiego Przedsiqbiorstwa Komunikacyjnego Sp. z o.o we

Wloclawku obowiqzuje uchwala nr [X/I0S/2OLZ z dnia 26 marca 2012r. w sprawie ustalenia

cen urzqdowych za uslugi przewozowe w publicznym transporcie zbiorowym w zakresie

zadania o charakterze uiytecznoSci publicznej w gminnych przewozach pasaierskich oraz

ustalenia wysoko6ci oplat dodatkowych i optaty manipulacyjnej. Przedfo2ony projekt

uchwafy zaktada podwyikq cen bilet6w jednorazowych z 2,60 do 3,00 zl, przy.lednoczesnym

obni2eniu cen bilet6w miesiqcznych na wszystkie linie miejskie. Kolejnym zaloieniem przy

konstruowaniu nowej taryfy bylo dostosowanie cen do typowej struktury podr6iy os6b

korzystajacych z komunikacji miejskiej. Nowy cennik w praktyce bqdzie oznaczal dla

pasaier6w:
. tansze podr6ie z przesiadka,

. znaczne uproszczenie taryfy biletowej, rezygnacja z niepopularnych bilet6w,

. wprowadzenie tafiszego biletu sieciowego,

. utrzymanie priorytetu dla stalych pasaier6w korzystaiacych z bilet6w jednorazowych

- minimalna zmiana cen sprawi, ie ten rodzaj taryfy nadal bqdzie najtariszym

sposobem codziennego pod16iowania na trasie dom/praca/szkola/uczelnia-dom, jak

i kaide.j dowolnej trasie.
Analizujqc zasadnosi zmiany cen bilet6w na przejazdy 6rodkami komunikac.ii miejskiej nale2y

uwzglqdnid aspekt spoleczny. zmiana cen bilet6w komunikacji miejskiej wedlug propozycji

przedstawione.j w projekcie uchwaty przyniesie skutki finansowe w budietach rodzinnych.

Dla przykladu: rodzina 4 osobowa, w tym: 2 dzieci korzystajqcych z bilet6w 30-dniowych na 1

liniq ulgowych codziennie na dojazdy do szk6l oraz 2 osoby dorosle korzystajqce z bilet6w

3o-dniowych na wszystkie linie, codziennie na dojazdy do zaklad6w pracy, wydaje obecnie

miesiqcznie na bilety 294 zl. Po zmianie cen te same bilety bQdq kosztowad 225 zl, co

spowoduje obniienie wydatk6w na komunikacjq miejsk4 o 69 zl (2,30 zl dziennie)'

opinia Komisii stalei Radv Miasta
Przedloiony projekt uchwaly byt przedmiotem obrad Komisji Gospodarki Miejskiej i ochrony

Srodowiska, kt6ra po jego rozpatrzeniu pozytywnie zaopiniowala ww. uchwate. Opiniq w te.i

sprawie przedstawil Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Dariusz Jaworski.
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Projekt uchwaty rozpatrzyla oraz udzielita pozytywnej opinii Komisja Bud2etu, Rozwoju i

Promocji Miasta. Opiniq w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta Wiceprzewod n iczqcy

Komisji radny Jacek Bulawa.

Wiceprzewod n iczqcy Rady Miasta radny Janusz Dqbczyriski poinformowal, 2e otwlera
dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaly.

W dvskusii udzial wzieli:
Wiceprzewod niczacv Radv Miasta radnv lanusz Debczvtiski w imieniu Klubu radnych PiS

zaproponowal zmianq w zalqczniku nr 1do uchwafy polegajqcq na zmianie w punkcie 1.1

ceny biletu jednorazowego przesiadkowego wa2nego 45 minut do wysokoici 2,60 zi.

natomiast ulgowego do wysokoici 1,30 zl. Ponadto w punkcie 1.3 zmianq ceny biletu
jednorazowego na liniq sezonowq do wysokoSci 2,60 zl. oraz ulgowego do wysoko6ci 1,30 zl.

Zmiany dotyczq r6wnie2 punktu 7.1 w kt6rym proponuje siq dokonai zmiany ceny biletu
jednorazowego przesiadkowego wainego 45 minut do wysoko3ci 2,60 oraz w punkcie 8.1 w

kt6rym proponuje sig bilet jednorazowy przesiadkowy wa2ny 45 minut w kwocie 2,60 zi. Pan

Wiceprzewod niczqcy Rady Miasta wyjainil, 2e drastyczna podwyika ceny biletu
jednorazowego do kwoty 3,00 zl. nie posiada uzasadnienia w sytuacji braku podwy2ek paliwa

oraz inflacji a takie zwyiki zasobnoici finansowej mieszkaric6w miasta. Ponadto pozostale

zmiany w uchwale i proponowanych taryfach zachqcq mieszkaric6w do czqstszego

korzystan ia z komunikacji miejskiej.
Radna Ewa Szczepafska w imieniu Klubu radnVch PO ztoiyta wniosek o zmianq w zapisie ww.

uchwaly, kt6ra dotyczy zalqcznika nr L,2 oraz 3. Pani radna poinformowala, ie w zalqczniku

nr 1 proponuje siq nastepujace zmiany: podpunkt 1.1 bilet jednorazowy przesiadkowy

wa2ny 45 minut z 3,00 zl. na 2,60 zf. natomiast bilet ulgowy 1,30 zl. Podpunkt l 3 bilet

jednorazowy na liniq sezonowq z 3,00 zl. na 2,60 zl. ulgowy 1,30 zt. Punkt 4 podpunkt 4'2

bilet regionalny jednorazowy normalny i ulgowy wystawiony przez Przewozy Regionalne na

trasie Torun-Wtoclawek z dopiskiem wainy w MPK we Wtoclawku, wylqcznie na liniach

miejskich przez 60 min. Liczac od godz. wskazanej na bilecie z 3,00 zl na 2,60 zl. Punkt. T

podpunkt. 7.1 oplata za przew6z baga2u podrqcznego o wymiarach 60x40x20 cm' bilet

jednorazowy przesiadkowy wa2ny 45 min. z 3,00 zl. na 2,6o. W punkcie 8 podpunkcie 8'1

polata za przew6z zwierzqcia, bilet jednorazowy przesiadkowy wainy 45 min. z 3,00 zf. na

2,60 zf. W zalqczniku nr 2 do niniejszej uchwafy proponuje siq nastqpujace zmiany w punkcie

1 podpunkcie 1.1 bilet jednorazowy relacji Wieniec Tdroi z 3,0O zl. na 2,6O zl W podpunkcie

1.2 bilet jednorazowy relacji wieniec zdroi z I,5o zl. na 1,30 zl. w punkcie 2 podpunkcie 2.1

bilet okresowy relacja wieniec Zdr6j z kwoty 90,00 zt. na 80,00 zt. w punkcie 3 bilet szkolny

relacji Wieniec Zdroj z 55,OO zf. na 60, 00 zi. W zalqczniku nr 3 do uchwafy proponu.ie sig

zmianq oplaty w podpunkcie 2.1 ze 150,00 zl. na 130,00 zl' orazze 105,00zt na 91, 00 zl' w

podpunkcie 2.22e 72O,0O zl. na 104,00 zl. i z 84,00 zl. na 72,80 zt., w podpunkcie 3'1 z 60,00

zl. na 52,00 zl. oraz z 42,oo zl. na 36,40 zl., w podpun kcie 3.2 tak ja k w podpunkcie 3.1 oraz w

punkcie 4 z miana z kwoty 315,00 zl. na kwotq 273,OO zt'
Radnv Krzvsztof Kukucki w imieniu radnych Klubu sLD zaproponowal zmiany do zallcznik6w

nr !,2 i 3. bqdqce formq kompromisu pomiqdzy propozycja Prezydenta Miasta a potrzebami

mieszkaric6w. w zwiEzku z tym Pan radny zaproponowaf, aby stawka podstawowa, od kt6rej

liczona jest pozostata czesi sktadnik6w pochodnych wynosita 2,50 zf. czyli w zalqczniku nr 1

bilet jednorazowy przesiadkowy wa2ny 45 minut kosztowatby 2,50 zl, natomiast ulSowy 1,25
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zl. podobna sytuacja bylaby w przypadku biletu jednorazowego na liniQ sezonowa tj. 2,50 zf.

oraz !,25 zl. natomiast koszt karnetu 6 przejazdowego normalnego wyni6slby L2,5O zl. a

ulgowego 6,25 zl. Bilet dobowy na wszystkie miejskie linie autobusowe wainy 24 godziny od

skasowania - normalny 7,50 zl. natomiast ulgowy 3,75 zl. Bilet regionalny, o kt6rym mowa w
podpunkcie 4.2 wyni6slby 2,50 zf. W punkcie 7.1 bilet jednorazowy przesiadkowy wa2ny 45

minut - 2,50 zi. oraz w punkcie 8.1 bilet za przew6z zwierzEt tak2e w cenie 2,50 zt. Pan radny
wyja6nil,2e Padstwo radni otrzymali propozycjq zmian zaproponowanych przez Klub radnych
SLD w zwiqzku z tym nie bqdzie prezentowat pozostalych zalqcznik6w niemniej jednak

zwr6cit uwagq, ie stawki zaproponowane w pozostalych zatqcznikach do uchwaly sq

pochodnq ceny biletu w proponowanej wysoko6ci 2,50 zt. i wynikajE z zastosowania
przelicznik6w zgodnie z ustawQ. Przedstawiona propozycja ma za zadanie nie zwiqkszanie

obciq2erl dla mieszkaric6w miasta przy utrzymaniu proponowanej stawki w wysoko5ci 2,50

zl. zwigkszajqc tym samym dostqpno6i mieszkaric6w do transportu zbiorowego w mieicie.
Radna Ewa Szczepariska stwierdzila, 2e propozycja Klubu radnych SLD obni2yla o 0,10 gr.

cenq biletu, jakq zaproponowala PO, ale w punkcie nr 3, kt6ry dotyczy karnet6w
szefcioprzejazdowych bez mo2liwoici przesiadki bilet powinien kosztowad 15,00 zl.

zakfadaj4c proponowanE przez Pana radnego cenQ biletu jednorazowego w wysokoici 2,50

zl. a nie 72,50 zl. Wyjainienie radnego Kukuckiego odbylo siq poza mikrofonem, ale Pani

radna stwierdzila, ie chodzi o jeden bilet gratis.
Radnv Piotr Czarnecki poprosil radnych o rozwage oraz przemy6lenie skladanych propozycji i

wniosk6w na temat zmiany cen, poniewai MPK jest sp6tkq miejsk4, utrzymuje ponad 200
pracownik6w a przy kalkulacji koszt6w nale2y wziqi pod uwagq ceny paliw oraz duiy wzrost
cen ubezpieczeri OC iNW, sa to istotne elementy majqce wplyw na kondyc.iq finansowq

so6iki.
Radnv Krzvsztof Kukucki odni6sl sig do wniosku ztoionego przez Klub radnych PiS i poprosil o
wyjaSnienie czy sq zmiany w zalqczniku nr 3 do uchwaty, kt6re sq nastQpstwem wysokoSci

stawki podstawowej. Ponadto odni6sl siq r6wniei do wypowiedzi radneSo Piotra

Czarneckiego wyjaSniajqc, ii zmieniala siq ustawa o transporcie zbiorowym, kt6ra

wprowadzita szereg znaczEcych zmian w wyniku, kt6rych dzisiejsza decyzja dotyczaca

wysokoici cen bilet6w nie bqdzie miala 2adnego znaczenia dla MPK. Miasto zamawia usfugi u

operatora, jakim jest MPK tzw. wozokilometry, za kt6re ptaci bez wzglqdu na liczbq

pasaier6w, kt6rych przewiezie to przedsiqbiorstwo. W zwiqzku z tym propozycja SLD ma

wplyw wytqcznie na bud2et miasta, zdaniem Pana radnego takie dzialania wplynql na liczbq

sprzedawanych bilet6w a irodki z ich sprzeda2y zasilq budiet miasta. Dlatego tez Pan radny

nie podziela przedstawionych argument6w. Chodzi o to, aby mieszkafcy czq5ciej korzystali z

transportu zbiorowego, kt6ry bqdzie spefnial ich oczekiwania i potrzeby.

Po zakoriczonej dyskusji Wiceprzewodniczqcy Rady Miasta radny Janusz Dqbczytiski oglosil 5

minutowq przerwQ w obradach.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad po przerwie.
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Po przerwie gfos zabral Pan Marcin Gromadzki z firmv Public Transport Consulting, kt6ry

zapoznal radnych z problematykq funkcjonowania przedsigbiorstwa komunikacyjnego oraz

zaloieniami, kt6re zostaty przyjqte podczas opracowywania propozycji taryf oplat zawartych
przez Prezydenta Miasta w procedowanej uchwale. Pan Marcin Gromadzki wyjasnif m.in., ie
firma PTC realizowaia pro.jekt pn. Badania marketingowe i analiza audyt wloctawskiej

komunikacji miejskiej, kt6ry zwiqzany byl z badaniami prowadzonymi w pojazdach

komunikacji miejskiej. Z przeprowadzonych badad wynika,2e obecnie obowiqzujqca taryfa
oplat jest klopotliwa dla mieszkaric6w. W zwiqzku z tym zostafa zaproponowana zmiana,

kt6ra ma byd obniikq wszystkich opiat opracowana na podstawie danych ze sprzedaiy
Sred niom iesiqczy wskainik odplatnodci wloclawskiej komunikacji miejskiej wyni6sl, 47% czyli
jest to tyle ile pasaierowi pokrywajq przychodami z zakupu bilet6w, wynika to z cen uslug

proponowanych przez operatora oraz nisko przychodowej taryfy oplat, co powoduje odplyw
pasa2er6w od korzystania z komunikacji miejskiej. Tej przyczyny zaproponowano
modyfikacjq neutralnq dla budietu miasta, ujemna, je(li chodzi o przychodowoii z obecnych
pasaier6w, co zostalo poparte analizami ekonomicznymi oraz neutralna do bud2etu z tytulu
zaloionego ok. 10% wzrostu liczby przejazd6w komunikacjq miejska w skutek wprowadzenia
proponowanej taryfy. Obecne propozycje zgfoszone podczas obrad jeszcze ni2szego zeiicia z

cen za bilety jednorazowe mogq cieszyi niemniej jednak naleiy zwr6cid uwagq, ie nie
pozostanie to bez wptywu i konsekwencji dla bud2etu miasta. Pomysl wprowadzenia biletu
jednorazowego, przesiadkowego wa2nego 45 minut w cenie 3,00 zf. jest wynikiem analiz

dlugo5ci czasu przejazdu z przesiadkE i oczekiwania w nowym rozkladzie jazdy na kolejny

docelowy. Dlatego tei zaloiono,2e nale2y przywiqzai pasaiera, jako stafego uZytkownika

niskq cenq biletu sieciowego. Jak wynika z analiz i badari przeprowadzonych w r6inych
miastach funkcjonowanie biletu trasoweSo okresowego powoduje zniechQcenie do

korzystania z transportu publicznego. Dlatego podstawq ztoionej propozycji jest likwidacia

tych bilet6w iwprowadzenie atrakcyjnych cen bilet6w okresowych sieciowych w cenie 75,00

zl. Gdyby bilet jednorazowy mial kosztowa ( 2,5Q zt. wedlug propozycji Klubu radnych SLD to
bilet ulgowy wyniesie w6wczas 1,25 zt. a zatem bqdzie on trudny do sprzedania przez

kierowcq autobusu, a autobus zamieni sig w kiosk, pasaierowie natomiast stracq duzo czasu

podczas takich operacji stqd propozycja okrqgtych cen tj. 3,00 zl i1,50 zt. Pan Marcin

Gromadzki z firmv PTC dokonal r6wnie2 prezentacji multimedialnej opracowanego
programu, analiz i wniosk6w opracowanej propozycji taryf oplat za przejazdy w transporcie
zbiorowym wloclawskiej komunikacji miejskiej. Ponadto przedstawiciel firmy PTC zwr6cil
uwagq, 2e w propozycji SLD karnety sze(cioprzejazdowe nie uprawniajq do przesiadania siq.

Jeieli ideq ma byi uproszczenie ta ryfy io ile zapadnie decyz.ia o wysoko6ci ceny biletu w
kwocie 2,50 zl. choi 3,00 zl. nie byloby podwy2kQ gdy2 spowodowatoby dla wiqkszoSci

mieszkaric6w przej6cie na bilety okresowe to warto jest tq przesiadkowo5i wprowadzid w

karnetach. W przedstawionej propozycji sprzedaZ karnet6w odbywai siq miala u kierowc6w
autobus6w w celu zachqcenia pasaier6w do zakupu karnetu z rabatem, poniewa2 zajmuje to
mniej czasu nii zakup biletu jednorazowego. Ponadto Pan Marcin Gromadzki zaproponowat
r6wnie2 zniesienie opfaty za przew6z bagaiu lub psa gdy2 w wiqkszo6ci miast nie stosuje siq

tego rodzaju oplat inie ma to wplywu na przychody, przew6z zbyt duieSo baga2u regulujq
przepisy porzqdkowe a zatem nie prowadzi to do nadu2yi przez pasa2er6w. Zaproponowana
taryfa oplat miata na celu wygenerowanie Srodk6w poprzez dodatkowy popw, kt6ry pozwoli

na ulo2enie nowego rozkladu jazdy z wiele wyiszq intensywno6ciq obslugi miasta
komunikacjq miejskq. Ka2da propozycja obniienia cen bilet6w spowoduje uszczuplenie
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wplyw6w do budietu miasta, kt6re bqdzie trzeba pokryi zwigkszonymi wydatkami, w
procesie dlugofalowym izwiqkszeniu uigkowania komunikacii miejskiej przez mieszkancow

miasta jest kierunkiem wlaiciwym gdy2 transport publiczny powinien byi wspierany przez

samorzqd bardziej nii komunikacja indywidualna.
Radnv Krzvsztof Kukucki stwierdzil,2e w 6wietle wypowiedzi przedm6wcy chcialby zglosic

autopoprawkQ do zlo2onej przez Klub radnych SLD propozycji zmiany uchwaly poprzez

zmianq w zatqczniku nr 1do projektu uchwaty w punkcie nr 3. Zmiana dotyczy zapisu na

temat karnet6w szeScioprzejazdowych z mo2liwodciq przesiadki, przy czym propozycja ceny

karnetu normalnego i ulgowego pozostaje bez zmian oraz wykreSlenie punktu nr 7 i8. Pan

radny zauwaiyl , ie przy zmianie ta ryfy i biletu w cenie 2,60 zl' - 24o/o mieszka6cow

Wloclawka zaplaci wiqcej. Sq samorzqdy, w kt6rych przejazdy sa bezplatne a zatem nie

powinno byi obaw przy stawce biletu w cenie 2,50 zi. za przejazd wainy 45 minut.

Wiceprzewod niczqcy Rady Miasta radny Janusz Dqbczy6ski zwr6cil siq do wnioskodawcy

radnego Krzysztofa Kukuckiego o przedio2enie wniosk6w do autopoprawki gdy2 wniosek

Klubu radnych SLD, jako najdalej idqcy w propozycji zmian bqdzie, jako pierwszy poddany

procedurze glosowania.

Nastqpnie wiceprzewodniczqcy Rady Miasta poddal pod glosowanie wniosek Klubu radnych

SLD, kt6ry otrzymali Radni Rady Miasta z uwzglqdnieniem autopoprawki do punktu nr 3

dotyczqcego karnet6w szejcioprzejazdowych z moiliwo6ciq przesiadki wraz z wykreileniem
punktu nr 7 i 8 wszystko to dotyczy zlqcznika nr 1do projektu uchwaly.

Ponadto Wiceprzewod n iczEcy Rady Miasta poinformowal,2e w przypadku, Sdy poprawka

nie uzyska akceptacji Rady Miasta poddana zostanie pod glosowanie poprawka zgfoszona

przez Klub radnych PiS oraz Po obydwa wnioski wzajemnie siq konsumuja iw6wczas zostana

poddane pod glosowanie, jako jedna propozycja zmian.

Gtos zabrata
i inwestvcii, kt6ra poprosila o doprecyzowanie zapisu w sprawie karnetu

szeScioprzejazdowego, aby karnet szescioprzejazdowy przesiadkowy byl wainy 45 minut jak

w pozycji 1.1

wiceorzewodn iczacv Radv Miasta radnv Janusz Debczv6ski stwierdzit, 2e punkt nr 3 w
zalqczniku nr l otrzymalby brzmienie: karnety szeicioprze.lazdowe z moiliwolciq przesiadki

waine 45 minut.
Przystqpujqc do procedury gtosowania wiceprzewod niczqcy Rady Miasta radny Janusz

Dqbczyriski poddaf pod glosowanie wniosek najdalej idqcy zgloszony przez Klub radnych sLD.

w rezultacie dokonanego gtosowania poprawka wniesiona przez Klub radnych sLD nie

uzyskala akceptacji Rady Miasta.

KontynuujQc procedowanie wiceprzewod niczqcy Rady Miasta radny Janusz Dqbczytiski

poinformowat, ie poddaje pod glosowanie wnioski zgloszone przez Klub radnych Pis oraz

Klub radnych PO, kt6re dotyczq trzech zalqcznik6w, oznacza to: cenq biletu jednorazowego

przesiadkowego wa2nego 45 minut w wysokosci 2,60 zl. biletu ulgowego w wysokosci 1,30

zl. karnetu szescioprzejazdowego normalnego w cenie 15,00 zl. ulgowego w wysokoSci 7,50

zl. biletu dobowego normalnego w cenie 9,00 zl, ulgowego w wysoko5ci 4,50 zl., biletu

regionalnego w cenie 2,60 zl. ceny bilet6w miesiqcznych pozostaja na poziomie okrejlonym
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w projekcie uchwaly. Zmiany dotyczq r6wniei zalqcznik6w nr 2 inr,3 kt6re znajdujq siq w
posiadaniu radnych.
W wvniku glosowanie. w kt6rvm wzielo udzial 21 radnvch za ww. poprawkami opowiedzialo
sie 14 radnvch przv 7 glosach przeciwnvch oraz braku glos6w wstrzvmuiacvch sie.

W rezultacie dokonanego glosowania poprawki wniesione przez Klub radnych PiS oraz PO

uzyskaly akceptacjq Rady Miasta.

Glos zabral Wiceprzewod niczacv Radv Miasta radnv Rafal Sobolewski, kt6ry zwr6cit uwagq,

ie nie zostala przeglosowana poprawka zgioszona przez SLD dotyczqca punktu nr 7 i8 a

kt6rej nie zwieraly poprawki zgtoszone przez PiS i PO. Zdaniem Pana radnego powinno byi to
przegtosowane.

Wiceprzewodn iczacv Radv Miasta radnv Janusz Debczvriski wyjajnil, ie nie naleiy wracai do

spraw przeglosowanych natomiast podczas obrad kolejnej sesji Rady Miasta Pan radny

Sobolewski moie zglosii poprawki do uchwaly, kt6re zostanQ poddane pod gfosowanie i

bqdzie mo2na nad nimi procedowad.

W nastepnej kolejno5ci Wiceprzewodn iczqcy Rady Miasta radny Janusz Dqbczyriski poddat

procedurze glosowania projekt uchwaly w sprawie ustalenia cen urzqdowych za usfugi

przewozowe w publicznym transporcie zbiorowym w zakresie zadania o charakterze

uiyteczno6ci publicznej w gminnych przewozach pasa2erskich oraz ustalenia wysoko5ci oplat
dodatkowych ioplaty manipulacyjnej wraz z przyjqtymi poprawkami.

uchwalv wraz z wprowadzonvmi autopoprawkami opowiedzialo sie 13 radnvch przv 7

gfosach orzeciwnvch oraz l glosie wstrzvmuiacvm sie.

Wiceprzewod n iczqcy Rady Miasta poinformowal, ie w rezultacie dokonanego glosowania

procedowana uchwala wraz z poprawkami zostala podjQta przez Rade Miasta.

Uchwala stanowi zalacznik do protokotu.

Ad. 17
Projekt uchwaly w sprawie ustalenia wysokogci obowiqzuiqcych w 2Ol7 roku opfat za

usuwanie i przechowywanie pojazd6w usuniQtych z dr6g Miasta Wloclawek na parkingach

strzeionych oraz wysokosci koszt6w powstatych w wyniku odstepienia od wykonania

dyspozycji usuniqcia pojazd6w.

Wprowadzenia do zagadnienia dokonal Kierownik Referatu Lokalowego Wydzialu

Gospodarki Miejskiej Pan Jaroslaw Biegala informujqc,2e przepis art. 130a ust.6 ustawy z

dnia 20 czerwca 1997 r. - Prawo o ruchu drogowym zawiera delegacjq dla rady powiatu do

okreilania corocznie wysokoici oplat za usuwanie pojazd6w z drog, przechowywanie ich na

parkingu strze2onym oraz okreilania wysokojci koszt6w powstalych w wyniku wydania

dyspozycji usuniQcia a nastQpnie odstqpienia od usuniqcia pojazdu. Zgodnie z art. 130a

Minister Finans6w ogtosii w drodze obwieszczenia maksymalne stawki oplat na 2017 rok. W

zwiqzku z tym nastqpita koniecznoii okre6lenia wysoko(ci optat obowiqzujAcych w 2017 r.

Ustawodawca corocznie okre6la maksymalnq wysokoii stawek kwotowych opfat za

usuwanie i przechowywanie pojazd6w w celu zapewnienia sprawnej realizacji zadai
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wynikajEcych z art. 1.30a wymienionej ustawy. Stad tez, majqc na wzSlqdzie prawidlowa

realizacjq tych zada6, naleZy przyjEi stawki okreslone w obwieszczeniu. Opfaty te bqdE

dotyczyt os6b, kt6re naruszaja przepisy i swoim postQpowaniem utrudniajq ruch lub

stwarzajE zagroienie bezpieczefistwa dla innych uczestnik6w ruchu. Zgodnie z ustawa oplaty
te stanowia doch6d wlasny powiatu. Uchwalone stawki bqdq obowiqzywai do 31 grudnia

2017 r., poniewa2 zgodnie z art. 130a ust.6b wymienionej ustawy maksymalne stawki optat
ulegajq corocznie zmianie na nastqpny rok kalendarzowy isq oglaszane przez ministra
wlaSciwego do spraw finans6w publicznych w drodze obwieszczenia w Dzienniku
Urzqdowym Rzeczypospolitej Polskiej,,Monitor Polski".

Opinia Komisii stalei Radv Miasta
Projekt uchwaly byl przedmiotem obrad Komisji Gospodarki Mie.iskiej i Ochrony Srodowiska,
kt6ra pozytywnie zaopiniowala przedlo2ona uchwafq. W imieniu Komisji opiniq w powyiszej

sprawie przedstawil Radzie Miasta radny Krzysztof Kukucki.

Wiceprzewod niczqcy Rady Miasta radny Janusz Dgbczyriski poinformowai, ie otwiera
dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaty.

Wobec braku zgloszeri do zabrania glosu w dyskusji na temat przedstawionego zagadnienia

Wiceprzewod niczqcy Rady Miasta radny Janusz Dqbczyriski poddai pod glosowanie przyjqcie

projektu uchwaty w sprawie ustalenia wysoko(ci obowiazujacych w 2017 roku oplat za

usuwanie iprzechowywanie pojazd6w usuniqtych z dr6g Miasta Wloclawek na parkingach

strze2onych oraz wysoko(ci koszt6w powstalych w wyniku odstqpienia od wykonania

dyspozycji usun iqcia pojazd6w.

nie stwierdzono.

Wiceprzewodn iczqcy Rady Miasta poinformowal, ie uchwafa zostala podjQta przez Radq

Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala stanowi zalacznik do protokolu.

Ad. 18

Projekt uchwaty w sprawie zasad gospodarowania lokalami uiytkowymi' stanowiqcymi

wlasnoSd Gminy Miasto Wfoclawek, na okres dluiszy nii 3lata oraz wyraienia zSody na

zawarcie kolejnej umowy najmu z tym samym najemcQ, po umowie zawartej na czas

oznaczonv.

Jak wyjadnil Kierownik Referatu Lokalowego Wydzialu Gospodarki Miejskiej Pan Jaroslaw

Biegala podjqcie nowej uchwaly w sprawie zasad gospodarowania lokalami u2ytkowymi,

stanowiacymi wlasno(i Gminy Miasto Wloclawek na okres dluiszy ni2 3 lata oraz wyrazenie

zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu z tym samym najemcE, po umowie zawartej na

czas oznaczony, wynika z potrzeby doprecyzowania i uaktualnienia istniejEcych zapisow

Uchwala znosi dotvchczasowe strefv stawek oplat czynszowych z tytulu najmu lokali
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urytkowych. Podyktowane to zostato zamiarem dostosowania wysoko5ci stawek czynszu do

realnych potrzeb w zakresie najmu lokali u2ytkowych. Wej6cie w 2ycie uchwafy zapewni

sprawniejszy przebieg procesu najmu lokali uiytkowych stanowiqcych wlasnosi Gminy

Miasto Wtoctawek.

Opinia Komisii statei Radv Miasta
Przedmiotowy projekt uchwaty pozytywnie zaopiniowala Komisja Gospodarki Miejskiej i

Ochrony Srodowiska. W imieniu Komisji opiniq w tej sprawie przedstawit radny Krzysztof

Ku kucki.

Wiceprzewod niczEcy Rady Miasta radny Janusz Dqbczyriski poinformowat, 2e otwiera

dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaly.

Wobec braku zgloszeri do zabrania glosu w dyskusji na temat przedstawionego zagadnienia

Wiceprzewod niczqcy Rady Miasta radny Janusz Dqbczyriski poddat pod glosowanie przyjqcie

projektu uchwaty w sprawie zasad gospodarowania lokalami u2ytkowymi, stanowiacymi

wtasnoii Gminv Miasto Wloctawek, na okres dfu2szy nii 3lata oraz wyra2enia zgody na

zawarcie kolejnej umowy najmu z tym samym najemcq, po umowie zawartej na czas

oznaczonv.

wobec powyiszego wiceprzewod niczqcy Rady Miasta poinformowal, ie uchwala zostafa

podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala stanowi zalAcznik do protokolu.

Ad. 19

Projekt uchwafy w sprawie zasad wynaimowania lokali wchodzEcych w sklad

mieszkaniowego zasobu Gminy Miasto Wloclawek oraz pomieszczefi tymczasowych'

Przedmiotowq uchwatq przedstawil Kierownik Referatu Lokalowego wydziatu Gospodarki

Miejskiej Pan Jaroslaw Biegala informujqc, 2e w zwiqzku z art 21 ust. l pkt 2 ustawy o

ochronie praw lokator6w, mieszkaniowym zasobie gminy io zmianie kodeksu cywilnego z

dnia 21 czerwca 2001 r. Prezydent Miasta Wloclawek, przedklada uchwalq w sprawie zasad

wynajmowania lokali wchodzqcych w sklad mieszkaniowego zasobu Gminy Miasto

wloclawek, uwzglqdniajqc zmiany w ww. ustawie. Uchwala okrejla wszystkie kryteria

wynikajqce z aft. 2! ust. 3 cytowanej wyiej ustawy, a w szczeg6lnoSci: wysoko6i dochodu

gospodarstwa domowego uzasadniajqcq oddanie w najem lub w podnaiem lokalu na czas

nieoznaczony ilokalu socjalnego, warunki zamieszkiwania kwalifikujqce wnioskodawcq do

ich poprawy, kryteria wyboru os6b, kt6rym przyslugu.ie pierwszenstwo zawarcia umowy

najmu lokalu na czas nieoznaczony i lokalu socjalnego, warunki dokonywania zamiany lokali

wchodzqcych w sktad mieszkanioweSo zasobu gminy oraz zamiany pomiqdzy najemcami

lokali naleiqcych do mieszkaniowego zasobu gminy inajemcami zajmujqcymi lokale w innych

zasobach, tryb rozpatrywania i zalatwiania wniosk6w o najem lokali z umowq na czas

nieoznaczony i o najem lokali socjalnych 
-oraz 

spos6b poddania tych spraw kontroli

nie stwierdzono.



spolecznej, zasady postqpowania w stosunku do os6b, kt6re pozostaly w lokalu

opuszczonym przez najemcq lub w lokalu, w kt6rego najem nie wstqpity po Smierci najemcy

oraz kryteria oddawania w najem lokali o powierzchni ui$kowej przekraczajqcej 80 m2.

Ponadto art. 25a ww. ustawy, naklada na gminy obowiqzek tworzenia zasobu tymczasowych
pomieszczeri, kt6re przeznacza siq na wynajem. Tym samym konieczne iest wprowadzenie w

zasadach wynajmowania lokali wchodzqcych w sklad mieszkaniowego zasobu Gminy Miasto
Wloctawek zapis6w regulujqcych tryb i zasady oddawania w najem tymczasowych

oomieszczen.

Opinia komisii stalei Radv Miasta
Projekt uchwaly rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowata Komisja Gospodarki Miejskiej i

Ochrony Srodowiska. W imieniu Przewod nicz4cego Komisii opiniq przedstawil Radzie Miasta

radny Krzysztof Ku kucki.

Przewodniczqcy Rady Miasta radny Jaroslaw Chmielewski poinformowal, ie otwiera dyskusjq

nad projektem procedowanej uchwafy.

W dvskusii udzial wzieli:
Radnv J6zef Mazierski zwr6cil uwagq,2e o najem lokalu komunalnego ubiegai siq mogq

wylqcznie osoby o bardzo niskich dochodach. W chwili obecnej najniisza emerytura wynosi

883 zl. czyli wedlug zasad zawartych w rozdziale 2 uchwaly tj. doch6d nie moie przekroczyd

150% najnizszej emerytury i wynosi !332,O0 zl. w gospodarstwie jednoosobowym W
przypadku przekroczenia wskazanego dochodu brak jest moiliwoSci ubiegania siq o przydzial

takiego lokalu mieszkalnego. Zasadnym, wiqc jest, aby gmina budowala mieszkania na

wynajem dla os6b wy2ej uposaionych natomiast pozyskiwane w ten spos6b lokale

przekazane zostanq rodzinom o niiszych dochodach. Taka rotacja jest jak najbardziej

wlaiciwa i prowadzi do odzyskiwania lokali komunalnych pod wynajem dla rodzin w gorszej

sytuacji materialnej. W chwili obecnej nie stworzono takich ulatwieri, a na mieszkanie

socjalne oczekuje 1300 os6b. Pan radny zwr6cil uwagq na zapis $ 20 pkt. 5 w rozdziale, 10 z

kt6rego wynika,2e nie bqdzie obowiqzywala lista przydziaiu mieszkari wedlug kolejno6ci, lecz

moie zaistniei dowolnoii przydziatu lokalu, poprzednia uchwala zawierafa zapis dotyczqcy

kolejnoici przydzialu.
Radnv Krzvsztof Kukucki stwierdzil, 2e zgadza siq z uwagami zgtoszonymi do uchwafy przez

przedm6wcq. Pan radny zwr6cil uwagq na brak moiliwoici wymuszania pewnej cyrkulacji i

rotacji w zasobach lokalowych miasta. Pan radny zwr6cil uwagq na brak mo2liwoici
dochodzenia do wlasno6ci osobom korzystajEcym z gminnego zasobu mieszkaniowego i

wprowadzania w ich miejsce os6b z listy oczekujqcych na mieszkania socjalne. Dlatego
powinny zostad podjQta dziafania umo2liwiajqce rotacjq, gdyi os6b, kt6re nie maja zdolnoici
kredytowej jest w mieicie du2o, a propozycji ze strony samorzqdu miasta nie ma iadnych.

wyjajnit,2e wnioskodawcy uchwaiy mieli na wzglQdzie przede wszystkim zapisy Ustawy o
ochronie praw lokatorskich, kt6re m6wiq, 2e adresatem lokali komunalnych na terenie
miasta sa osoby o n iezaspokojonych potrzebach mieszkaniowych oraz o takich warunkach
finansowych i rodzinnych, kt6re graniczq z biedq. W perspektywie przyszlego roku kwota
dochodu w wysoko5ci 1332 zl. na osobe w danej rodzinie stanowi g6rnE granicq ubiegania
siq o lokal z zasob6w mieszkaniowych gminy. Zas6b mieszkaniowy na terenie miasta
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Wtoctawek jest bardzo skromny, w niskim standardzie komunalnym o zfym stanie

technicznym. Prognozowany okres 5 lat niezbqdny jest do podniesienia stanu zasobu

mieszkaniowego. Oficjalnie na lokale socjalne oczekuje 1800 os6b, natomiast na lokale

komunalne 400 os6b. Aby wybudowai lokale socjalne naleiy pozyskai zgodq okolicznych

mieszka6c6w na takq lokalizacjq. Przy projekcie lokali komunalnych przy ul. Celulozowej
lokatorzy okolicznych blok6w wnoszq protesty i sprzeciw wobec tej lokalizacji. Problemem w
chwili obecnej jest zapewnienie lokali socjalnych a nie komunalnych. Dlatego priorfietem
jest kontynuacja programu z roku 20L2-2OI6 w zakresie budowy lokali socjalnych.

Radnv Andrzei Palucki stwierdzil, ie zgadza siq z wypowiedziq Pan Kierownika Biegaly, ie sE

klopoty z lokalizacjq budynk6w socjalnych. Niemniej jednak Pan radny zwr6cil uwagq, ie jest

przygotowany teren pod tego typu budownictwo z pelna infrastruktur4 na ul. Torunskiej.

Koncepcja tego terenu opiewafa na 5 budynk6w, zostaly wybudowane 2 budynki a zatem

moina tam zlokalizowai jeszcze 3 pozostale. A zatem sq moiliwo6ci rozbudowy tego osiedla
gdyby byta do tego wola Prezydenta Miasta.
Kierownik Referatu Lokaloweso Wvdzialu Gospodarki Mieiskiei Pan Jaroslaw Bieeala

wyja6nil, i2 przy nastepnej uchwale omawiane bqdq projekty budownictwa i lokalizacji

zar6wno budownictwa socjalnego i komunalnego i wla(nie w ramach Wieloletniego
Programu jest propozycja, aby kontynuowad budowg na ul. Toru6skiej iewentualnie na ul.

Zakrqt 8.

Po zakoriczeniu dyskusji Wiceprzewod niczacy Rady Miasta radny Janusz Dqbczyriski poddaf

pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie zasad wynajmowania lokali

wchodzqcych w skiad mieszkaniowego zasobu Gminy Miasto Wloclawek oraz pomieszczef

tymczasowych.
W wvniku glosowania przeprowadzonego z udzialem 21 radnvch za przvieciem uchwalv

ooowiedzialo sie 15 radnvch przv braku etos6w przeciwnvch oraz 5 glosach wstrzvmuiacvch

s!-s

Wiceprzewod niczqcy Rady Miasta poinformowal, ie uchwala zostala podjqta przez Radq

Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwafa stanowi zalqcznik do protokolu.

Ad.20
Projekt uchwaly w sprawie Wieloletniego protramu gospodarowania mieszkaniowym
zasobem Gminy Miasto Wloclawek na lata 2OL7-2O2L

Wprowadzenia do zagadnienia dokonal Kierownik Referatu Lokalowego Wydziafu

Gospodarki Miejskiej Pan Jaroslaw Biegaia, kt6ry wyja6nil, 2e obowiqzek uchwalenia
wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy, wynika z

przepis6w ustawy z dnia 21 czerwca 2001 r. o ochronie praw lokator6w, mieszkaniowym

zasobie gminy i zmianie Kodeksu cywilnego. Aktualnie obowiEzujqcy program zostal przyjqty

uchwalE nr XVI|/24I/LL Rady Miasta Wlociawek z dnia 27 grudnia 2011 r. i obowiqzuje
do korica 2016 roku. Proponowany w projekcie uchwafy program, zawiera wszystkie
wymagane prawem elementy okre3lone w 0 21 cWowanej wy2ej ustawy. Stanowi takie
kontynuacjq dzialaf poprzedniego Programu, zwiqzanych miqdzy innymi:



- ze zwiqkszaniem naklad6w finansowych na remonty istniejqcego Zasobu, kt6re pozwolily
na powstrzymanie procesu degradacji budynk6w w latach 2012-2016
- z powiqkszaniem Zasobu o lokale socjalne, na kt6re istnieje najwiqksze zapotrzebowanie
sooleczne.
Przy opracowywaniu programu objqtego niniejszym projektem, uwzglqdnione zostaly
materialy zawarte w dokumentacji:
- Pf an restru ktu ryzaili zarzqdzania zasobem lokalowym Gminy Miasto Wtoclawek,
- lill wariant projektu wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem

Gminy Miasto Wloclawek na lata 2OI7 -2OZL,

opracowanej przez Przedsiqbiorstwo Remarket Consulting z siedzibq w Warszawie na

zlecen ie Gminy Miasto Wtoclawek.
Program wskazuje gl6wne kierunki dzialania w zakresie gospodarowania mieszkaniowym
zasobem Gminy na lata 2OU-2O2!, jakie powinno siq realizowai w celu zapewnienia jego

racjonalnego wykorzystania oraz zwiqkszenia mo2liwoici zaspakajania potrzeb

mieszkaniowych mieszkaric6w miasta. Zaklada sie,2e w latach obowiqzywania programu,
zostanq zintensyfikowane procedury zamiany mieszkaf oraz powstanE nowe lokale
mieszkalne, w tym takie lokale socjalne. Planuje siq r6wniei zmniejszenie zadtu2enia
lokator6w zasobu, poprzez szeroki wachlarz propozycji zwiqzanych z mo2liwoiciami
odpracowania zalegto6ci, zawierania ug6d w sprawach rozfo2enia na raty splat zaleglo6ci

oraz umorzei tych zobowiqzai w oparciu o nowe akty prawa miejscowego. Wielkoici
naktad6w finansowych w poszczeg6lnych latach obowiqzywania programu, bqdq okre5lane
corocznymi uchwalami Rady Miasta w zakresie rocznych uchwat budietowych, zaleinych od

aktualnych moiliwoici finansowych Gminy Miasto Wloclawek.

Opinia Komisii stafei Radv Miasta
Projekt uchwaty rozpatrzyla oraz udzielila pozytywnej opinii Komisja Gospodarki Miejskiej i

Ochrony Srodowiska. W imieniu Komisji opiniq w tej sprawie przedstawif Radzie Miasta
radny Krzysztof Kukucki.

Wiceprzewod niczqcy Rady Miasta radny Janusz Dqbczyriski poinformowal, ii otwiera
dyskusjq na temat procedowanego zagadnienia.

W dvskusii udziat wzieli:
Radnv J6zef Mazierski poinformowat, 2e wieloletni program gospodarowania

mieszkaniowym zasobem gminy, o kt6ry Pan radny zabiegal jest jednym z warnieiszych
dokument6w w zakresie polityki mieszkaniowej miasta na okres 5 lat. Pan radny zwr6cit siq o

sprawozdanie z realizacji dotychczas obowiazujacego wieloletniego programu, kt6re
otrzymal i zachqca radnych do zapoznania sie z tym materialem szczeg6lnie radnych z

Komisji Gospodarki Miejskiej. Pan radny podziqkowal ZastQpcy Prezydenta Miasta Pani

Barbarze Moraczewskiej za nadz6r nad realizacja programu oraz Dyrektorowi Wydzialu
Gospodarki Miejskiej Panu Romanowi Stawisiiskiemu za uwzglqdnienie uwag isugestii Pana

radnego przy opracowywaniu planu. Pan radny wnosil, aby powiazanie czynszu fqczylo siq z

wartoSciq uZytkowA mieszkania i stanem technicznym budynku a nie wylacznie wiekiem
budynku i byto ustalane zarzqdzeniem Prezydenta Miasta. Pan radny postulowal r6wnie2 o
utworzenie biura zamian oraz regulacje stan6w prawnych grunt6w pod budownictwo
mieszkaniowe. Wnioski te zostaly ujqte, za co Pan radny podziqkowal wnioskodawcy
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uchwaly. Nie uwzglqdniono jednak wa2nego czynnika w rozdziale 6 zwiqzanego z politykE

czynszowE, a mianowicie obni2enie czynsz6w w zaleinoici od dochod6w w gospodarstwie
jednoosobowym. Zdaniem Pana radnego reforma czynszowa jest konieczna i naleiy siq nad

tym zastanowii. Najwiqcej wqtpliwosci budzi realizacja planu zawarta w rozdziale 3

dotyczaca analizy potrzeb oraz plan remont6w i modernizacji wynikaiqcych ze stanu

technicznego budynk6w ilokali w kolejnych latach a2 do roku 2021. Bez radykalnych krok6w
nie nastEpi 2adna w zaspakajaniu potrzeb mieszkaniowych mieszkaric6w, nie zmniejszy sie

kole.ika oczekujqcych na mieszkania socjalne. Pan radny poprosit, aby w najbliiszym czasie

Prezydent Miasta przedto2yl radnym program budownictwa komunalnego, poniewa2

warunkowal jego przygotowanie przyjqciem przez Radq Miasta uchwafy, nad kt6rq obecnie
proceduje Rada Miasta w sprawie Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym

zasobem gminy. Na zakodczenie wypowiedzi Pan radny zloiyl wnioski o wprowadzenie
zmian w uchwale, kt6re przedstawiaja siq nastepujqco:
W rozdziale 2 w S 5. l dopisai podpunkt d) o nastqpujacej tre6ci:
d) wsp6lne budownictwo Gminy Miasto Wloclawek i Miejskiego Towarzystwa Budownictwa

Spofecznego przy udziale 6rodk6w zewngtrznych, Funduszy doplat rzqdowego programu

wsparcia budownictwa komunalnego obslugiwanego przez Bank Gospodarstwa Krajowego,

funduszy Narodowego Programu Mieszkaniowego itp.

W rozdziale 7 w 5 36 punkt 3 dopisai po wyrazie regularnych wqaz ,, i terminowych"
W 5 36 punkt 3 wprowadzii podpunkt,,a" o nastqpuiacej tresci:

a) Natychmiastowe reagowanie w przypadku pojawienia siq zalegfoici czynszowych

obejmujqcych trzy kolejne okresy platnosci, przeprowadzanie rozm6w z najemcami

majacych na celu ustalenie swuacji materialnej i iyciowej rodziny oraz okreilenie
sposob6w udzielan ia pomocy.

Zdaniem Pana radnego wsp6lpraca z MTBS w zakresie budownictwa komunalnego jest

moiliwa, co widai na przyktadzie miasta Torunia nale2y wykorzystai takie rozwiEzanie

r6wnie2 w naszvm mieicie.
Radnv Krzvsztof Kukucki zapytat, co stafo siq z pracami zespolu powofaneSo przez

Prezydenta w sklad, kt6rego weszli r6wniei radni. Zesp6t ten mial wypracowai dokument
bqdqcy wieloletnim programem gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy natomiast
w projekcie przedloionej uchwaty brak jest wniosk6w czy tei kierunk6w prezentowanych

przez zesp6f. Klub radnych SLD zwracal siq do Prezydenta Miasta przekazujqc w formie
pisemnej konkretne rozwiqzania problemu mieszkaniowego. Zaprezentowane rozwiqzania

nie sa rewolucyjne. Pan radny zauwaiyl, ie niezbqdna jest wielorako(i rozwiqzari, choi sam

Pan radny jest przeciwnikiem budowania mieszkari socjalnych na rzecz budynk6w
komunalnych, do kt6rych bqdq mogli siq przeprowadzii lokatorzy zamieszkujacy w

mieszkaniach niespelniaj4cych standard6w, kt6rzy regularnie placq czynsz iwywi4zujq siq ze

swoich obowiqzk6w, poniewai otrzymujac nowe mieszkania nie bQdq go zadlu2ai. Natomiast
do tych opuszczonych mieszkaf po remoncie powinny byi wprowadzane osoby z listy

socjalnej, kt6rzy oplacajqc regularnie czynsz majq szansq na otrzymanie nowego mieszkania

komunalnego. Ponadto powinny byd r6wniei mieszkania czynszowe z dojSciem do wtasno6ci,

takie rozwiqzania sprawdzity siq w innych miastach np. w Ostrowie Wielkopolskim.. Zdaniem

Pana radnego przyjqcie przez Radq Miasta uchwaly w zaprezentowanej wersji z pominiqciem

wniosk6w zespolu jest jedynie markowaniem dziafari w zwiqzku z tym Pan radny

zaproponowal odloienie procedowania nad uchwalq do kolejnej sesji, aby stu2by Prezydenta
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Miasta przedstawity bardziej wiaryBodny projekt uchwaty, kt6ry w spos6b wyczerpujqcy
bqdzie rozwiqzywat problemy mieszkaniowe mieszkaric6w miasta.
Wiceprzewod niczacv Radv Miasta radnv Janusz Debczvtiski zapytal czy jest to wniosek
formalny, poniewai do przeglosowania jest obecnie wyt4cznie wniosek radnego J6zefa

Mazierskiego. W zwiqzku z tym WiceprzewodniczEcy Rady Miasta poprosil Pana radnego o
zloienie wniosku w formie pisemnej. Ponadto odnoszqc siq do wcze6niejszych wypowiedzi
na temat lokalizacji budynk6w socjalnych, kt6re zostaly ju2 wybudowane
Wiceprzewodn iczqcy Rady Miasta stwierdzil,2e budowanie osiedli socjalnych mo2e rodzii
pewne dysfunkcje spoteczne a nowoczesne miasta odchodzq od tego typu dziala6.

Kierownik Referatu Lokaloweeo Wvdzialu Gospodarki Mieiskiei Pan Jaroslaw Biegafa

wyja6nit, 2e nie zgadza siq ze stwierdzeniem, 2e nie wysfuchano zespolu doradczego ds.

budownictwa komunalnego, wtaSnie uwagi tego zespolu legly u podstaw przedloionego
dokumentu. Natomiast odnosz4c siq do wypowiedzi radnych Pan Kierownik wyjainil, 2e

mieszkania i lokale, kt6re stanowiq zas6b MTBS nie wchodzq w skfad mieszkaniowego
zasobu gminy, a zatem nie mogq zostai ujete w tej uchwale. Zapisy byly konsultowane pod

wzglqdem prawnym i brak jest moiliwo(ci takiego potqczenia. A zatem projekt zapisania

takiego rozwiazania w procedowanej uchwale jest zbyt daleko idqcy. Odnoszqc siq do

sugestii, aby w uchwale znalazty siq konkretne zapisy dotyczace budownictwa komunalnego
Pan Kierownik wskazat $ 19 i20 uchwafy, w kt6rych w spos6b ewidentny podane s4 3rodki
na poszczeg6lne lata jak i miejsca lokalizacji oraz liczba lokali, jakie bqdq wybudowane w
poszczeg6lnych latach. Jest to, zatem konkretna propozycja, niemniej naleiy podkre6lii,2e
jest to program og6lny na podstawie, kt6rego powstawad bqdq dokumenty szczeg6towe.

Odnoszqc siq do sugestii zwiqzanych z budownictwem komunalnym Pan kierownik wyjalnil,
ie bywa to r6inie rozwiqzywane w r6inych miastach. Budownictwo komunalne nie zostaio
uwzglqdnione np. w Krakowie, poniewai stosujac sie Iiteralnie do orzecznictwa NSA

stwierdzono, ie gmina buduje lokale socjalne po to, aby pom6c osobom bqdqcym w trudnej
sytuacji materialnej, jak przewiduje ustawa. Natomiast budowanie mieszkari na wlasno6d jest
pomoca daleko idqcq, kt6rej ustawa nie wyklucza, lecz podstawowym obowiqzkiem i

zadaniem gminy jest budownictwo socjalne. W przedstawionym programie nie ma nowego
o6rodka pod budownictwo socjalne propozycja jest skierowana pod ju2 istniejace o6rodki
gdzie sq skumulowane mieszkania socjalne i proponuje siq rozbudowq tak jak wcze6niej
wspomniano przy ul. Toruriskiej o budowq kolejnych 3 budynk6w, dla kt6rych jest gotowa
dokumentacja projektowa, stanowii to bqdzie kontynuacjq zadania. Propozycja

dobudowywania lokali socjalnych dotyczy takie ul. Zakrqt nie tworzQc przy tym nowych
o6rodk6w socja Inych.
Wiceprzewodn iczacv Radv Miasta radnv Janusz Debczvriski zauwa2yl, ie wypowiedi Pana

Kierownika kwestionuje poprawkq zgloszonQ przez radnego J6zefa Mazierskiego w zwiqzku z

tym skierowal zapytanie do Sekretarza Miasta radcy prawnego Pani Wieslawy
Konopczyriskiej czy wniosek dotyczqcy wsp6lnego budownictwa gminy miasto Wlocfawek z

MTBS przy udziale 6rodk6w zewnqtrznych, Funduszy doplat rz4dowego programu wsparcia
budownictwa komunalnego obsiugiwanego przez Bank Gospodarstwa Krajowego, funduszy
Narodowego Programu Mieszkaniowego itp. jest niezgodny iw spos6b raiecy narusza
prawo.
Sekretarz Miasta Pani Wieslawa Konopczv6ska wyjainila, ie Pan Kierownik Biegala
wypowiedzial siq w spos6b kompetentny na ten temat.
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Kierownik Referatu Lokaloweqo Wvdziatu Gospodarki Mieiskiei Pan Jarosfaw Bieaala

wy.ia(nil, ie budownictwo w oparciu o MTBS jest budownictwem drogim inie jest

budownictwem dla beneficjent6w ww. ustawy, sa to nowe lokale w nowych budynkach, w

kt6rych najemca placi czynsz w znacznej wysokoici, kt6ry wynosi ok. 10,112f. natomiast w
lokalach gminnych jest to kwota 2,19 zt. jest to du2a 162nica w opfatach. Poza tym w MTBS

najemca uiszcza r6wniei w oplacie miesiqcznej kwote spfaconego kredytu za wybudowanie
lokalu oraz aby byi najemce musi wnieii kaucjq, kt6ra jest najczqSciei w wysokodci od 5 do

10 miesiqcznych kwot czynszu. Jest to bariera, kt6rej Wydziat Gospodarki Miejskiej nie moie
pokonai. W zasobach MTBS gmina posiada udzial i mieszkania, kt6re sq proponowane
gminie przez MTBS.iest bardzo ciqiko zasiedlii. Jedynq podstawq do odrzucenia lokalu w

MTBS jest moiliwoii finansowa lokatora, kt6ry nie posiada Srodk6w na 10- krotnq kaucjq i

nie jest w stanie utrzymai siq w ramach posiadanych drodk6w przy tak wysokim czynszu.

Natomiast program 500+ jest propozycjq, kt6ra dopiero siq ksztattuje, zapisano w nim, ie
czynsz bqdzie wynosil ok. 10 - 20 zl. za m2'dla por6wnania czynsz na terenie naszego miasta

wynosi 2,19 zl. - 2,20 zl. za m2

Radnv l6zef Mazierski odnoszqc sig do wypowiedzi przedm6wcy stwierdzil, 2e w projekcie

uchwaty dzialania prognozowane na lata 2oI7 -2021 majq doprowadzii do zwiqkszenia lokali

mieszkalnych w mie6cie poprzez zakup lokali na rynku pierwotnym, w takiej sytuacji brak jest

danych o wysoko5ci czynszu za taki lokal byd mo2e.iest to rozwiezanie, kt6re znajdzie

chqtnych, najem lokali na rynku pierwotnym, kt6ry jest proponowanY r6wniei nie sa znane

koszty, wystqpuje r6wnie2 propozycja budowy mieszkari finansowanych z budietu lub z

kredytu, zachodzi pytanie czy nie byloby taniej gdyby lokale budowane byly w porozumieniu

z MTBS. Dlatego Pan radny wskazuje kolejne rozwiqzanie poddajqc pod rozwagq realizacjq

budownictwo mieszkaniowego wsp6lnie z MTBS. Pan radny zgadza siq z radnym Kukuckim,

aby Pan Prezydent przedstawit program budownictwa komunalnego na lata 2017-2021 w

kt6rym ujmie informacje dotyczqce lokalizacji budynk6w mieszkalnych, wysokoici czynszow,

w jaki spos6b przebiegai bqdzie dochodzenie do wlasnodci, czy zaktada siq budownictwo
przy udziela partnerstwa publiczno-prywatnym itp. W chwili obecnej propozycja Pana

radnego wskazuje moiliwodci rozwiqzania problemu poprzez zastosowanie r6inych metod.

Miasto Toruri buduje lokale mieszkalne wsp6lnie z MTBS bez przeszk6d a miasto Wloctawek

nie widzi takich mo2liwoici w zwiazku z powyiszym Pan radny nie wycofuje zgloszonego

wniosku i poprosil o poddanie go pod glosowanie przez Radq Miasta.

Radnv Krzvsztof Kukucki odnoszEc siq do zagadnienia zwiqzanego z budownictwem

mieszkaniowym w partnerstwie z MTBS zauwa2yl, ie nie jest to najlepsze rozwiAzanie i Pan

radny zgadza siq z wyja3nieniami zto2onymi przez Pana Kierownika Jaroslawa Biegale, jest

takie zdania, i2 nie jest to atrakcyjna oferta, byd moie gdyby zostat wdroiony postulat

budownictwa mieszkai czynszowych z dochodzeniem do wtasno6ci, gdzie lokator spfaca w

czynszu koszty kredytu z perspektywq, ie bqdzie wlaicicielem lokalu to zainteresowanie tego

rodzaju mieszkaniami byfoby znacznie wiqksze. Pan radny nie zgadza siq z koncepcjq, aby

tego typu budownictwo odktadai w czasie a przeznaczone kwoty na budownictwo w
granicach 10 mln. zf. sq minimalne, jakie powinno siq corocznie Wzeznaczai na budownictwo
mieszkaniowe. Przy zaanga2owaniu r62nych rozwiqzad miasto jest w stanie wybudowai ok.

200 mieszkai rocznie. W przedstawionej perspektywie do 202L proponuje siQ wybudowanie
400 mieszkari. Zdaniem Pana radnego brak jest wniosk6w wypracowanych przez zesp6l a

niekt6re potraktowane zostaly wybi6rczo. Dlatego propozycja budowy blok6w wylqcznie z
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mieszkaniami socjalnymi nie jest dobrym rozwiqzaniem, dlatego propozycja skfadana przez

Klub radnych SLD moglaby ten problem rozwiEzai.
Radnv Stanislaw Krzemieniewski stwierdzil, ie nie zgadza siq z przedm6wcE, poniewai SLD

sprawowalo wtadzq przez 8lat i niewiele mieszkari w tym czasie wybudowano, dlatego

iqdanie wybudowania 400 mieszkari w ciqgu 2lat nie iest realne. W chwili obecnei naleiy
podjEi dzialania, aby nadrobit lata zaniedbari, Srodki na budownictwo zapisane w kolejnych

budietach byfy przekladane na nastqpne lata, a problem narastal, dlatego naleiy rozpoczqt
proces budowania mieszkari, kt6ry spowoduje nadrabianie powstalych zaniedbari.

Radnv Piotr Czarnecki stwierdzit, 2e lokatorzy MTBS sa zadowoleni ze standardu lokali i

zasob6w, w kt6rych mieszka,E, dlatego Pan radny nie podziela zdania radnego Kukuckiego na

temat budownictwa realizowanego przez MTBS. Mieszkaicy oczeku.iq na takie mieszkania i

jest to dobry pomysl na rozw6j budownictwa mieszkaniowego w mie5cie.

Radnv Krzvsztof Kukucki wyja(nil, 2e nie ma przeszk6d, aby tego rodzaju budownictwo
rozwijalo siq w mie6cie, faktem jest, 2e mieszka6cy takich lokali sptacajq kredyt, lecz nie bqdq

nigdy wlaScicielami tych lokali, zdaniem Pana radnego jest to niesprawied liwe.

Kierownik Referatu Lokaloweso Wvdzialu Gospodarki Mieiskiei Pan JarosJaw Biesata

poinformowal, 2e zaproponowany program nie zaprzecza wsp6tpracy z MTBS, lecz takie
rozwiqzanie nie moie byi przedmiotem zaproponowanej uchwaly, poniewa2 dotyczy ona

mieszkaniowego zasobu gminy. Pan Kierownik wyia6nil, 2e wszystkie zgfaszane postulaty

zespolu ds. budownictwa powolanego przez Prezydenta zostaty uwzglqdnione w
proponowanej uchwale. Budownictwo komunalne nie wyklucza, aby mieszkania, o kt6rych

m6wi radny Kukucki byly sprzedawane na wlasnoji, poniewa2 majq to byi lokale mieszkalne

w kaidej przyjQte.i formule, program jedynie nada.je kierunki. Program byl konstruowany przy

wsp6tudziale Wydziatu Finans6w, kt6ry uwzglqdnit wszystkie zato2enia WPF znajac

moiliwo6ci finansowe gminy.

Po zamkniqciu dyskusji na temat procedowanego zagadnienia Wiceprzewod nicz4cy Rady

Miasta radny Janusz Dqbczyriski poddal pod glosowanie autopoprawkq, kt6rE do projektu

uchwaly zloiyl radny J6zef Mazierski. Autopoprawka dotyczyta wprowadzenia nastQpujEcych

zm ian:

W rozdziale 2 w 5 5. 1 dopisai podpunkt d) o nastqpujqcej treici:
d) wsp6lne budownictwo Gminy Miasto Wloclawek i Miejskiego Towarzystwa Budownictwa

Spolecznego przy udziale Srodk6w zewnQtrznych, Funduszy doplat rzqdowego programu

wsparcia budownictwa komunalnego obsfugiwanego przez Bank Gospodarstwa Krajowego,

funduszy Narodowego Programu Mieszkaniowego itp.
W rozdziale 7 w 5:e punkt 3 dopisai po wyrazie regularnych wYraz,,i terminowych"
W I36 punkt 3 wprowadzii podpunkt,,a" o nastqpujEce.i treici:
b) Natychmiastowe reagowanie w przypadku pojawienia siq zaleglo5ci czynszowych

obejmujqcych trzy kolejne okresy platnoSci, przeprowadzanie rozm6w z najemcami

majqcych na celu ustalenie sytuacji materialnej iiyciowej rodziny oraz okreilenie sposob6w

udziela nia pomocy.

W wvniku gtosowania dokonanego przv udziale 20 radnvch za przedstawiona poprawka

ooowiedzialo sie 7 radnvch przv braku glos6w przeciwnvch oraz 13 glosach wstrzvmuiacvch

-W rezultacie dokonanego gtosowania poprawka uzyskaia akceptacje Rady Miasta.
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Nastepnie Wiceprzewod niczqcy Rady Miasta radny Janusz Dqbczyriski poddal pod

glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie Wieloletniego programu Sospodarowania
mieszkaniowym zasobem Gminy Miasto Wtoclawek na lata 2017-202! wraz z przyjetq

autopoprawkq.
W wvniku gfosowania przeprowadzonego z udzialem 20 radnvch za przvieciem uchwalv

ooowiedzialo sie 10 radnvch przv 3 glosach orzeciwnvch oraz 7 glosach wstrzvmuiacvch sie.

Wiceprzewodn iczqcy Rady Miasta poinformowaf, ie uchwala zostata podjqta przez Radq

Miasta.

Uchwata - zalqcznik do protokotu.

Ad. 21
Projekt uchwaly zmieniajqcej uchwalq w sprawie okreSlenia warunk6w udzielania
bonifikat i wysokoSci stawek procentowych od ceny sprzedaiy lokali mieszkalnych,

stanowiqcych wlasnoid Gminy Miasto Wloclawek.

Jak poinformowal Kierownik Referatu Lokalowego Wydzialu Gospodarki Miejskiej Pan

Jaroslaw Biegala w dniu 23 czerwca 2015 r. Rada Miasta Wtoclawek, podjqta uchwaiq nr

lX/52/20!5 w sprawie okre(lenia warunk6w udzielania bonifikat i wysoko6ci stawek
procentowych od ceny sprzeda2y lokali mieszkalnych, stanowiqcych wlasno6i Gminy Miasto
Wloctawek. W 5 2 ww. uchwaly ustalona zostala wysokoid stawek procentowych przy

sprzedaiy lokali mieszkalnych, uzaleiniona od daty wybudowania budynku. W Wieloletnim
programie gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miasto Wloclawek na lata

2OI-7-2O2L, planuje siq sprzedai lokali w budynkach, w kt6rych Gmina w efekcie wykupu
przestaje byi wta6cicielem udzial6w w nieruchomodci. Niezbqdnym wydaje siq, zatem,
wprowadzenie dodatkowo 5 % bonifikaty od ceny sprzedaiy lokalu mieszkalnego wraz z

udzialem w nieruchomo6ci wsp6lnej, dla lokali mieszkalnych znajdujqcych siq w budynkach
wsp6lnot mieszkaniowych, kt6rych sprzedai powoduje zbycie 100% udziat6w Gminy w danej
wso6lnocie.

Opinia komisii statei Radv Miasta:
Projekt uchwaty byl przedmiotem obrad Komisji Gospodarki Miejskiej iOchrony Srodowiska,
kt6ra po jego rozpatrzeniu jednoglo5nie pozytywna zaopiniowafa przedmiotowq uchwalq.
Opiniq w tej sprawie przedstawil Radzie Miasta radny Krzysztof Kukucki.

Wiceprzewodn iczqcy Rady Miasta radny Janusz Dqbczyriski poinformowal, ie otwiera
dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaly.

W dvskusii udzial wzieli:
Radnv Dariusz Wesolowski stwierdzil,2e popiera rozwiqzanie zaproponowane w projekcie

uchwa\, niemniej jednak Pan radny skierowai zapytanie czy sq przewidziane terminy
zwiEzane z okresem zamieszkiwania w lokalu mieszkalnym uprawniajqce do jego wykupu
Radnv Zbisniew Lewandowski odni6sl siq do sprzedaiy lokalu w sytuacji, gdy wszyscy
lokatorzy sq zainteresowani kupnem a gmina warunkuje sprzedai tylko w takiej sytuacji
skfadajqc wniosek o dokonanie autopoprawki do projektu uchwaly, w kt6rym ulega zmianie
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zapis 5 2 w punkcie 7 polegajqcy na wykreileniu wyraz6w ,,wsp6lnot mieszkaniowych" oraz

,,wsp6lnocie" zastQpujEc go wyrazem ,,n ieruchomoici". A zatem zapis punktu 7 po

zaproponowanych zmianach brzmialby nastqpujqco: ,, dodatkowo 5% bonifikaty od ceny

sprzeda2y lokalu mieszkalnego wraz z udzialem w nieruchomo(ci wsp6lnej, dla lokali

mieszkalnych znajdujqcych siq w budynkach, kt6rych sprzedai powoduje zbycie 100%

udzial6w Gminy w danej nieruchomo6ci".
Kierownik Referatu Lokaloweeo Wvdzialu Gospodarki Mieiskiei Pan Jaroslaw Biegafa

odnoszqc siq do wypowiedzi radnych wyjainil, ie wysokodi bonifikat udzielanych najemcom,
jako cena wykupu lokalu jest 2162nicowana w zaleinoici od wieku budynku, natomiast
zasadnym jest wprowadzenie zapisu zaproponowanego w zgloszonym wniosku. Wchodzenie
gminy we wsp6lnoty jest niekorzystne z punktu ekonomiczneSo, wsp6lnota powstaje

najczqSciej, gdy jeden lub kilku wla6cicieli dqiy do przeprowadzenia remontu calego budynku
w6wczas gmina musi partycypowad stosownie do swojego udzialu w kosztach funduszu
remontowego gdy2 w innym przypadku stanowifoby to uchybienie w obowiqzkach
wynikajqcych z ustawy o wlasno6ci lokali.

Po zakofczeniu dyskusji w przedmiocie procedowanej uchwaly Wiceprzewodn iczqcy Rady

Miasta radny Janusz Dqbczyriski poddal pod glosowanie wniosek radnego ZbiSniewa

Lewandowskiego, polegaj4cy na zmianie zapisu 5 2 punkt 7, kt6ry otrzymuje brzmienie:

,,7) dodatkowo 5% bonifikaty od ceny sprzeda2y lokalu mieszkalnego wraz z udziatem w
nieruchomoici wsp6lnej, dla lokali mieszkalnych znajdujqcych siq w budynkach, kt6rych

sprzeda2 powoduje zbycie 100% udzial6w Gminy w danej nieruchomoSci".
W wvniku stosowania orzeprowadzonego z udziafem 21 radnvch za dokonanie powv2szei

autopoorawki do uchwatv radni opowiedzieli sie iednomvilnie. glos6w przeciwnvch oraz

wstrzvmuiacvch sie nie stwierdzono.

W rezultacie przeprowadzonego glosowania autopoprawka uzyskala akceptacjq Rady Miasta

Nastqpnie Wiceprzewodn iczqcy Rady Miasta radny Janusz Dqbczyriski poddat pod

glosowanie przyjqcie projektu uchwaty zmieniajqcej uchwatq w sprawie okre6lenia

warunk6w udzielania bonifikat iwysoko6ci stawek procentowych od ceny sprzeda2y lokali

mieszkalnych, stanowiqcych wlasno6d Gminy Miasto Wloctawek wraz z przyjetE

autopoprawl(a.
W wvniku glosowania p rzeprowadzonego z udziafem 21 radnvch za przvieciem uchwalv

radni opowiedzieli sie iednomv6lnie, eios6w orzeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie

stwierdzono.

Przewodniczqcy Rady Miasta poinformowal, ie uchwafa zostata podjqta przez Radq Miasta w

zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala stanowi zatqcznik do protokotu.

Ad.22
Projekt uchwaly w sprawie szczeg6lnego trybu umarzania naleinoici pieniQinych o

charakterze cywilnoprawnym za lokale mieszkalne stanowiEce wlasnoi6 lub pozostajqce w
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posiadaniu Gminy Miasto Wfoclawek zarzqdzane przez AdministracjQ Zasob6w
Komunalnych,

Przedmiotowy projekt uchwaly przedstawif jej inicjator radny J6zef Mazierski. Radny

wyjainil, 2e do przygotowania pro.jektu Uchwaly Rady Miasta Wlocfawek zmobilizowali
radnego mieszkaricy podczas pelnienie wtorkowych dyiur6w radnych i indywidualnych
spotkafi. R6wnie2 kilkakrotnie Pan radny sktadal interpelacje z propozycjami programu

naprawczego w zakresie pomocy i ulatwienia, odpracowanie dlugu przez dluinika, zamiany z

lokatorami, kt6rzy deklarujq sptatq zadluienia, zachety czy tei czqdciowej abolicji dla
mieszkaric6w w uregulowaniu zaleglo6ci gl6wnie czynszowych iotrzymywalem odpowiedi,
2e opracowywany jest program gospodarowania zasobem gminy inie teraz pora

wprowadzai zmiany. Pan radny stwierdzil,2e projekt Uchwaty Rady Miasta Wfociawek,

kt6rej jedynym celem jest utatwienie i pomoc oraz zachqta w uregulowaniu zaleglo(ci

czynszowych nie koliduje w iaden spos6b z przyjQtym wczeiniej programem wieloletnim
gospodarowania zasobem gminy na lala 2OI7 -2O2!. Jak wyja5nila radny J6zef Mazierski brak

od kilku lat odpowiedniej windykacji, ograniczenie sie tylko do ewidencji zadluienia, ale i

r6wniei ub6stwo ipogorszenie siq sytuacji ekonomicznej mieszkaic6w oraz zakorzenione
p rze6wiadczen ie, ie mieszkanie siQ naleiy i nieplacenie czynszu nie powoduje 2adnych

sankcji to miqdzy innymi gl6wne powody, kt6re doprowadzity do obecnego zadluienia'

Jednym z najlepszych sposob6w odzyskania przez Gminq Miasto Wloclawek naleinoici

czynszowych od zadtuionych najemc6w mieszkari komunalnych isocjalnych jest wybranie z

dtuinikiem wsp6lnych dzialari negocjacyjnych dostosowanych do jego mo2liwoSci, bez

wykorzystania kosztownej idlugotrwalej procedury sqdowej a w konsekwenc.ii eksmisyjnej i

komorniczej. To wla(nie takowe dzialanie zaklada proponowana Uchwala o restrukturyzacji

zadluienia mieszkaric6w mieszkari komunalnvch i socjalnych. Zaproponowana

restru ktu ryzacja zadluienia polega na zmianie warunk6w splaty dlugu poprzez czqsciowe

umorzenie tegoi dtugu. Powyisze rozwiqzanie jest korzystne dla obu stron, poniewai Urzad

Miasta odzyska czQ6i swoich zaleglych pieniqdzy a mieszka6cy unikna kosztownej windykacji

czqsto nierealnej do wykonania iwyjdq na,,prostE" pfacqc na bieiEco czynsz. Opracowany

przez Pana radnego projekt uchwafy o szczeg6lnej pomocy zadluionym lokatorom

obowiqzywafby do dnia 31.10.2017r. a wiec w stosunku do tych dlu2nik6w, kt6rzy zechcq

zloiyi w tym terminie do dnia 31.03.2017r. wniosek do AZK i skorzystai z dobrodzie.istwa

oddfuien ia-restrukturyzacji dtugu wobec gminy. Nale2y zaznaczyi, ie umorzenie naleinoici
pieniqianach dotyczy lokali mieszkalnych bqdqcych w gestii Gminy Miasto wloclawek.

Restru kturyzacjE zadlu2enia nie sq objqci dluinicy lokali u2ytkowych igara2y. Jest to, wiec

pomoc majqca charakter szczeg6lny ijednorazowy, umo2liwiajEca i zachQcajaca spfate

zadluienia czynszowego czy tei oddlu2enia lokalu mieszkalnego wobec AZK. W konsekwencji

niniejszego posuniqcia Gmina Miasto wloctawek osiqgnie dodatkowe dochody. Niezaleinie

od zatqczonego w/w projektu Uchwaly o szczeg6lnym trybie umorzenia i pomocy w splacie

zaleglego czynszu nadal w obrocie prawnym obowiqzywalaby ,,martwa ,, Uchwala Rady

Miasta nr. xLlv /L77 /2OtO z dnia 28.06.2010r.w sprawie okreSlenia szczeg6lowych zasad,

sposobu i trybu udzielania ulg w splacie naleinoici majqcych charakter cywilnoprawny ...itd.,

wedlug, kt6rej z roku na rok zwiqksza siq zadlu2enie. Dla przykladu z nazwanej przez Pana

radnego ,,martwej" obowiqzujqcej Uchwaty o szczeg6lnym trybie umorzenia i pomocy w

sptacie zalegfego czvnszu w 2015r skorzystalo z umorzenia zaleglojci czynszowych kilku

najemc6w na kwotq 53.L2t Zl, zai w bieiqcym roku t/j w okresie lll kwartal6w umorzono
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dwom mieszkaric6w mieszkari komunalnych na kwotq 7746 zl, moina stwierdzii, ie jest to
znikomy procent odzyskania dlugu czynszowego. Ponadto majqc na wzglqdzie rozwiqzanie

problemu mieszkaniowego miasta Wlocfawek a w szczeg6lnoici zlagodzenia deficytu lokali

mieszkalnych ze szczeg6lnym uwzglqdnieniem lokali socjalnych pomoc zadfuionym

mieszkaricom jest nieodzowna gdy2 odzyskanie czqdci zalegtoSci czynszowych pozwoli na

budowq nowych mieszkai na wynajem oraz poprawq stanu technicznego budynkow

mieszkalnych przez nasze miasto. Zadluzenie w zaleglosciach czynszowych na koniec 2014r.

wynosilo 7o milion6w 300 tys. zl. a na koniec stycznia 2016r.wynosza ju2 76 milion6w 381

tys. zl. a ju2 obecnie za lll kwartaly 2016r. wynosi catoiciowo 79 442 398 zl. w tym zadluienie

podstawowe 46 664 948 zf. zai odsetki wynoszQ 32777 450 zl. a wiqc zadtuienie czynszowe

sukcesywnie wzrasta z roku na rok. Sytuacja powy2sza powoduje, ie nie wystarcza pieniqdzy

na remonty i bieiqcq eksploatacjq oraz utrzymanie zasob6w komunalnych. zadluionych jest

okoto 3950 najemc6w i iloii ta wzrasta. Zaleglosci czynszowe jak wcze6niej podatem nie

powstaly na bieiqco, kumulujq siq od wielu lat. Moie okazai siq, ie znaczna ich czqsi jest jui
przedawniona niemoiliwa do odzyskania, poniewaz uplynqlo 3lata od dnia wymagalnosci

zaplaty. Zaleglo(ci odsetkowe generujq sztucznie wysoko6i zadlu2enia, niekiedy sq

,,wirtualne" a ich odzyskanie bqdzie nierealne -niemo2liwe do wyegzekwowania przez

miasto, bo jeili teraz nie mo2na odzyskai to, co trzeba zrobii by odzyskai dfug p6iniej.

Analiza struktury zadluienia oraz szeroka wiedza o sytuacji dlu2nik6w daje podstawy

do stwierdzenia, ie ogromna wiqkszoji dluinik6w nie jest w stanie splacii catoSci dlugu.

wwyniku zaproponowanej restru kt u ryzacji zadtuienia- pomocy i zachety dla dlu2nik6w

otwiera siq dla nich szansa na wyj(cie z dlug6w i umoiliwienie placenia biezQcych

zobowiqzafi wobec Gminy. Jest to, zatem oferta kierowana do tych dluinik6w, kt6rzy sa

zainteresowani splatE dlugu. Tak, wiqc w celu ulatwienia mieszkaricom uregulowania

zalegtych czynsz6w za lokale mieszkalne a tym samym odzyskania czqici 6rodk6w

finansowvch z tytutu zalegtych oplat jak zar6wno utrwalenie zasady terminowoSci wnoszenia

optat czynszowych okrejlono w ni2ej Uchwale umorzenia czqSci zadluienia czynszowego,

kt6re posiadajq mieszkaicy na dziei 31.10.2016r w nastqpujqcy spos6b:

Zlo2a wniosek w terminie do dnia 31 marca 2OL7 r. do Administracji Zasob6w

Komunalnych.
Paragraf $ 5. 1. M6wi, ie umorzeniu

kwota uznana przez dtuinika lub

w wysokoSci:
1) 70 % zadluienia stanowiQcego zalegle naleinoici pieniqine o charakterze

cywilnoprawnym wobec Gminy Miasto wfoclawek za lokale mieszkalne przy jednorazowej

splacie 30 o/o zadlu|enia z twutu naleino6ci czynszowych, naleino6ci z tytulu bezumownego

korzystania z lokalu i oplat niezale2nych od wynajmujacego lub naleinoSci wynikajqcych z

korzystania z poprzednio zajmowanych lokali mieszkalnych,

2\ 60 % zadluienia stanowiEcego zalegle nale2no6ci pieniq2ne o charakterze

cywilnoprawnym wobec Gminy Miasto wtoctawek za lokale mieszkalne po dokonaniu wpfaty

4O % zalegloSci w miesigcznych, maksymalnie 5 ratach, z kt6rych ostatnia winna byi

zaptacona najp6iniej do 31 paidziernika 2OL7 r.

3) dla naleinoSci zasqdzonych prawomocnym tytulem egzekucyjnym - 50 % naleinoici' w

przypadku splaty pozostalej kwoty zasqdzonej wraz z kosztami postepowania sqdowego i

egzekucyjnego, w terminie do dnia 30 czerwca 2O77

na zasadach okreSlonvch w omawianej uchwale podlega

dtu2nik6w solidarnvch i okreilona w porozumieniu
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4) Warunkiem umorzenia kwot, o kt6rych mowa w 5 5 omawianej uchwaiy jest terminowe

wnoszenie w petnej wysoko6ci bieiqcych optat zwiqzanych z zajmowanym lokalem od dnia

zawarcia porozumienia do dnia 31 paidziernika 2017 r.
Sq to warunki podstawowe do umorzenia zaleglych czynsz6w mieszkaic6w budynk6w

komunalnych. Naleiy mied 6wiadomo6i, ie bqdq gtosy krytyczne mieszkaric6w w sprawie

umarzaniu zalegfo6ci czynszowych. Naleiy, zatem wyjaSnii, ie znaczna wiqkszoSi

zadluionych lokator6w jest bez tytulu prawnego do lokalu z naliczonym wyzszym czynszem

za bezumowne korzystanie z lokalu z naliczonymi du2ymi odsetkami itp to sa biedni ludzie o

bardzo niskich dochodach, utrzymujqcych siq z ro2nego rodzaju zasilk6w i zapom6g inie
czesto z problemami spolecznymi inie opuszcza tych mieszkari gdyi nie majl, dokqd siq

wyprowadzii. Bez wsparcia i pomocy gminy nigdy nie sptac4 dlugu.

Dla ustalenia skutk6w finansowych wprowadzenia uchwaly Pan radny l6zef Mazierski

zaprezentowal symulacjq finansowq: Przyjmujqc zadfuienie najemc6w i uiytkownik6w
wobec Gminv Miasto Wtocfawek na dzieri 30 wrzeinia 2016 r. - 79 442 398 zl. Liczba

wszystkich zadlu2onych - 3 950 os6b. Przy zalo2eniu,2e z dobrodziejstw zaproponowanej

uchwaty zechcq skorzystai osoby, kt6rych lqczne zadiu2enie obejmie polowe kwoty

calkowitego zadluzenia, oraz ie osoby zadluione wybiorE roine warianty restrukturyzacji

dfugu wg. mo2liwoici wynikajqcych z uchwaly przyjqto, i2 do umorzenia bqdzie /irednio/ 65

% kwoty objqtej wnioskami, zatem:
Kwota objQta restrukturyzacja zadluienia - 51o/o x 19 442 398 zt. = 39 72f t99 zl.

Kwota do u morzenia za leglo6ci - 65% x 39 7 2! 799 zl = 25 aLB 7 7 9 zl.

Odzyskane zadluienie (wplaty dluinik6w) w wyniku wprowadzenia restru ktu ryza cji -pomocy
i zachqty dla zadlu2onych mieszkadc6w wyniosfoby 35o/o x 39721 L99 zt = 73 9O2 419 zl'

Roczny doch6d z wplaconych czynsz6w do AZK w 2015r. wyni6sl okolo 13 711 510 21. zas

przypis w/g uchwaty budietowej wynosi okolo 16 millon6w 600 tys. zl. Ta wysokoSi

odzyskanego zadluzenia pozwolilaby na znaczny rozw6j m iasta-budownictwa

mieszkaniowego spowodowany wybudowaniem przeszlo 115 mieszkai 40 metrowych liczqc

3000 zl za m2. Naleiy zauwa2yi, ie w tej kadencji nie oddano iadnego mieszkania i nie

zapowiada siq by w tym roku oddano do uiytku nowo wybudowane mieszkania. Ostatni

budynek komunalny 80 rodzinny przy ul. Toruriskiej 168 oddano do ui$kowanla na

przelomie 2o!2/2ol3 roku. w 2015r za niedostarczenie lokali socjalnych w/g wyrok6w

sadowych zaplacono ok.54o tys. zt. odszkodowania. oczywi(cie moina dyskutowac nad

warunkami, procentami umorzenia zaproponowanymi w niniejszej uchwale, terminami

umorzefi iwplat, ale bez radykalnych posunigi nie bqdzie moiliwe odzyskanie dlugu.

Nie mo2na tematu zadlu2enia czynszowego wobec miasta w wysokojci ok. 79 442 398 zl

odlo2yi czy tei zostawii na nastepnQ kadencjq. Pan radny uwaia, ie mieszkaricy na takowq

pomoc w splacie zadtu2enia oczekujq i doceniq w przyszlosci. czasami warto pomoc

dluinikowi wskazujqc moiliwoSci obni2enia oplat i czynszu. Na zako6czenie swo.iej

wypowiedzi Pan radny stwierdzil, ie lokator6w mieszkari komunalnych isocjalnych naleiy

sprawdzai, a dtuinik6w angaiowad. W praktyce najwiqkszq skutecznoie uzyska siQ przy

minimalnym nakladzie sil i 5rodk6w, poprzez realizacje porozumienia wypracowanego

wsp6lnie z dluinikiem. Ponadto Pan radny zaproponowal, ie o ile uchwala zostanie przyjqta

przez Radq Miasta Wlociawek w zaproponowanym brzmieniu naleiy jq rozpropagowai nie

tylko na stronie internetowej BIP UrzQdu Miasta, ale r6wnie2 w Srodkach masowego

przekazu poprzez prasq, radio, telewizjq, portale internetowe, aby dotarfa do szerokiego
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krqgu zainteresowa nych, kt6rzy bqdq zainteresowani do podjqcia stosownych dzialan w
skorzystaniu z mo2liwo6ci, jakie niesie zaproponowany projekt uchwaly osobom zadluionym.

Opinia komisii stalei Radv Miasta:
Przedmiotowy projekt uchwaly rozpatrzyla oraz pozytywnie zaopiniowala Komisja

Gospodarki Miejskiej i Ochrony Srodowiska. W imieniu Komisji opiniq w tej sprawie
przedstawil Radzie Miasta radny Krzysztof Kukucki.

Wiceprzewod niczEcy Rady Miasta radny Janusz Dqbczyriski poinformowal, ie otwiera
dyskusjq nad projektem procedowanej uchwafy.

W dvskusii udzial wzieli:
Radnv Dariusz Wesofowski stwierdzil, ie projekt uchwaly jest cennq inicjatywa zmierzajqcq
do umoiliwienia mieszka6com splaty zadtuienia ponadto Pan radny popiera propozycjQ

radnego J6zefa Mazierskiego, aby rozpropagowai w 6rodkach masowego przekazu poprzez
prasq, radio, telewizjQ, portale internetowe zaproponowane rozwiqzanie, kt6re postuiy
zainteresowanym mieszkaricom do podjqcia stosownych dziala6.

Po zakoiczeniu dyskusji Wiceprzewod niczEcy Rady Miasta radny Janusz Dqbczyriski poddal
pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaty w sprawie szczeg6lnego trybu umarzania
naleinoici pieniq2nych o charakterze cywilnoprawnym za lokale mieszkalne stanowiQce

wlasnoii lub pozostajEce w posiadaniu Gminy Miasto Wloclawek zarzEdzane przez

Administracjq Zasob6w Komunalnych.
W wvniku glosowania przeorowadzonego z udzialem 21. radnvch za przvieciem uchwaiv
radni opowiedzieli sie iednomvilnie, qtos6w przeciwnvch oraz wstrzvmuiacvch sie nie
stwierdzono.

Wiceprzewodn iczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e uchwala zostala podjQta przez Radq

Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwata stanowi zafqcznik do protokolu.

Po zakoriczeniu procedowania nad ww. uchwalE Wiceprzewodn iczqcy Rady Miasta radny
Janusz Dqbczyriski oglosil 5 minutowq przerwq w obradach sesyjnych.

Przerwa w obradach

Wznowienie obrad po przerwie.

Ad.23
Projekt uchwaty w sprawie odwofania stalego sekretarza obrad Rady Miasta Wloclawek.



Wprowadzenia do przedmiotowego projektu uchwafy dokonal Wiceprzewodn iczqcy Rady

Miasta radny Janusz Dqbczyriski informujqc, ie zgodnie z pismiennictwem Rada gminy mo2e

odwofywai stalego sekretarza obrad rady, je2eli tylko uzna, ie jest to w jej ocenie celowe,
zachowujqc przy tym odpowiednie procedury z tym zwiEzane (por. komentarz Pawla
Chmielnickiego do ustawy o samorzqdzie gminnym - publikacja LexisNexis 2013). Biorqc
powyisze pod uwagq oraz realizujqc wniosek Klubu Radnych Sojusz Lewicy Demokratycznej
Rady Miasta Wtoclawek, Wiceprzewodn iczqcy wni6sl o podjqcie uchwaly o odwolaniu z

funkcji Stalego Sekretarza obrad Rady Miasta radnej Agnieszki Chmielewskiej.

Opinia komisii statei Radv Miasta:
Projekt uchwaly rozpatrzyla oraz negatywnie zaopiniowala Komisja Porzqdku Prawnego i

Publicznego. Opiniq w tej sprawie przedstawita Radzie Miasta Przewodniczqca Komisji radna
Kata rzyna Zarqbska.

Wiceprzewod n iczqcy Rady Miasta radny Janusz Dqbczyriski poinformowat, 2e otwiera
dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaly.

Z powodu braku zgloszei do zabrania glosu w dyskusji w przedmiotowej sprawie
Wiceprzewodn iczqcy Rady Miasta radny Janusz Dqbczyriski poddat pod gtosowanie przyjqcie
projektu uchwaly w sprawie odwolania Stalego Sekretarza obrad Rady Miasta Wioclawek
W wvniku slosowania przeprowadzonego z udzialem 21 radnvch za przvieciem uchwalv
opowiedziaio sie 9 radnvch, przv 7 glosach przeciwnvch oraz 5 glosach wstrzvmuiacvch sie.

Wiceprzewod niczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e w rezultacie dokonanego glosowania

uchwafa zostala podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala stanowi zafqcznik do protokofu.

Ad.24
Projekt uchwaty w sprawie wyboru stalego sekretarza obrad Rady Miasta Wloclawek.

Wiceprzewodn iczqcy Rady Miasta radny Janusz Dqbczyriski wyja6nil, ie do kompetencji Rady

Miasta naleiy m.in. wyb6r w drodze odrqbnej uchwaty Przewodn iczqcych komisji stalych. W
zwiqzku z odwotaniem Radnej Agnieszki Chmielewskiej z funkcji Stafego Sekretarza obrad
Rady Miasta, zaszla potrzeba wyboru nowego statego sekretarza obrad Rady Miast. BiorEc
pod uwagq wyniki przeprowadzonego gtosowania zasadne jest podjqcie przedmiotowej
uchwafu.

Opinia komisii stalei Radv Miasta
Projekt uchwaly rozpatrzyfa oraz pozytywnie zaopiniowafa Komisja Porzqdku Prawnego i

Publicznego. W imieniu Komisji opiniq przedstawila Radzie Miasta Przewodniczqca Komisji

radna Katarzyna Zarqbska.

Wiceprzewodn iczqcy Rady Miasta radny Janusz Dqbczyriski poinformowal, ie otwiera
dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaly oraz zwrdcit siq o zglaszanie kandydatur
radnych do pelnienia tej funkcji.



W dvskusii udzial wzieli:
W imieniu Klubu radnych Sojuszu Lewicy
Kukucki, kt6ry zglosil kandydaturq radnego
Stafego sekretarza obrad Rady Miasta.

Demokratycznej glos zabral radny Krzysztof

Henryka Mielczarczyka do petnienia funkcji

Radny Henryk Mielczarczyk wyrazit zgodq na kandydowanig.

Wobec braku zgloszeri innych kandydatur do petnienia ww. funkcji w Radzie Miasta

Wiceprzewodniczqcy Rady Miasta przeprowadzil gtosowanie dotyczqce zamkniqcia listy
zgtoszef kandydat6w.
W wvniku glosowania przeprowadzoneso z udzialem 21 radnvch za zgloszona oropozvcia
radni opowiedzieli sie iednomvilnie, glos6w wstrzvmuiacvch sie i przeciwnvch nie

stwierdzono.

Nastepnie Wiceprzewodn iczqcy Rady Miasta poddat pod glosowanie zgtoszonE kandydaturq
radnego Henryka Mielczarczyka do pelnienia funkcji Statego Sekretarza obrad Rady Miasta.

W wvniku glosowania przeprowadzonego z udzialem 21 radnvch za ww. kandvdatura

ooowiedzialo sie 9 radnvch, przv 4 glosach orzeciwnvch oraz 8 glosach wstrzvmuiacvch sie.

W nastepstwie przeprowadzonego gfosowania Wiceprzewod n iczqcy Rady Miasta radny

Janusz Dqbczyriski poddat pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly stwierdzajEcej wyb6r
radnego Henryka Mielczarczyka na funkcjq Stalego Sekretarza obrad Rady Miasta

Wloclawek.
W wvniku gtosowania przeprowadzonego z udzialem 21 radnvch za przvieciem uchwafv

ooowiedzialo sie 15 radnvch przv 6 glosach przeciwnvch oraz braku glos6w wstrzvmuiacvch

sis

Po zakodczeniu glosowania Wiceprzewod niczqcy Rady Miasta poinformowat, ie uchwala

zostala podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala stanowi zalqcznik do protokotu.

Ad.25
Projekt uchwaly w sprawie odwolania Przewodniczqcej Komisji Porzqdku Prawnego i

Publicznego.

Wiceprzewod niczqcy Rady Miasta radny Janusz Dqbczyriski poinformowal, 2e zgodnie z

piSmiennictwem Rada gminy mo2e odwotywad przewodn iczqcego komisji, jeieli tylko uzna,

2e jest to w jej ocenie celowe, zachowujqc przy tym odpowiednie procedury z tym zwiqzane

Biorqc powyisze pod uwagq oraz realizujEc wniosek Klubu Radnych Sojusz Lewicy

Demokratycznej Rady Miasta Wloclawek jak r6wnie2 realizujqc zlo|ony przez Pania radna

wniosek dotyczqcy rezygnacji z pefnienia funkcji Przewodniczqcej Komisji,

Wiceprzewodn iczqcy wni6sl o podjqcie przez Radq Miasta uchwaiy w sprawie odwolania
Przewodniczqcej Komisji Porzqdku Prawnego i Publicznego radnej Katarzyny Zarqbskiej.
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Opinia komisii stalei Radv Miasta:
Projekt uchwaly byf przedmiotem obrad Komisji Porzqdku Prawnego iPubliczneSo, kt6ra po

jego rozpatrzeniu nie wypracowala pozgywnej opinii w przedmiotowej sprawie. Opiniq

Komisji przedstawita Radzie Miasta Przewodniczqca Komisji radna Katarzyna Zarqbska.

Wiceprzewodniczqcy Rady Miasta radny Janusz Dqbczyriski poinformowal, ie otwiera
dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaty.

Wobec braku zgtoszei do zabrania glosu w dyskusji Wiceprzewodniczacy Rady Miasta radny

Janusz Dqbczyriski poddat pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie odwolania z

funkcji Przewodniczqcej Komisji Porzqdku Prawnego i Publicznego radnej Katarzyny

Zarqbskiej.
W wvniku glosowania przeprowadzoneqo z udzialem 21 radnvch za przvieciem uchwalv

opowiedzialo sie 10 radnvch przv 4 gtosach przeciwnvch oraz 7 stosach wstrzvmuiacvch sie.

Wiceprzewod niczqcy Rady Miasta radny Janusz Dqbczyriski poinformowal, ie w rezultacie

dokonanego glosowania uchwala zostala podjqta przez Radq Miasta w zaproponowanym

brzmieniu.

Uchwala stanowi zatqcznik do protokolu.

4d.26
Projekt uchwafy w sprawie wyboru Przewodniczqcego Komisji Porzqdku Prawnego i

Publicznego.

Jak poinformowat Wiceprzewod niczqcy Rady Miasta radny Janusz Dqbczytiski do

kompetencji Rady Miasta naleiy m.in. wyb6r w drodze odrqbnej uchwaty Przewodn iczqcych

komisji stalych. W zwiqzku z odwofaniem Radnej Katarzyny Zarqbskie.i z funkcji
Przewodniczqcej Komisji Porzqdku Prawnego iPublicznego Rady Miasta, zaszia potrzeba

wyboru nowego Przewod niczqcego. BiorEc pod uwagQ wyniki przeprowadzonego

glosowania zasadne jest podjqcie przedmiotowej uchwaly.

Ooinia komisii stalei Radv Miasta:
Procedowany projekt uchwaty byt przedmiotem obrad Komisji Porzqdku Prawnego i

Publicznego, kt6ra nie wyrazita pozytywnej opinii w przedmiotowej sprawie. Opiniq
przedstawil Radzie Miasta Zastepca Przewod niczqcego Komisji radny Damian Chetminiak.

Wiceprzewod niczEcy Rady Miasta radny Janusz Dqbczyriski poinformowal, ie otwiera
dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaly oraz zwr6cil siq o zglaszanie kandydatur
radnych do pelnienia tej funkcji.

W dvskusii udzial wzieli:
W imieniu Klubu radnych Sojuszu Lewicy Demokratycznej glos zabrat radny Jaroslaw Hupalo,
kt6ry zglosil kandydaturq radnego Damiana Chelminiaka do pelnienia funkcji
Przewodniczqcego Komisji Porzqdku Prawnego i Publicznego.



Radny Damian Chelminiak wyrazil zgodq na kandydowanie,

Wobec braku zgfosze6 innych kandydatur do petnienia ww. funkcji w Radzie Miasta
Wiceprzewod niczqcy Rady Miasta przeprowadzil glosowanie dotyczqce zamkniqcia listy
zgloszef kandydat6w.
W wvniku glosowania przeprowadzonego z udzialem 21 radnvch za zgfoszona propozvcia

radni opowiedzieli sie iednomvslnie, glos6w wstrzvmuiacvch sie i przeciwnvch nie

stwierdzono.

Nastepnie WiceprzewodniczEcy Rady Miasta poddal pod glosowanie zgtoszonE kandydaturq
radnego Damiana Chetminiaka do pelnienia funkcji Przewodniczace8o Komisji PorzEdku

Prawnego i Publicznego.
W wvniku glosowania przeprowadzonego z udziafem 21 radnvch za ww. kandvdatura
ooowiedzialo sie 9 radnvch, orzv 4 elosach przeciwnvch oraz 8 slosach wstrzvmuiacvch sie.

W nastqpstwie przeprowadzonego gtosowania Wiceprzewod niczEcy Rady Miasta radny

Janusz Dqbczyriski poddaf pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly stwierdzajqcej wyb6r
radnego Damiana Chelminiaka na funkcjq Przewod niczqcego Komisji Porzqdku Prawnego i

Publicznego.

W wvniku glosowania przeprowadzonego z udzialem 21 radnvch za przvieciem uchwaiv
opowiedzialo sie 15 radnvch orzv 4 glosach przeciwnvch oraz t slosie wstrzvmuiacvm sie

Po zakoriczeniu glosowania Wiceprzewod n iczqcy Rady Miasta poinformowal, 2e uchwata
zostaia podjeta przez Radq Miasta w zaproponowanym brzmieniu.

Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu.

Ad.27
Projekt uchwaty w sprawie odwolania Przewodniczqcego Komisji Kultury i Sportu.

Jak poinformowal Wiceprzewod niczqcy Rady Miasta radny Janusz Dqbczyiski, zgodnie z

pi6miennictwem Rada gminy moie odwotywai przewodn iczqcego komisji, jeieli tylko uzna,

ie jest to w jej ocenie celowe, zachowujqc przy tym odpowiednie procedury z tym zwiQzane
(por. komentarz Pawta Chmielnickiego do ustawy o samorzqdzie gminnym - publikacja

LexisNexis 2013). Biorqc powyisze pod uwagq oraz realizujqc wniosek Klubu Radnych Sojusz

Lewicy Demokratycznej Rady Miasta Wfoclawek, Wiceprzewodniczqcy Rady Miasta wni6sl o
podjQcie uchwaiy w sprawie odwolania z funkcji Przewodniczqcego ww. radnego Krystiana

Luczaka.

Opinia komisii stalei Radv Miasta:
Projekt uchwafy rozpatrzyla oraz negatywnie zaopiniowata podczas odbytego
Komisja Porzqdku Prawnego iPublicznego. Opiniq w przedmiotowej sprawie
Radzie Miasta Przewodniczqcy Komisji radny Damian Chelminiak.

Wiceprzewod niczqcy Rady Miasta radny Janusz Dqbczyriski poinformowal,
dyskusjq nad projektem procedowanej uchwaly.

posiedzenia
przedstawil
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Wobec braku zgloszeri do zabrania glosu w dyskusji Wiceprzewodniczqcy Rady Miasta radny

Janusz Dqbczyriski poddat pod glosowanie przyjqcie projektu uchwaly w sprawie odwolania
Przewodniczqcego Komisji Kultury i Sportu.
W wvniku elosowania przeprowadzonego z udzialem 21 radnvch za przvieciem uchwalv
opowiedziato sie 8 radnvch przv ll glosach orzeciwnvch oraz 2 qlosach wstrzvmuiacvch sie.

Wiceprzewodn iczqcy Rady Miasta radny Janusz Dqbczyriski poinformowal, ie w rezultacie
przeprowadzonego gtosowania przedmiotowa uchwafa nie uzvskafa akceptacii, a zatem Rada

Miasta niepodjqta uchwaly w zaproponowanym brzmieniu.

Ad.28
Projekt uchwaly w sprawie wyboru Przewodniczqcego Komisji Kultury i Sportu.

Wobec niepodjqcia przez Radq Miasta uchwaty
Komisji Kultury iSportu rozpatrzenie projektu ww.

Ad.29
Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.

w sprawie odwolania Przewodniczqcego
uchwaiy stato siq bezprzed miotowe.

Interpelacje, wnioski izapytania w sprawach dotyczqcych aktualnych problem6w Miasta,
tak2e w celu uzyskania informacji o konkretnym stanie faktycznym zgtosili: radny Jacek

Bufawa, radny Piotr Czarnecki, radny Damian Chetminiak, radny Janusz Dgbczytiski, radny
Dariusz Jaworski, radny Krzysztof Kowalski, radny Andrzej Patucki oraz radny Stanislaw
Wawrzonkoski. Pani radna Ewa Szczepariska odnoszqc siq do interpelacji zlo2onej przez

radnego Stanislawa Wawrzonkoskiego poinformowala, 2e poruszane w interpelacji
zagadnienie zostafo przekazane Prezydentowi Miasta jui wczeSniej, r6wnie2 w formie
interpelacji, a zainteresowane otrzymaty odpowiedi w przedmiotowej sprawie.
Interpelacje powinny zostai zloione przez radnych w formie pisemnej Przewodniczqcemu
Rady Miasta, kt6ry niezwtocznie przeka2e je adresatowi.
Odpowiedzi na zgloszone interpelacje - Przewodniczqcemu Rady Miasta oraz
interpelujqcemu radnemu udzieli Prezydent Miasta lub wlaiciwe rzeczowo upowa2nione
osoby w terminie 14 dni.
lnterpelacje zgloszone przez radnych oraz udzielone odpowiedzi umieszczone zostanq w
Biuletynie lnformacji Publicznej Urzqdu Miasta bez zbqdnej zwloki.
Procedurq postepowania w powy2szej sprawie reguluje 5 56 Statutu Miasta Wlocfawek.

Ad.30
Informacje, oiwiadczenia i komunikaty.

W tym punkcie porzqdku obrad Wiceprzewodniczqcy Rady Miasta radny Janusz Dqbczyriski
poinformowat, ie termin kolejnej sesji, kt6ra odbqdzie siq w miesiqcu grudniu zostanie
ustalony na najbliiszym posiedzeniu Konwentu, o czym radni zostanQ poinformowani w
trybie przewidzianym w Statucie Miasta.
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Ad.31
Zamkniqcie obrad.

Po zakoriczeniu bloku informacyjnego Wiceprzewod nicz4cy Rady Miasta radny Janusz

Dgbczyriski dzigkujqc wszystkim za udzial w obradach poinformowal, 2e wobec zrealizowania
porzqdku posiedzenia zamyka obrady XXVI sesji Rady Miasta Wloclawek.

Zakoriczen ie obrad godz. 19!z

OBRADOM PRZEWODNICZYLI

IAROSIAW CHMIELEWSKI

PRZEWODNICZACY

RADY MIASTA WTOCTAWEK

oraz

TANUSZ DEBCZYiTSKt

wrcEPRzEwoDNrCZACY
RADY MIASTA WIOCI.AWEK

Akceptacia protokolu przez Sekretarzv obrad XXVI sesii Radv Miasta

Radna Agnieszka Chmielewska...,,,,,

Radny Piotr C2arnecki......................
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Zafqczniki:

1. Lista radnych obecnych na obradach XXVI sesji Rady Miasta Wloclawek

7.

Lista os6b uczestniczEcych w XXVI sesji Rady Miasta Wlocfawek.

Uchwala Nr XXVI/131/2016 Rady Miasta Wtoctawek z dnia 28 listopada 2016r. w

sprawie odwolania Wiceprzewodniczqcej Rady Miasta Wloctawek.

Uchwata Nr XXVI/132/2016 Rady Miasta Wloclawek z dnia 28 listopada 2016r.

zmieniajqca uchwatq w sprawie podziafu Srodk6w Paistwowego Funduszu

Rehabilitacji Os6b N iepefnosp rawnych przyznanych Gminie Miasto Wtoctawek na

realizacjq w 2016 roku zadari na rzecz os6b n iepelnosprawnych.

Uchwala Nr XXVI/133/2016 Rady Miasta Wtoctawek z dnia 28 listopada 2016r. w
sprawie uchwalenia Rocznego Programu wsp6tpracy Gminy Miasto Wloclawek z

organizacjami pozarzqdowymi oraz podmiotami, o kt6rych mowa w art.3 ust 3

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o dziatalno(ci po2ytku publicznego io
wolontariacie, na rok 2017.

Uchwala Nr XXVI/1.34/2016 Rady Miasta Wtoctawek z dnia 28 listopada 2016r. w
sprawie wysokodci opfat za korzystanie z miejskich obiekt6w i urzqdzef sportowo-
rekreacyjnych uiytecznoSci publicznej pozostajEcych w trwalym zarzqdzie Oirodka
Sportu i Rekreacji we Wtoclawku.

Uchwala Nr XXVI/135/2016 Rady Miasta Wloclawek z dnia 28 listopada 2016r. w

sprawie wyboru Wiceprzewod niczEcego Rady Miasta Wlocfawek.

Uchwala Nr XXVI/136/2016 Rady Miasta Wloclawek z dnia 28 listopada 2016r. w
sprawie wyra2enia zgody na przystEpienie Gminy Miasto Wtoctawek do projektu
wsp6lfin ansowan ego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego
Wojew6dztwa Kujawsko - Pomorskiego na lata 2014 - 2020, Oi priorytetowa 10

lnnowacyjna Edukacja, Dzialanie 10.2. Ksztafcenie og6lne izawodowe, Poddziatanie

- tO,2.2 Ksztalcenie og6lne, w partnerstwie z Panaceum - Omega Maria Jolanta
Wyborska - partnerem wiodqcym pn.:,,,Czym skorupka za mtodu - uczniowie z 13

szk6t ksztatcenia podstawowego Wloclawka podnoszq swoje kompetencje", w
ramach konkursu Nr RPKP.10.0202.-12.00-04-035/16.

Uchwala Nr XXVI/737 /2016 Rady Miasta Wloclawek z dnia 28 listopada 2015r. w
sprawie zamiaru utworzenia Technikum Poligraficznego we Wloclawku.

10. Uchwata Nr XXVI/138/2016 Rady Miasta Wloclawek z dnia 28 listopada 2016r. w
sprawie zamiaru utworzenia szkoty sportowej we Wtoctawku.

11. Uchwata Nr XXVI/139/2016 Rady Miasta Wlociawek z dnia 28 listopada 2016r. w
sprawie wyraienia zgody na objqcie Pomorskq Specjalnq Strefq Ekonomicznq

5.

6.

8.

9.



teren6w inwestycyjnych w obszarze Wsch6d Przemystowy poloionych przy ulicy

Paoie2ka we Wloclawku.

12. Uchwafa Nr XXVI/140/2016 Radv Miasta Wloclawek z dnia 28 listopada 2016r.

zmieniajqca uchwalq w sprawie zagospodarowan ia energii geotermalnej.

13. Uchwala Nr XXVI/141/2016 Rady Miasta Wloctawek z dnia 28 listopada 2016r. w

sprawie ustalenia cen urzqdowych za uslugi przewozowe w publicznym transporcie
zbiorowym w zakresie zadania o charakterze uiyteczno6ci publicznej w gminnych

przewozach pasa2erskich oraz ustalenia wysokoSci optat dodatkowych i opfaty
manipulacyjnej.

14. Uchwala Nr xxvl/742/2o16 Rady Miasta Wloctawek 2 dnia 28 listopada 2016rw

sprawie ustalenia wysoko6ci obowiqzujacych 2017 roku optat za usuwanie i

przechowywanie pojazd6w usuniqtych z dr6g Miasta Wlocfawek na parkingach

strzeionych oraz wysokosci koszt6w powstafych w wyniku odstApienia od wykonania

dyspozycji usuniqcia pojazd6w.

15. Uchwafa Nr XXVI/143/2016 Rady Miasta Wlocfawek z dnia 28 listopada 2016r w
sprawie zasad gospodarowania lokalami uiwkowymi, stanowiqcymi wtasnoSi Gminy
Miasto Wfoclawek, na okres dluiszy nii 3lata oraz wyra2enia zgody na zawarcie
kolejnej umowy najmu z tym samym najemcq, po umowie zawartej na czas

ozn aczonv.

16. Uchwala Nr XXVI/144/2016 Rady Miasta Wtoclawek z dnia 28 listopada 2016r w
sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzqcych w skfad mieszkaniowego zasobu

Gminy Miasto Wloctawek oraz pomieszczed tymczasowych.

17. Uchwala Nr XXVI/145/2015 Rady Miasta Wtoclawek z dnia 28 listopada 2016r w
sprawie Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy
Miasto Wtoctawek na lata 2077 -2027.

18. Uchwala Nr XXVI/146/2016 Rady Miasta Wloctawek z dnia 28 listopada 2016r
zmieniajqca uchwatq w sprawie okre5lenia warunk6w udzielania bonifikat i

wysoko(ci stawek procentowych od ceny sprzedaiy lokali mieszkalnych,
stanowiqcych wtasnodi Gminy Miasto Wtoclawek.

19. Uchwala N( XXVlh4T /2016 Rady Miasta Wloclawek z dnia 28 listopada 2016r w
sprawie szczeg6lnego trybu umarzania nale2no(ci pieniq2nych o charakterze
cywilnoprawnym za lokale mieszkalne stanowiace wlasnoii lub pozostajqce w
posiadaniu Gminy Miasto Wloclawek zarzqdzane przez Administracjq Zasob6w
Komunalnych.

20. Uchwala Nr XXVI/148/2016 Rady Miasta Wloclawek z dnia 28 listopada 2016r w
sprawie odwolania statego sekretarza obrad Rady Miasta Wloclawek.
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21. Uchwala Nr XXVI/149/2016 Rady Miasta Wioclawek z dnia 28 listopada 2016r w
sprawie wyboru stalego sekretarza obrad Rady Miasta Wloctawek.

22. Uchwala Nr XXVI/150/2016 Rady Miasta Wloclawek z dnia 28 listopada 2016r w
sprawie odwolania Przewodniczacej Komisji Porzqdku Prawnego i Publicznego.

23. Uchwala Nr XXVI/151/2016 Rady Miasta Wloclawek z dnia 28 listopada 2016r w
sprawie wyboru PrzewodniczEcego Komisji Porzqdku Prawnego i Publicznego.

24. Uchwala Nr XXVI/152/2016 Rady Miasta Wloctawek z dnia 28 listopada 2016r w
sprawie rozpatrzenia skargi prni I na dzialalno66 Prezydenta Miasta
Wiociawek.

Protok6l soorzadzilal
lolanta Skladanowska
Gl6wny Specjalista BRM.
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